
           

  Statutární město Brno
             Zastupitelstvo města Brna

Z Á P I S

o průběhu zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/36

konaného od 8:00 hodin dne 1. března 2022, v zasedací síni Nové radnice, 

Dominikánské náměstí č. 1, včetně přijatých usnesení a protokolů o výsledcích hlasování

_________________________________________________________________________________
Úvodem zasedání se primátorka města Brna, JUDr. Markéta Vaňková (dále jen JUDr. Markéta
Vaňková,  primátorka),  řídící  zasedání,  vyjádřila  k  situaci  na  Ukrajině,  přivítala  ukrajinskou
konzulku,  paní  Annu Proshko,  a  nechala  zaznít  ukrajinskou  hymnu.  Následně se k  aktuální
situaci  na  Ukrajině  vyjádřila,  prostřednictvím  tlumočníka,  paní  Anna  Proshko,  ukrajinská
konzulka.
Poté bylo přistoupeno k Technickému bodu.
1. Technický bod
Při jednání bylo přítomno 44 členů Zastupitelstva města Brna.
Omluveni: Pavel  Dvořák, Ing.  Ivan Fencl,  Ph.D.,  Marek Janíček,  Bc.  Jiří  Kment,  Bc.  Tomáš
Koláčný,  Mgr.  Šárka  Korkešová,  Ing.  arch.  Iva  Kremitovská,  Jiří  Novotný,  Mgr.  Lucie  
Pokorná (do 10:00), JUDr. Jana Přikrylová, Bc. Lucie Šafránková, Ing. David Trllo.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, upozornila na skutečnost, že jednání Zastupitelstva města
Brna  je  audiovizuálně  přenášeno  prostřednictvím  internetových  stránek  města  a  přenos  je
zaznamenáván, archivován a následně bude zveřejněn.
                  
Jmenování zapisovatelů a pověření právní asistencí
Zapisovatelkami  jednání  byly  jmenovány Jana Sovová a Marie  Doubravová,  zaměstnankyně
Organizačního  odboru  MMB,  a  právní  asistencí  byly  pověřeny  JUDr.  Hana  Doležalová  
a Mgr. Simona Javůrková, zaměstnankyně Právního oddělení Organizačního odboru MMB.
Schválení ověřovatelů zápisu 
Za ověřovatele zápisu byli navrženi Vít Prýgl, Ing. David Grund a David Aleš.   
Hlasování je dále uváděno v pořadí: pro - proti - zdržel se.

Hlasování č. 1: 43 - 0 - 0

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, sdělila, že při prezenci členové Zastupitelstva města Brna
obdrželi:
· doplňky k bodům 5) a 11), které byly dne 28. 2. 2022 vloženy na chráněné internetové datové

úložiště
· 2 doplňky k bodu 21), které byly dne 25. 2. 2022  vloženy na chráněné internetové datové

úložiště
· doplněk č. 3 k bodu 21), který byl dne 28. 2. 2022  vložen na chráněné internetové datové

úložiště
· materiál  k  nově  navrženému  bodu  132),  který  byl  dne  24.  2.  2022   vložen  na  chráněné

internetové datové úložiště
· materiál  k  nově  navrženému  bodu  133),  který  byl  dne  25.  2.  2022   vložen  na  chráněné

internetové datové úložiště
· materiál  k  nově  navrženému  bodu  134),  který  byl  dne  25.  2.  2022   vložen  na  chráněné

internetové datové úložiště
· materiály k nově navrženým bodům 135), 136), 137), 138), 139), 140) a 141), které byly dne

28. 2. 2022 vloženy na chráněné internetové datové úložiště
· doplněk k Informativní zprávě – Výroční zpráva o rozvoji  obecního školství ve městě Brně  

za školní rok 2020/2021, který byl dne 25. 2. 2022 vložen na chráněné internetové datové
úložiště

· Výpis  usnesení  Finančního  výboru  Zastupitelstva  města  Brna  k  bodům  projednávaným  
na tomto zasedání, který byl dne 28. 2. 2022 vložen na chráněné internetové datové úložiště

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-1-30183.html


· Informativní  zprávu  –  Podání  adresovaná  Zastupitelstvu  města  Brna,  která byla  
dne 28. 2. 2022 včetně vlastních podání vložena na chráněné internetové datové úložiště.
Podání  Zastupitelstvu  města Brna v  listinné formě byla  rovněž k  dispozici  ve  složce  „K
nahlédnutí pro členy Zastupitelstva města Brna“ v jednacím sálu

· Informace o hlasování členů Rady města Brna neuvedené v předložených materiálech k bodům
programu Zastupitelstva města Brna č. Z8/36

K nahlédnutí byly dále přílohy:
· k bodu 65) – příloha smlouvy: DÚR
· k bodu 66) – DÚR 
· k bodu 107) – znalecký posudek
· k bodu 128) – příloha č. 1: DÚR 

                    – příloha č. 2: Znalecký posudek ceny obvyklé Pozemků 
· k bodu 129) – příloha č. 1: DÚR 

                    –  příloha  č.  2:  Schéma  situace  –  Zpevněné  plochy  BKOM,  a.s.  (situace
potvrzená
                       BKOM a OD MMB ze dne 30. 9. 2021)
                    – příloha č. 3: Znalecký posudek ceny obvyklé Pozemků                               

· k bodu 130) – příloha č. 1: DÚR 
                    – příloha č. 2: Znalecký posudek ceny obvyklé Pozemků

· k bodu 131) – DÚR z 04/2020
                       

Schválení programu zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/36
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, zdůvodnila tyto změny programu:
- stažení bodů:
  24), 32), 40), 80), 90), 93), 102) a 122)
- zařazení nových bodů:
 131)  Návrh Smlouvy o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „Residenční park

Štefánikova, Brno - soubor staveb I (Etapa A+B)
 132)  Kancelář   architekta   města   Brna,   příspěvková   organizace   –   návrh   na   poskytnutí

účelových neinvestičních příspěvků na pořízení studií, návrh rozpočtového opatření
 133) Stanovení dalšího postupu ve věci uzavřené smlouvy o převodu akcií se společností

Investmanagement s.r.o.          
 134) Návrh na vypovězení partnerských smluv statutárního města Brna s městy Ruské

federace
 135)   Navázání   partnerských   vztahů   mezi   statutárním   městem   Brnem   a   ukrajinským

městem Lvov
 136)   Návrh   na   poskytnutí   individuální   neinvestiční   dotace   Diecézní   charitě   Brno   na

projekt „Ukrajinci v Brně“ - návrh rozpočtového opatření
 137) Návrh na poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku Centru experimentálního

divadla,   příspěvkové   organizaci,   na   projekt   „Moskva-Voroněž,   partnerství   bez
Putina“ v roce 2022 – návrh rozpočtového opatření 

 138) Návrh dodatku č. 5 ke zřizovací listině TIC BRNO, příspěvkové organizace
 139) Návrh pověření Rady města Brna k provádění rozpočtových opatření v souvislosti  

se zajištěním finanční a materiální pomoci Ukrajině
 140)   Zajištění  ubytovacích  a   stravovacích   služeb   pro  osoby   prchající  před   válečným

konfliktem z území Ukrajiny - návrh rozpočtového opatření
 141) Poskytnutí pomoci Ukrajině - návrh rozpočtového opatření, návrh na poskytnutí daru
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, dále navrhla předřadit projednání nově navržených bodů
vztahujících se k pomoci Ukrajině, tedy bodů  134) - 141),  po Technickém bodu  a případný
časový posun zahájení bodu 2) Dotazy, připomínky a podněty občanů.  
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka, poté ještě upozornila, že:
- u bodu 19) se upravuje název, který nově zní:
  Přesun finančních prostředků v rámci kapitálových výdajů města Brna z důvodu zvýšení

celkových   rozpočtových   nákladů   akce   „Vybudování   WC   a   kolumbárií   na   veřejném
pohřebišti v Brně-Žebětíně“- návrh rozpočtového opatření,

- v názvu bodu 57) se upřesňuje text: Den Brna v roce 2022,
- u bodu 101) se upravuje název, který nově zní:
  Návrh prodeje id. ½ pozemků p. č. 3328, 3329 v k. ú. Řečkovice,
a k uvedeným úpravám sdělila, že nemají vliv na texty usnesení.
  
JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka,  nechala  hlasovat  o  návrzích  na  změny  v  programu
zasedání Zastupitelstva města Brna, které uvedla v rámci Technického bodu.



Hlasování o návrhu na stažení bodů 24), 32), 40), 80), 90), 93), 102) a 122) z programu jednání:
Hlasování č. 2: 43 - 0 - 0

Hlasování o zařazení nových bodů 131), 132), 133), 134), 135), 136), 137), 138), 139), 140)  
a 141):

  Hlasování č. 3: 43 - 0 - 0

Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. – nahlásil střet zájmů u bodu 55).
Hlasování o celém programu zasedání, včetně bodů navržených na stažení, nově navržených
bodů a změn v pořadí projednávaných bodů:

Hlasování č. 4: 43 - 0 - 0

 
Schválený program zasedání Zastupitelstva města Brna č. Z8/36:

1. Technický bod
134. Vypovězení partnerských smluv statutárního města Brna s městy Ruské federace
135. Navázání partnerských vztahů mezi statutárním městem Brnem a ukrajinským městem Lvov
136. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace Diecézní charitě Brno na projekt „Ukrajinci v Brně“ -

rozpočtové opatření
137. Poskytnutí  účelového neinvestičního příspěvku Centru experimentálního divadla,  příspěvkové

organizaci,  na  projekt  „Moskva-Voroněž,  partnerství  bez  Putina“  v  roce  2022  –  rozpočtové
opatření

138. Dodatek č. 5 ke zřizovací listině TIC BRNO, příspěvkové organizace
139. Pověření  Rady  města  Brna  k  provádění  rozpočtových  opatření  v  souvislosti  

se zajištěním finanční a materiální pomoci Ukrajině
140. Zajištění  ubytovacích  a  stravovacích služeb pro osoby prchající  před válečným konfliktem z

území Ukrajiny - rozpočtové opatření
141. Poskytnutí pomoci Ukrajině - rozpočtové opatření, poskytnutí daru

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů
(bod projednáván v 8:30) 

3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna
(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění)
(1. bod 2. dne jednání, v případě jednodenního zasedání poslední bod jednání)

4. Prominutí uplatňování škody za zaměstnancem Magistrátu města Brna
5. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna,  kterou se zakazuje spalování vybraných

druhů pevných paliv ve stacionárních zdrojích na území statutárního města Brna
6. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná

vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví školské obvody základních škol
zřízených  statutárním  městem  Brnem  a  části  školských  obvodů  základních  škol  zřízených
statutárním městem Brnem, ve znění pozdějších vyhlášek

7. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná
vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví školské obvody mateřských škol
zřízených  statutárním  městem  Brnem  a  část  školského  obvodu  mateřské  školy  zřízené
statutárním městem Brnem, ve znění pozdějších vyhlášek

8. Změna právní formy a stanov Euroregionu Pomoraví
9. Připojení  statutárního města Brna k Deklaraci  „Boosting Climate Neutral  Metropolitan Areas:

Green, smart and resilient“ (Posílení klimaticky neutrálních metropolitních oblastí: Zelené, chytré
a odolné) fóra Evropských metropolitních oblastí (EMA)

10. Memorandum o spolupráci mezi Českým svazem ledního hokeje z.s., KOMETA GROUP, spolek,
Jihomoravským krajem a statutárním městem Brnem

11. Dodatek č. 14 ke Zřizovací listině Domova pro seniory Kociánka, příspěvkové organizace
12. Protokol č. 27 o předání majetku statutárního města Brna k hospodaření Zoo Brno a stanici

zájmových činností, příspěvkové organizaci
13. Protokol  č.  70  o  vynětí  majetku  statutárního  města  Brna  ze  správy  Veřejné  zeleně  města  

Brna, příspěvkové organizace
14. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování běžných a kapitálových výdajů Městské policie

Brno, rozpočtové opatření
15. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování imisního monitoringu kvality ovzduší - rozpočtové

opatření
16. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje, poskytnutí účelového investičního transferu Správě hřbitovů

města Brna, příspěvkové organizaci - rozpočtové opatření

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-4-30627.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-3-30583.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-2-30560.html


17. Rozpočtové opatření - zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování běžných a kapitálových
výdajů Odboru školství a mládeže MMB

18. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje v souvislosti s úhradou faktur za energie a služby Vysokému
učení technickému v Brně - rozpočtové opatření 

19. Přesun  finančních  prostředků  v  rámci  kapitálových  výdajů  města  Brna  z  důvodu  zvýšení
celkových rozpočtových nákladů akce „Vybudování WC a kolumbárií  na veřejném pohřebišti  
v Brně-Žebětíně“- rozpočtové opatření

20. Rozpočtové opatření – přesun běžných a kapitálových výdajů rozpočtu Odboru dopravy MMB 
a zvýšení běžných výdajů rozpočtu Odboru dopravněsprávních činností MMB

21. Aktualizace  rozpočtu  Odboru  investičního  MMB  a  Odboru  dopravy  MMB  -  březen  2022  -
rozpočtové opatření

22. Aktualizace rozpočtu Odboru participace MMB - rozpočtové opatření
23. Rozpočtové opatření pro realizaci prezentace statutárního města Brna formou koncertu Jaromír

Hnilička: „Missa Jazz“ na Katolických dnech ve Stuttgartu
25. Výuka hry na hudební  nástroje  na základních školách -  projekt  OnStage Brno -  rozpočtové

opatření
26. Poskytnutí  finančních  podílů  z  rozpočtu  města  Brna  na  projekty  prevence  kriminality  

v roce 2022 - rozpočtové opatření
27. Poskytnutí  transferů  městským částem z  rozpočtu  Odboru  investičního  MMB na rok  2022 -

rozpočtové opatření
28. Poskytnutí investičních a neinvestičních transferů městským částem - rozpočtové opatření
29. Poskytnutí dotací organizacím národnostních menšin a organizacím působícím v oblasti etnik –

rozpočtové opatření
30. Poskytnutí dotací na Městský program prevence kriminality v Brně na rok 2022 - rozpočtové

opatření
31. Poskytnutí  neinvestičních  dotací  nestátním  neziskovým  organizacím  na  sociální  služby  

pro rok 2022 – program I – rozpočtové opatření
33. Poskytnutí  dotací  na  podporu  aktivit  k  oživení  ploch  veřejné  zeleně  ve  městě  Brně  

v roce 2022 - „Vnitroblok“, vzorová veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu města
Brna, rozpočtové opatření 

34. Poskytnutí  dotací  na  podporu  aktivit  oživení  ploch  veřejné  zeleně  ve  městě  Brně  
v roce 2022 - „Nábřežít“, vzorová veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu města
Brna, rozpočtové opatření 

35. Poskytnutí dotací na podporu vrcholového sportu pro rok 2022 – rozpočtové opatření 
36. Poskytnutí investičních dotací v rámci dotačního programu „Podpora vytváření zelených střech“
37. Poskytnutí  individuální  investiční  dotace  společnosti  STAREZ  -  SPORT,  a.s.,  na  realizaci

projektu – Navýšení sociálního zázemí – koupaliště Riviéra – rozpočtové opatření 
38. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace subjektu Rada pro zelené střechy, z. s., na podporu

projektu Festival architektury 2022, smlouva o poskytnutí dotace
39. Poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  ZO  ČSOP  Pozemkovému  spolku  Hády  

na environmentální vzdělávání, výchovu a osvětu na Hádech, smlouva o poskytnutí dotace
41. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace Lize vozíčkářů, z. ú., na projekt Osobní asistence  

v nočních hodinách v domě Mikulovská – rozpočtové opatření 
42. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace Sociálnímu nadačnímu fondu 
43. Poskytnutí individuálních neinvestičních dotací na rok 2022 organizacím poskytujícím služby  

v  souladu  se  Strategií  politiky  statutárního  města  Brna  v  oblasti  drog  a  závislostí  
na období 2022-2025

44. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace MEETING BRNO, z.s.
45. Poskytnutí  účelové neinvestiční  dotace Ptačímu centru o.p.s.  na zajištění  činnosti  záchranné

stanice v roce 2022, smlouva o poskytnutí účelové dotace, rozpočtové opatření  
46. Poskytnutí neinvestičních dotací na projekty v rámci dotačního programu politiky statutárního

města Brna v oblasti drog a závislostí na rok 2022 - rozpočtové opatření
47. Poskytnutí  neinvestiční  dotace  Masarykově  univerzitě  na  výchovu  a  vzdělávání  mládeže  

v roce 2022 – rozpočtové opatření
48. Poskytnutí neinvestičních dotací na provozní náklady středisek volného času v roce 2022
49. Poskytnutí  neinvestičních  dotací  v  programu  Mezinárodní  cena  vévody  z  Edinburghu  

v roce 2022 – rozpočtové opatření
50. Poskytnutí  neinvestičních  dotací  v  programu  Volnočasové  aktivity  dětí  a  mládeže  

v roce 2022 – rozpočtové opatření
51. Poskytnutí neinvestičních dotací na podporu provozu sportovišť pro rok 2022
52. Poskytnutí neinvestiční dotace na projekt GO Kamera 2022
53. Poskytnutí neinvestiční dotace na projekt Zpřístupnění Atomového krytu 10-Z v roce 2022



54. Poskytnutí neinvestičního účelového příspěvku Kanceláři  architekta města Brna – rozpočtové
opatření

55. Poskytnutí  účelového neinvestičního příspěvku  Muzeu města  Brna,  příspěvkové organizaci,  
na pokrytí mzdových nákladů projektového manažera v projektu „Centrum dialogu – záchrana 
a rehabilitace Arnoldovy vily“, v roce 2022 – rozpočtové opatření 

56. Poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku TIC BRNO, příspěvkové organizaci – rozpočtové
opatření 

57. Poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku TIC BRNO, příspěvkové organizaci, na akci Den
Brna v roce 2022 – rozpočtové opatření 

58. Poskytnutí  účelového neinvestičního příspěvku  Muzeu města  Brna,  příspěvkové organizaci,  
na vyklizení Mincmistrovského sklepa, v roce 2022 – rozpočtové opatření 

59. Poskytnutí  neinvestičních  příspěvků  základním  školám  na  zajištění  vzdělávacího  projektu
Příběhy našich sousedů – rozpočtové opatření

60. Poskytnutí  neinvestičních  příspěvků  základním školám na  zajištění  základní  plavecké  výuky
žáků základních škol – rozpočtové opatření 

61. Poskytnutí neinvestičního příspěvku základním školám na mezinárodní projekty v roce 2022 –
rozpočtové opatření

62. Smlouva  o  poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  VIP  park.cz  s.r.o.  na  projekt  „Brno
ambassadors“ – rozpočtové opatření

63. Smlouva o poskytnutí individuální dotace Mendelově univerzitě v Brně na projekt „Oslavy 200 let
od narození Gregora Johanna Mendela pořádané Mendelovou univerzitou v Brně“ - rozpočtové
opatření

64. Smlouva  o  poskytnutí  individuální  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  v  roce  2022  
pro Společně, o.p.s., na projekt Festival Mendel 2022 – rozpočtové opatření 

65. Smlouva o poskytnutí investičního příspěvku „RiOS“
66. Smlouva o poskytnutí investičního příspěvku „BLOK VÍDEŇSKÁ - DOSTAVBY“ 
67. Uzavření  smluv  o  poskytnutí  víceletých  individuálních  dotací  z  rozpočtu  města  Brna  

v  oblasti  kultury  v  letech  2022-2026  -  změna  příloh  č.  25a  a  25b  zápisu  Z8/35.  zasedání
Zastupitelstva města Brna, konaného dne 25. 1. 2022, bod č. 32)

68. Dodatek  č.  27  ke  Smlouvě  o  závazku  veřejné  služby  a  kompenzaci  z  veřejné  přepravy
cestujících uzavřené mezi statutárním městem Brnem a Dopravním podnikem města Brna, a.s. 

69. Dohoda o splátkách dluhu týkajícího se prostor sloužících podnikání - Mečová 1 a 3, Brno
70. Zapojení Fondu developerských projektů – březen 2022 - rozpočtové opatření 
71. Finanční prostředky Fondu kofinancování projektů – březen 2022 – rozpočtové opatření
72. Projekty financované z Fondu kofinancování projektů – březen 2022 – rozpočtové opatření
73. Projekt  „Zlepšení  podmínek  pro  výuku  odborných  předmětů  a  činnost  školní  družiny  

v ZŠ Brno, Vedlejší 10“ – posouzení projektu, rozpočtové opatření
74. Projekt „Akumulace dešťových vod v lokalitě Líšeň - Rokle“ – posouzení projektu 
75. Projekt „Místní akční plán rozvoje vzdělávání ve městě Brně III“ – posouzení projektu
76. Projekt „Regenerace veřejného parku Trnkova – akumulační nádrž pro potřeby zálivky“ – změna

parametrů posouzení projektu
77. Žádost  městské  části  Brno-Žabovřesky  o  souhlas  s  použitím  části  kladného  výsledku

hospodaření z vedlejší hospodářské činnosti-bytové hospodářství k jinému účelu 
78. Žádost  městské  části  Brno-Jundrov  o  souhlas  s  použitím  části  kladného  hospodářského

výsledku z vedlejší hospodářské činnosti-bytové hospodářství k jinému účelu 
79. Žádost  městské části  Brno – Řečkovice a Mokrá Hora o souhlas s  použitím části  kladného

výsledku hospodaření a odpisů dlouhodobého majetku z vedlejší hospodářské činnosti-bytové
hospodářství k jinému účelu 

81. Přehled bytů poskytnutých v celoměstském zájmu za 2. pololetí roku 2021
82. Žádost  městské  části  Brno-střed  o  souhlas  statutárního  města  Brna  s  pronájmem  bytů

uzavřením  dodatků  k  nájemním  smlouvám  o  pronájmu  bytů  č.  1,  2,  3,  4,  5,  6,  7  a  8  
v domě Křenová 57, Brno

83. Úprava nájemného – Zderadova 3, Brno 
84. Změna usnesení ZMB č. Z8/34 ze dne 7. 12. 2021, bod č. 85) - Černého 4, 6, 8, Brno - smlouva 

o zrušení předkupního práva
85. Svěření  majetku  města  městské  části  Brno-střed,  pozemků  p.  č.  1150/1,  1152/1,  1153,  

vše v k. ú. Trnitá
86. Změna usnesení  Zastupitelstva města  Brna Z8/35 ze  dne 25.  1.  2022,  bod 63).  Zateplení  

a výměna oken bytového domu Podbělová 2721/12, 628 00 Brno, úvěrová smlouva a dohoda 
o úhradě nákladů souvisejících s poskytnutím a splácením úvěru - změna částky

87. Prodej pozemků p. č. 2860/1, 2860/2 v k. ú. Žebětín
88. Prodej pozemků p. č. 1731,1746 v k. ú. Černovice



89. Prodej pozemků p. č. 3911/18, 3911/19 a 3910/1, vše k. ú. Bystrc 
91. Prodej pozemku p. č. 5288, k. ú. Bystrc 
92. Prodej pozemku p. č. 5348/28 v k. ú. Žabovřesky
94. Prodej pozemku p. č. 569, k. ú. Lesná
95. Prodej částí pozemků p. č. 1574, 1735/2 v k. ú. Slatina
96. Prodej částí pozemků p. č. 3911/4 a p. č. 3911/5, k. ú. Bystrc 
97. Prodej částí pozemků p. č. 7472 a p. č. 7475, k. ú. Bystrc 
98. Prodej části pozemku p. č. 112 v k. ú. Slatina
99. Prodej části pozemku p. č. 38/1 v k. ú. Holásky

100. Prodej části pozemku p. č. 9229, k. ú. Židenice 
101. Návrh prodeje id. ½ pozemků p. č. 3328, 3329 v k. ú. Řečkovice 
103. Nabytí  pozemku  p.  č.  600/1  v  k.  ú.  Trnitá  pro  stavbu  „Tramvaj  Plotní  –  soubor  staveb  –  

etapa 2-4“
104. Nabytí spoluvlastnických podílů ve výši id. 1/6 k pozemku p. č. 8207/41 a ve výši id. 1/12 k

pozemkům p. č. 8356/8, 8357/13, 8361/9 a 8364/9, vše v k. ú. Židenice 
105. Nabytí id. 3/4 pozemků p. č. 4371/9 a p. č. 4389/13, oba v k. ú. Královo Pole 
106. Nabytí  id.  ½ pozemků p.  č.  1142/69,  p.  č.  1142/139,  p.  č.  1142/140  a p.  č.  6261/25,  vše  

v k. ú. Bystrc 
107. Návrh na změnu části usnesení ZMB č. Z8/27, bod č. 82), návrh nabytí pozemků p. č. 7966/7 

a p. č. 7966/8, oba v k. ú. Židenice, návrh na poskytnutí bezúročné zápůjčky městské části  
Brno-Vinohrady a návrh rozpočtového opatření 

108. Bezúplatné nabytí pozemků v k. ú. Staré Brno z majetku ČR - Státní pozemkový úřad
109. Bezúplatné  nabytí  pozemku  p.  č.  5140/13  v  k.  ú.  Žabovřesky  z  vlastnictví  ČR-ÚZSVM  

na základě smlouvy s omezujícími podmínkami 
110. Bezúplatné nabytí pozemků a spoluvlastnického podílu id. ½ v k. ú. Žabovřesky z vlastnictví  

ČR-ÚZSVM na základě smluv s omezujícími podmínkami 
111. Bezúplatný převod části pozemku p. č. 1050 v k. ú. Zábrdovice do vlastnictví České republiky -

Hasičský záchranný sbor Jihomoravského kraje
112. Nabídka předkupního práva k nezapsané stavbě č. e. 190,  způsob využití  rodinná rekreace,

postavené na pozemku p. č. 4014 v k. ú. Tuřany
113. Nabídka  předkupního  práva  ke  stavbě  bez  č.  p./č.  e.,  způsob  využití  garáž,  postavené  

na pozemku p. č. 1086 v k. ú. Komárov 
114. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č. e., způsob využití  jiná stavba, postavené  

na pozemku p. č. 4260/4 v k. ú. Židenice 
115. Nabídka předkupního práva ke stavbě č. e. 171, způsob využití rodinná rekreace, postavené  

na pozemku p. č. 1885/73 v k. ú. Štýřice 
116. Nabídka předkupního práva ke stavbě č. e. 386, způsob využití rodinná rekreace, postavené  

na pozemku p. č. 2816 v k. ú. Bystrc 
117. Nabídka  předkupního  práva  ke  stavbě  bez  č.  p./č.  e.,  způsob  využití  garáž,  postavené  

na pozemku p. č. 740/2 v k. ú. Veveří 
118. Nabídka na využití předkupního práva dle § 101 stavebního zákona k pozemku p. č. 1346/6  

v k. ú. Brněnské Ivanovice
119. Směna pozemku p. č. 998/2 v k. ú. Ponava
120. Směna pozemků v k. ú. Zábrdovice při křižovatce ulic Milady Horákové a Koliště 
121. Směna části pozemku p. č. 1148/4 v k. ú. Komárov pro stavbu „Tramvaj Plotní – soubor staveb –

etapa 2-4“
123. Záměr  dispozice  se  spoluvlastnickým podílem o  velikosti  id.  ½  na  pozemcích  p.  č.  1070,  

p. č. 1071, oba v k. ú. Staré Brno, součástí je objekt bydlení č. p. 633 na adrese Pellicova 11,
Brno

124. Svěření  majetku  města  městské  části  Brno-Černovice,  pozemku  p.  č.  2722/167  
v k. ú. Černovice

125. Změna věcného břemene – pozemky v k. ú. Štýřice 
126. Smlouva o výpůjčce pozemků pro realizaci strategického projektu „Revitalizace Staré Ponávky -

etapa 9.2 - Park Škrobárenská“
127. Nabytí  protipovodňových  opatření  včetně  souvisejících  úprav  vybudovaných  v  rámci  stavby

„Kompenzační opatření navýšeného terénu v okolí mostu na ulici Sokolova“
128. Smlouva o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „POLYFUNKČNÍ OBJEKT TRIANGL B,

ulice Podveská, Brno“ 
129. Návrh  smlouvy  o  spolupráci  při  výstavbě  veřejné  dopravní  infrastruktury  „RYBÁŘKA,

POLYFUNKČNÍ SOUBOR - dům C1“
130. Návrh  smlouvy  o  spolupráci  při  výstavbě  veřejné  infrastruktury  „RYBÁŘKA,  POLYFUNKČNÍ

SOUBOR - dům C2“



131. Smlouva o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „Residenční park Štefánikova, Brno -
soubor staveb I (Etapa A+B)“

132. Kancelář architekta města Brna, příspěvková organizace – poskytnutí účelových neinvestičních
příspěvků na pořízení studií, rozpočtové opatření

133. Stanovení  dalšího  postupu  ve  věci  uzavřené  smlouvy  o  převodu  akcií  se  společností
Investmanagement s.r.o.

Informativní zprávy:
· Informativní  zpráva o vyřízení  dotazů,  připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva

města Brna č. Z8/35 konaného dne 25. 1. 2022
· Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů členů ZMB ze zasedání Zastupitelstva

města Brna č. Z8/35 konaného dne 25. 1. 2022
· Informativní zpráva – Podání adresovaná Zastupitelstvu města Brna
· Informativní zpráva o plnění úkolů zadaných Zastupitelstvem města Brna
· Informativní zpráva – Stav pořizovaných územně plánovacích dokumentací a územně plánovacích

podkladů - únor 2022
· Informativní  zpráva  -  Výroční  zpráva  o  rozvoji  obecního  školství  ve  městě  Brně  za  školní  

rok 2020/2021 včetně doplňku
· Informativní zpráva o činnosti Odboru implementace evropských fondů MMB za rok 2021
Bod 9) byl projednán po bodu 133).
Nový bod 142) byl projednán po bodu 9).

Zápis  obsahuje  doslovný  přepis  rozpravy  k  jednotlivým  bodům.  Technické,  provozní  
a organizační záležitosti jsou zapsány ve zkrácené podobě.

134. Vypovězení partnerských smluv statutárního města Brna s městy Ruské federace
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Já jenom uvádím,  že spolupráce s těmito  ruskými městy v posledních letech nebyla aktivní.
Považujeme to tedy za jakýsi symbolický akt na podporu Ukrajině. Otevírám diskusi k tomuto
bodu.
Není  nikdo  přihlášený,  budeme  tedy  hlasovat  o  usnesení.  Přečtu  ho  jenom  část,  že
Zastupitelstvo města Brna vypovídá partnerské smlouvy s městy Ruské federace, Moskvou a
Voroněží. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 5: 43 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB vypovídá
partnerské smlouvy s městy Ruské federace Moskvou a Voroněží.
***
ZMB  ukládá  Radě  města  Brna  informovat  města  Ruské  federace  Moskvu  a  Voroněž  o
vypovězení partnerských smluv.
***
úkol č.: [Z8/36/134]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [bezodkladně] 

135. Navázání  partnerských vztahů mezi  statutárním městem Brnem a ukrajinským městem
Lvov
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tady naopak uvedu, že ta spolupráce mezi Brnem a Lvovem probíhala delší dobu. V minulém
volebním období byla poměrně intenzivní, byly činěny kroky vedoucí k tomu, aby bylo uzavřeno
partnerství s městem Lvov, nicméně ta samotná smlouva o partnerství nebyla uzavřena. My jsme
v posledních dnech opět navázali kontakty, i díky panu Petru Vokřálovi, který má vazby stále  
na vedení města Lvov, právě tedy s aktuálním vedením města, zahájili  jsme kroky k pomoci
právě tadytomuto městu.  Z toho důvodu,  opět  jako jakýsi  symbolický akt,  vnímáme vhodné,
abychom deklarovali partnerství tadystímto městem. Otevírám diskusi tadyktomuto bodu. Není
nikdo přihlášený, proto přečtu usnesení, o kterém budeme hlasovat – Zastupitelstvo města Brna
schvaluje navázání partnerských vztahů mezi statutárním městem Brnem a ukrajinským městem
Lvov. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 6: 43 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-6-30787.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-5-30694.html


navázání partnerských vztahů mezi statutárním městem Brnem a ukrajinským městem Lvov.
136. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace Diecézní charitě Brno na projekt „Ukrajinci v

Brně“ - rozpočtové opatření
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tady bych ráda uvedla, že už od toho čtvrtečního dne jsme navázali úzkou spolupráci s charitou,
se kterou samozřejmě spolupracujeme v jiných oblastech kontinuálně,  ale  cítili  jsme potřebu
okamžitě poskytnout tu bezprostřední pomoc, zejména těm osobám, které přicházely do Brna.
Samozřejmě se  do všech  těch  aktivit  zapojil  náš  Odbor  sociální  péče,  ale  naznali  jsme,  že
některé  ty  aktivity  by  byly  neefektivní,  kdybychom  dělali  kontinuálně  i  s  neziskovými
organizacemi.  Základní  2  věci,  na  kterých  jsme  se  domluvili,  že  nebudeme  vypisovat
samostatnou  sbírku,  jako  město,  
a budeme všude oficiálně uvádět, že pokud chce někdo podpořit, má využít sbírku charity. Dále
jsme se domluvili, že nebudeme zřizovat vlastní telefonní informační linku, a domluvili jsme se 
s charitou,  že ona bude provozovat svoji  informační linku,  kterou bude schopna obsluhovat  
i v ukrajinštině, a že my, jako město, na ní budeme také odkazovat, a zejména že následně se
budeme podílet  na financování.  Následně ta spolupráce samozřejmě přerostla v poskytování
těch základních služeb, které byly potřeba pro příchozí z Ukrajiny. My bychom byli velmi rádi, aby
tadyta  spolupráce  pokračovala,  protože  potřebujeme,  aby  ta  pomoc  byla  efektivní.  A  pouze
vlastními silami, to znamená silami Odboru sociální péče, toho nejsme schopni. Z toho důvodu
jsme se domluvili velmi rychle s charitou, že ona by poskytla takovýten balíček služeb, které jsou
nezbytné,  samozřejmě  v  úzké  spolupráci  s  městem.  A  pro  tyto  účely  poskytujeme,  nebo
navrhujeme poskytnout charitě dotaci, v částce 1.904.000, právě na tadytyto aktivity. Otevírám
diskusi tadyktomuto bodu.
Ing. Karin Karasová:
Jenom bych chtěla poprosit,  zda by nemohly být  zveřejněny ty telefonní čísla.  Oni  skutečně
fungují, nicméně na webových stránkách je nemá ani město Brno, ani charita. Tak poprosím o
zařízení. 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Určitě zařídíme. Já se omlouvám i všem starostům, kteří tady jsou, ty dny jsou skutečně velmi
hektické.  Já  vnímám,  že  někdy  můžete  mít  pocit,  že  ty  informace  k  Vám  se  nedostávají
dostatečně rychle, ale věřte mi, že děláme maximum. Dopis se základními informacemi by měl
odejít datovkou, už měl odejít před zasedáním, nebo před zahájením zasedání zastupitelstva.
Zároveň chystáme pro starosty další informační mail z výstupu krizového štábu, který se konal
včera  ve  4  hodiny  
a v 6 hodin odpoledne, nebo v podvečer, takže to Vám taky během dneška půjde. Ty stránky,
webové, my aktualizujeme, takže pokud tam to číslo teď není, tak samozřejmě je to chyba a
bude tam doplněno. Nicméně v tom dopise pro starosty, který dnes ráno měl odejít, tak ta čísla
byla uvedená. Ale doplníme i do stránek. Doufám, že je tady přítomný někdo z tiskového, který si
to zapamatuje a učiní tak co možná nejdříve. Tak, pan tajemník říká, že ta telefonní čísla tam
jsou, ale je možné, že tam v tu sobotu nebyly, v těch prvních prostě okamžicích. Ale my to, paní
starostko,  my  to  aktualizujeme  průběžně,  ty  informace,  takže  nevím,  kdy  přesně  tam  byly
doplněny. Tak, takže údajně od včerejších 15:30 tam ta čísla jsou. Ale, říkám, je to hektické,
prostě vnímáme to, snažíme se, aby tam ty informace byly v co možná největším rozsahu, ale
zároveň aby byly  ty  informace efektivně podávány.  Tak,  ještě  někdo něco  dalšího  k  tomuto
bodu? Pokud ne,  tak zahájím hlasování  a jenom přečtu část  toho usnesení – zastupitelstvo
schvaluje poskytnutí  individuální neinvestiční dotace ve výši 1.904.000 na projekt „Ukrajinci  v
Brně“ Diecézní charitě Brno. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 7: 43 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace z rozpočtu města Brna na rok 2022 Diecézní
charitě Brno, se sídlem třída Kpt. Jaroše 1928/9, 602 00 Brno, IČO: 44990260 ve výši
1.904.000,- Kč na projekt "Ukrajinci v Brně",

 smlouvu  o  poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  Diecézní
charitě Brno, se sídlem třída Kpt. Jaroše 1928/9, 602 00 Brno, IČO: 44990260 ve výši 
1.904.000,- Kč na projekt "Ukrajinci v Brně", která tvoří přílohu č. 1a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 1b tohoto zápisu.
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ZMB pověřuje
- vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy.

137. Poskytnutí   účelového   neinvestičního   příspěvku   Centru   experimentálního   divadla,
příspěvkové organizaci, na projekt „Moskva-Voroněž, partnerství bez Putina“ v roce 2022
– rozpočtové opatření
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tady, naopak, je to taková jiná forma pomoci, nesměřuje přímo k Ukrajině nebo k Ukrajincům.
Snažíme  se  tady  vyjádřit,  na  základě  podnětu  naší  příspěvkové  organizace,  Centra
experimentálního divadla, že ne všichni Rusové souhlasí s tím, co se děje, nesouhlasí s postupuj
Putina. A chceme tím ukázat Brňanům, že je potřeba ty věci vnímat ve vzájemných souvislostech
a že nelze jednoznačně odsoudit všechny příslušníky ruské národnosti, protože i ruská menšina,
mimo jiné, tady mezi námi v Brně žije, a chceme tímto projektem podpořit vlastně to vzájemné
přátelství,  sounáležitost  a akceptování  různých národů bez ohledu na to,  co vyvolal  a co je
naprosto neomluvitelné, co vyvolal Vladimír Putin. Otevírám diskusi tadyktomuto bodu. Pokud si
nikdo nehlásí, tak jenom krátce shrnu usnesení, budeme schvalovat poskytnutí příspěvku CEDu
ve výši 491.000 na projekt „Moskva-Voroněž, partnerství bez Putina“. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 8: 43 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

a) poskytnutí  účelového  neinvestičního  příspěvku  Centru  experimentálního  divadla,
příspěvkové organizaci, ve výši 491 tis. Kč, na projekt „Moskva-Voroněž, partnerství bez
Putina“ v roce 2022, s termínem vyúčtování do 25. 01. 2023;

b) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 2 tohoto zápisu.
138. Dodatek č. 5 ke zřizovací listině TIC BRNO, příspěvkové organizace

Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tadytento bod nesouvisí  bezprostředně s pomocí Ukrajině,  ať už směrem na Ukrajinu,  nebo
 v rámci tady města Brna, ale souvisí, bohužel, s tou situací, která teď nastává. Množí se dotazy
občanů,  jestli  jsme v  Brně  připraveni  na  ochranu  našich  obyvatel  v  případě,  že  by  došlo  k
nějakému útoku  i  na  naše  město.  Z  toho  důvodu  samozřejmě  v  rámci  krizového  řízení  se
obnovují ty kapacity různých krytů, úkrytů ve formě sklepů, podchodů a podobně. My máme 2
takové velké kryty v Brně. Jeden je na Husové, naproti radnici přímo, a druhý je kryt, který se
jmenuje Denis, jestli to teď nepletu, ano, kryt Denis, který byl svěřen naší příspěvkové organizaci,
Turistickému informačnímu centru. My, v tuto chvíli, jsme se rozhodli, že bude vhodnější, aby ten
kryt byl přímo pod správou města. Proto tímto materiálem navrhujeme změnu zřizovací listiny
TICu tak, aby vlastně ten kryt nebyl ve správě naší příspěvkové organizace, ale opět ve správě
města.  Otevírám  diskusi  k  tomuto  bodu.  Pokud  není  žádná  diskuse,  tak  můžeme  rovnou
přistoupit  k  hlasování.  A  úplně  krátce  –  zastupitelstvo  schvaluje  změnu,  nebo  dodatek  ke
zřizovací listině, která spočívá k odebrání těch předmětných nemovitostí, což je kryt Denis, ze
správy této příspěvkové organizace. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 9: 43 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
ve  smyslu  ust.  §  27  odst.  2  zákona  č.  250/2000  Sb.,  o  rozpočtových  pravidlech  územních
rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů, dodatek č. 5 ke zřizovací listině TIC BRNO, příspěvkové
organizace, Radnická 365/2, Brno-město, 602 00 Brno, IČO: 001 01 460, spočívající v odebrání
níže uvedených nemovitých věcí ze souboru majetku předaného k hospodaření této příspěvkové
organizaci:
podzemní  prostory  a  místnosti  včetně  vnějších  obvodových  zdí,  souvisejících  stavebních
konstrukcí a všech vchodů s jejich příslušenstvím umístěné pod povrchem pozemků p. č. 297,
299/1, 299/4, 300, 315, 316, 317, 343, 344, 345/1, 345/2, 345/3, 345/4, 346/1, 346/2, 347/1,
353/1 a 353/5, vše v k. ú. Město Brno, obec Brno.
 
 Dodatek č. 5 tvoří přílohu č. 3 tohoto zápisu. 
 Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

139. Pověření   Rady   města   Brna   k   provádění   rozpočtových   opatření   v   souvislosti  
se zajištěním finanční a materiální pomoci Ukrajině
Rozprava
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tady je to o té pomoci, která má být na území města Brna. My předpokládáme, že budeme mít
zvýšené výdaje  právě  s  přílivem ukrajinských  uprchlíků  do  Brna.  My  jim  budeme pomáhat  
s  ubytováním,  samozřejmě vše bude řízeno z úrovně státu  a kraje  podle  toho,  jak se bude
situace vyvíjet. Ale my předpokládáme, že některé ty výdaje ponese i město Brno. V tuto chvíli
nejsme schopni nadefinovat,  jaké ty výdaje to jsou. Můžu třeba teď za všechno, za všechny
zmínit to, co asi taky vnímáte, že na brněnském výstavišti v tuto chvíli vzniká takové přijímací
centrum,  kde  budou  všichni  příchozí  vlastně  zahajovat  ten  svůj  pobyt  v  Brně,  projdou  těmi
nezbytnými  administrativními  úkony a následně jim  bude poskytována další  služba  a  budou
odcházet  do těch  určených  ubytování  a  podobně.  V  tuto  chvíli  nemáme nadefinováno,  jaké
náklady s tím budou spojené a kdo je přesně bude platit. Z toho důvodu, že ta doba je poměrně
hektická. Já předpokládám, že v budoucnu, nebo v blízkém budoucnu ty náklady bude platit stát,
protože je to iniciativa státu. Nicméně je možné, že třeba v prvních dnech bude potřeba hradit
energie,  tak  jak  to  bylo,  podobně to  bylo  se záložní  nemocnicí  nebo  s  očkovacím centrem,
protože,  jenom  
pro představu, bude to v pavilonu B a jenom vytápění toho pavilonu B, na měsíc, je v částce asi
300.000 Kč tadyvtéto době, kdy ještě není úplně teplo. Takže je možné, že třeba tam se budeme
částečně  podílet.  Nebo  je  možné,  že  budeme  poskytovat  ubytování  v  nějakých  větších
ubytovacích  zařízeních,  nějaký  hotelech  a  podobně,  kde  třeba  ten  soukromý  pronajímatel
nabídne to ubytování zdarma, ale třeba řekne, že právě ty další věci, energie, další náklady je
potřeba,  aby  město  hradilo.  A  zase,  nevíme,  jak  se  k  tomu postaví  stát,  jestli  ty  ubytovací
kapacity využije, nevyužije, a bude to hradit. Ale proto chceme být připraveni, abychom mohli
účinně pomoci. Z toho důvodu tedy navrhujeme částku 10.000.000 Kč jako určitou rezervu právě
tadynatyto  výdaje  související  
s válečným konfliktem na Ukrajině, s tím, že zároveň rada bude moci rozhodovat o tom, kam
budou ty peníze vynaloženy. Tak, a pak je tam eště druhá část usnesení a ta je důležitá právě
pro městské části. My se snažíme, a já o tom budu ještě také hovořit, neposkytovat finanční
pomoc  směrem  
na Ukrajinu, my se snažíme poskytovat tu materiální pomoc. A obracejí se na nás samozřejmě
nějaké městské části, že by se také chtěly zapojit. A my chceme tím druhým usnesením umožnit
těm městským částem, že mohou ty peníze převést městu, a my ty peníze z městských částí
využijeme na tu materiální pomoc. Z toho důvodu, že máme, tak jak je to patrné a jak jsem to
říkala, velmi úzké vztahy s ukrajinským konzulátem a snažíme se skutečně tu pomoc, materiální,
cílit přímo na ta místa a nedávat tedy jenom peníze, jenom finanční dar třeba Člověku v tísni,
protože nevíme, kam by ty peníze nakonec byly směřovány. Takže tadytím, tou druhou částí
usnesení  dáváme městským částem možnost,  pokud  o  to  budou mít  zájem,  tak  nám dávat
peníze  do  rozpočtu  města  Brna,  abychom  my  je  mohli  překlopit  do  té  materiální  pomoci.
Otevírám diskusi tadyktomuto.
Ing. David Pokorný:
Dovolte mi jen velmi krátce, pár slov k bodům, které se týkají pomoci Ukrajině. Já jsem nejmladší
zastupitel města Brna a vůbec si neumím představit, že ve svých 26 letech bych měl bojovat
o  budoucnost  své  země.  Pocházím z  generace,  která  nezažila  válku  ani  totalitu.  Současná
situace je pro nás ponaučením, že musíme být, jako společnost, aktivní a nenechat si svobodu
vzít. Ukrajinci jsou naši sousedé, kolegové a kamarádi. Žijí tu s námi už dlouho. Rád podpořím
všechny návrhy pomoci, které budeme dnes projednávat. Chtěl bych také velmi poděkovat paní
primátorce  a  celému  vedení  města  za  odvedenou  práci,  i  když  jsme  teprve  na  začátku.
Humanitární  pomoc  bude  potřebná  stovky,  pardon,  desítky  let.  Stovky  tisíc  lidí  mířících  do
západní Evropy musíme být připraveni přijmout mezi sebe. Dnes jsou to totiž oni, ale příště to
můžeme být i my. Dovolte mi zakončit lehkou parafrází, a to slovy – Putine, jdi do prdele. 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Ještě někdo k tomuto bodu? Není nikdo přihlášený, tak zahajuji hlasování, kdo je pro navržené
usnesení,  takže,  když to úplně zkrátím, poskytujeme rezervu 10.000.000 Kč na pomoc tady,
přímo v místě, zároveň umožňujeme zapojení městským částem. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 10: 43 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB pověřuje
Radu města Brna
ve smyslu § 102, odst. 2, písm. a) zákona č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění, provádět v
roce 2022 v rozpočtu města Brna rozpočtová opatření:

 spočívající  v  zapojení  Fondu rezerv  a  rozvoje  (Rezervy  k  vykrytí  potřeb  roku  2022)  za
účelem  financování  výdajů  na  organizační,  technickou,  materiální  a  finanční  pomoc
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obyvatelům  postiženým válečným konfliktem na  Ukrajině,  a  to  kumulativně  do  výše
maximálně 10 mil. Kč;

 v souvislosti  s přijatými převody z rozpočtů městských částí  do rozpočtu města Brna za
účelem  financování  výdajů  na  organizační,  technickou,  materiální  a  finanční  pomoc
obyvatelům postiženým válečným konfliktem na Ukrajině.

140. Zajištění ubytovacích a stravovacích služeb pro osoby prchající před válečným konfliktem
z území Ukrajiny - rozpočtové opatření
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tadytoto je přesně ten případ, o kterém jsem již hovořila. Hned v pátek se na nás obrátil majitel
hotelu Myslivna, který je v tuto chvíli prázdný, a nabídl ubytování pro téměř 300 osob v hotelu. Již
v  sobotu  probíhala  první  jednání  mezi  majitelem hotelu  a  naším  panem vedoucím  Odboru
sociální  péče,  panem  Polákem.  Ladí  se  podrobnosti.  Pořád  čekáme  samozřejmě,  jestli  se
tadytato ubytovací kapacita nebude využívat z úrovně státu, protože je uvedena v té centrální
evidenci  ubytovacích  kapacit.  Nicméně  je  tam  velký  zájem  toho  majitele  hotelu  Myslivna
skutečně pomáhat, oni cítí tu bezprostřední potřebu. Vnímají, že ti lidé přicházejí, takže by chtěli
prostě  tu  pomoc  poskytnout  co  možná  nejdříve.  Z  toho  důvodu  my  navrhujeme  schválit
rozpočtové opatření, které by nám umožnilo případně spolupodílet se na těch nákladech s tím
spojených. Ta představa je taková, že na té Myslivně by těm lidem byl poskytován kompletní
servis, jídlo 3× denně, úklid, možnost praní prádla a podobně. Takže je to skutečně takový velký
balíček pro poměrně velký počet osob. Zatím nemáme uzavřenou konkrétní nájemní smlouvu, o
tom by  rozhodovala  až  středeční  rada,  respektive  zítřejší  rada.  Teď je  to  pouze  ten  rámec
nějakého finančního plnění. Jestli se využije, nebo nevyužije, v tuto chvíli nejsme schopni říci
právě proto, že nevíme, jestli  se to ubytovací zařízení nedostane pod správu státu a nebude
provozováno vlastně v rámci toho ubytování z centrální úrovně. Otevírám diskusi tadyktomuto
bodu.
Ing. Petr Vokřál:
Velmi krátce, tady spíš výměnu nějaké zkušenosti, nebo informace i ve vztahu k jedné mé osobní
zkušenosti. Nabídl jsem svoji osobní nějakou kapacitu, ubytovací, mimo Brno. A narazil jsem 
na to, že, a je to zcela pochopitelné, že ten zájem těch, kteří přichází, je primárně v těch velkých
městech, protože se tady cítí býti bezpečnější, nebo je to pro ně srozumitelnější prostředí než
případně venkov.  Ale bylo by,  možná, dobré i  komunikovat  prostřednictvím,  ať už konzulátu,
nebo i těch stránek, že ta pomoc, která, z té občanské společnosti, která určitě se bude ještě
zvětšovat, že může být i  právě v tom mimobrněnském, nebo v tom teritoriu těch, mimo těch
velkých  měst,  
a že může být z hlediska kvality úplně srovnatelná s tím v těch větších městech. Aby se nám
potom nestalo, že se nám tady všichni zkumulují do Brna, a my si s, nebo do velkých měst, a my
si nebudeme úplně vědět s tím rady. A zavčas začít pracovat s tím prostředím a s tou občanskou
společností, třeba i v tom mimobrněnským prostoru. Říkám, je to z mé osobní zkušenosti, jo?
Takže bylo by fajn s tím začít  pracovat,  protože přece jenom už teď, těch 35 000 lidí  na té
slovenské hranice až se dá do pohybu, a je to ku prospěchu toho konfliktu, nebo řešení toho, té
podpory, tak by bylo dobré, aby se částečně i dekoncentrovali nejenom do těch větších měst, ale
i  do  té,  
do toho případného okolí. Děkuji. Jinak samozřejmě plně podporuji tadytento bod, to je jasné,
ale.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Určitě.  Moc děkuju  tady za  tento  podnět.  Já si  myslím,  že  to  vnímáme všichni,  že to  bude
nezbytné, protože to Brno prostě má své limity ubytovacích kapacit, a pokud těch lidí skutečně
přijde takové množství, jak se teď předpokládá, tak to bude nezbytné. S tím možná souvisí, já
jsem  to  řešila  
s paní starostkou Karasovou včera, telefonicky, bude to v tom dopise, který odejde na městské
části, nebo doufám, že odešel už dnes ráno na městské části. V tuto chvíli ty obecní byty, které
jsme žádali, abyste nám řekli kapacity, tak v tuto chvíli, prosím, neobsazujte, jsou také v tom
centrálním registru státu. My čekáme na to, jestli je bude využívat stát, protože předpokládám, že
i stát bude mít nějakou koncepci, že do těch, že ty byty by neměly primárně směřovat k tomu
krizovému ubytování teď, na pár dnů, ale že už by se do nich skutečně měly zabydlovat rodiny 
s nějakým třeba střednědobým výhledem. A stejně tak to vnímáme my, že jako město Brno,
pokud nakonec bychom měli ty byty obsazovat my, z úrovně města, nikoli z té centrální úrovně,
že bychom chtěli mít jasný postup, aby do těch bytů se skutečně dostávali lidé, kteří to budou
nejvíce potřebovat, s nějakým i prostě výhledem nějaké dlouhodobější spolupráce a zabydlení
tady v Brně, děti že tady budou chodit do škol, ti lidé tady budou pracovat. Takže zatím se daří
ubytovávat mimo ty obecní byty. To jenom na vysvětlenou, že samozřejmě v té první chvíli jsme



mysleli, že hned budeme ty lidi ubytovávat i do těch obecních bytů, ale následně tím, že se to
dařilo vlastně zajistit jiným způsobem, tak jsme přistoupili tadyktomuto postupu. Ale skutečně, ta
situace se vyvíjí, jako každou hodinou, takže je možné, že budeme mít třeba zítra už od státu
nějaké informace a zase Vám řekneme, jak postupovat dál. Jediné, co, a to jsem zase mluvila s
panem Davidem Alešem, některé z těch Vašich bytů, těch obecních bytů, nejsou v tuto chvíli
připojeny na energie. Takže poprosím, a to je taky v tom dopise,  pokud ty volné byty máte,
připravte je, dřív nebo později  se skutečně obsadí, tak ať jsou skutečně ty byty připraveny k
okamžitému nastěhování ve chvíli, kdy to bude potřeba. Děkuji. A pan Aleš mě asi doplní?
David Aleš:
Jo. Já děkuji,  paní  primátorko, navážu. My vyjednáváme s E.ONem, aby se to dalo urychlit,
protože všichni víte, že, i díky covidu, připojení energií, ať už elektřiny, nebo plynu, je trošku
zdlouhavější proces. Pokud byste někdo na městských částech potřeboval nějakým způsobem
poradit,  pomoct,  tak  neslibuji,  ale  nabízím,  že  se  budeme  snažit  pomoct,  protože  nějaké
zkušenosti máme. 
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky: 
K tomuto bodu jedinou věc. Městská společnost SAKO se nabídla, díky spolupráci, tím, že má 
RE-NAB, samozřejmě je tady banka nábytku a tak dále, technika, vozy a tak dále, že mohou
případně pomoci s nastěhováním bytů, buďto samozřejmě městských, o kterých hovoříme, které
nejsou třeba vybaveny,  ty,  které jsou odpojeny z  nějakého důvodu,  anebo samozřejmě bytů
soukromých, které nabídli lidé, běžní Brňané, pro účely krizového, nebo dočasného ubytování.
To znamená, tady je možné se obracet na městskou společnost SAKO. Já ještě poprosím, aby
ten kontakt na tu paní, co zajišťuje, tak to taky dáme na ty webovky.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Sice jsme se trošku odchýlili od tématu Myslivny, nicméně ubytování je jasné a jsou to věci, které
si musíme říkat. Tak jsem ráda, že využíváme této platformy, abychom si to vyjasnili.
David Aleš:
Tak já k tomu ještě přidám prosbu, jestli máme kontakt na nábytkovou banku? Ta by nám hodně
pomohla, až ty byty budem připravovat, ať nemusíme všechno kupovat. Myslím si, že to, klidně
to stačí do mailu nebo na Facebook, pomůže.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak taky doplníme, s tím, že pokud budete mít jakékoliv další podněty, už funguje, to máte taky 
v tom dopise, už funguje obecný mail ukrajina@brno.cz. To znamená, už není potřeba posílat to
na ty maily, které byly přes víkend uváděny, na pana Jurčíka a na paní Musilovou, kteří byli
samozřejmě zahlceni, takže teď už to dostává všechno nějaký režim, který, doufejme, už bude
více operativní. Takže případně na tento e-mail, nebo samozřejmě dá se i telefonovat, s různými
podněty. Tak jo, takže zpět k bodu č. 140), což je tedy „Myslivna“, rozpočtové opatření. Pokud
nikdo  další  nemá  k  tomu  žádné  dotazy,  připomínky,  tak  zahajuji  hlasování,  schvalujeme
rozpočtové opatření:

Hlasování č. 11: 43 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 4 tohoto zápisu, z důvodu zajištění úhrady
nákladů souvisejících s pronájmem.

141. Poskytnutí pomoci Ukrajině - rozpočtové opatření, poskytnutí daru
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Já už jsem to naznačila. My jsme se rozhodli pomoci Ukrajině částkou 10.000.000 Kč, o tom
jsme rozhodli již na čtvrteční mimořádné radě. Je to ta částka, která má putovat na Ukrajinu. Ve
čtvrtek jsme mysleli,  že budeme posílat finanční dar. Tak, jak se to vyvíjí, tak jsme dospěli k
závěru, že by bylo dobré, alespoň částečně, v průběhu času jsme si říkali  alespoň částečně,
poskytnout materiální pomoc. Chceme ale, aby ta materiální pomoc byla jasně cílená, abychom
skutečně dodávali  něco, co je potřeba. Právě ve velmi úzké spolupráci s paní konzulkou, se
kterou  komunikuje  zejména  náš  Odbor  zahraničních  vztahů,  pan  vedoucí  Bednář,  tak  jsme
nadefinovali,  v  první  fázi  že  jsou  potřeba  léky,  lékařský,  zdravotnický  materiál.  Perfektně
zafungoval pan ředitel Piler, ředitel obou našich městských nemocnic, a byli jsme schopni, na
základě požadavků, které jsme dostali z Charkova, připravit množství léků podle požadavku tedy,
jak už jsem řekla, Charkova. Tak jak zároveň jsem již dneska opakovaně řekla, ta situace se
skutečně  vyvíjí  každou  hodinou.  Původně  měly  ty  léky  být  určeny  pro  Charkov,  poslední
informace jsou, možná mě případně doplní s aktuálními informacemi paní konzulka, ale co jsem
měla  včera  večer  informace,  vypadá  to,  že  se  bohužel  nepodaří  ty  léky  dostat  přímo  do
Charkova, protože Charkov je teď obklíčen.  Pravděpodobně tedy půjdou do Lvova, do velké
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nemocnice. Ale říkám, to jsou informace moje z večera, takže možná se ta situace zase vyvinula.
Nicméně ty léky prostě pojedou směrem na Ukrajinu, nebudou se překládat, nebo neměly by se
překládat na hranicích, měly by skutečně doputovat přímo na Ukrajinu tak, aby byly využity pro
lidi na Ukrajině. My navrhujeme, ta částka zůstává 10.000.000 Kč, ale navrhujeme, že pokud to
bude jenom trochu možné, že bychom poskytovali  tu materiální pomoc, zejména tedy, v tuto
chvíli  to vypadá, ve formě léků. Navrhujeme částku 10.000.000 Kč s tím, že  vnímáme, nebo
samozřejmě bychom si velmi přáli, kdyby tato situace skončila nejlépe teď hned, ale obáváme,
že ta situace bude ještě  nějaký čas trvat.  Takže jsme připraveni  na to,  že třeba na příštím
zastupitelstvu můžeme tu pomoc finančně zase navyšovat. V tuto chvíli ta částka, 10.000.000 Kč,
nám přijde adekvátní, směrem na Ukrajinu. Jenom upřesním, že ty léky, které teď, v té první
vlně, budou na Ukrajinu mířit, jsou v hodnotě, přibližně, 2.500.000-3.000.000 Kč. Pan ředitel to
naceňoval během včerejšího dne. Ještě bych chtěla říci, že samozřejmě máme informace, že
nejvíce,  co  by  bylo  potřeba,  tak  jsou  zbraně.  To  
z našeho prostě postavení, jako města, je nereálné, abychom dodávali nějaké zbraně. Takováta
kategorie pomoci, která je tak na hraně toho, co může město poskytnout, tak jsou neprůstřelné
vesty a helmy. My jsme se snažili během včerejšího dne zajistit, ať už od městské policie, nebo
prostřednictvím nějakých jiných organizací, nákup tadytohoto materiálu. Včera to vypadalo, že je
to naprosto nereálné z toho důvodu, že vývoz tadytoho materiálu podléhá poměrně složitému
schvalovacímu procesu. Dnes, těsně před zastupitelstvem, za mnou byl pan zastupitel Jankůj,
který  mně  říkal,  že  předjednal  nějakou  možnost  nákupu  tadytohoto  materiálu  od  České
zbrojovky. Já jsem tu informaci hned předala panu Špačkovi, našemu krizovému pracovníkovi,
aby se to pokusil dojednat, zajistit, zjistit. Pokud něco takového bude možné, tak samozřejmě,
jako rada, budeme rozhodovat o tom, jestli učiníme nákup tadytoho materiálu, v jaké hodnotě, a
samozřejmě je pro nás zase zcela zásadní nejen učinit ten nákup, ale dopravit to na tu Ukrajinu,
protože jinak to samozřejmě nemá efekt. Takže jdeme i tadytouto cestou. V tuto chvíli nedokážu
říci,  jestli  se nám to podaří,  nebo ne. Ty léky, když to zjednoduším, vypadají  jednodušeji  po
všech  stránkách  
a jsou samozřejmě také potřeba, léky a zdravotnický materiál.  Takže se zaměřujeme, v tuto
chvíli, na tyto 2 oblasti materiální pomoci, léky a zdravotnický materiál, pokud by to bylo možné,
je možné, že bychom šli cestou i těch přileb a těch neprůstřelných vest. Ale to uvidíme, to je v
jednání.  Pak,  a  to  vnímáte  asi,  jsme  spustili  sbírku  spacáků,  nebo  ona  to  není  sbírka,  ale
shromažďování  spacáků,  karimatek  a  dek,  to  je  právě  na  základě  prosby  ze  Lvova,  kterou
domlouval pan Vokřál, jak už jsem říkala, už od včerejšího dne na našich sběrných střediscích
probíhá shromažďování tadytěchto věcí. To nekupujeme my, jako Brno, na tom se my finančně
nepodílíme. Skutečně to shromažďují lidé, my pak zajistíme tu dopravu směrem na Ukrajinu.
Takže to je mimo tu částku 10.000.000, jenom abyste zase tu formu pomoci směrem k Ukrajině
měli teď aktuálně nadefinovanou úplně přesně. Takže, když to ale úplně zjednoduším a vrátím se
zpět, tento bod hovoří o tom, že chceme Ukrajině, přímo na Ukrajinu, ne tady v Brně, ale směrem
na Ukrajinu, poskytnout částku 10.000.000 Kč, ideálně ve formě materiální pomoci.  Otevírám
diskusi. Pokud není nikdo přihlášený, tak budeme hlasovat a opakuji usnesení – zastupitelstvo
schvaluje poskytnutí daru ve výši 10.000.000 Kč ke zmírnění následků válečného konfliktu na
Ukrajině,   
za podmínek, které jsou dále uvedeny:

Hlasování č. 12: 43 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 5a tohoto zápisu,
 poskytnutí daru ve výši 10 mil. Kč ke zmírnění následků válečného konfliktu na Ukrajině za

podmínek uvedených v příloze č. 5b tohoto zápisu.
 
ZMB pověřuje
Radu města Brna rozhodnout o konkrétní formě materiální pomoci.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Vážené dámy, vážení pánové. V tuto chvíli  jsme projednali  všechny body, které se věnovaly
otázkám válečného konfliktu na Ukrajině. Já bych Vám chtěla, mým jménem, skutečně ze srdce
poděkovat, že se k té situaci stavíte, tak jak se k ní stavíte. Myslím si, že jsme na tom všichni
stejně, nikdy jsme si nedovedli představit, že bychom něco takového museli řešit. A ta pomoc,
kterou nabízíme, je to nejmenší, co v tuto chvíli můžeme udělat. Takže děkuji Vám za to. Ještě
jednou se omlouvám za to,  že některé věci  jsou chaotické,  ale je to prostě tak.  Věřte nám,
děláme tady, od toho čtvrtka, maximum, maximum možného. A děkuji Vám všem, kteří se do
toho zapojujete, ať už symbolicky, podporou, anebo i faktickými kroky. Děkuji moc. Děkuji paní
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konzulce, že tady s námi strávila ten čas. Mohu pouze říci, jsme s Vámi, budeme pomáhat, jak
budeme moci.
Anna Proshko, ukrajinská konzulka v Brně:
Mockrát děkujeme, mockrát děkuju.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
A dle dohody paní konzulka samozřejmě nyní opustí jednání zastupitelstva, protože ji čekají další
významné úkoly. Tak, bod – diskuse s občany.

2. Dotazy, připomínky a podněty občanů                  
Bod byl na základě schváleného návrhu o posunutí stanovené doby projednán v 9:10 hod.
Mgr. Jan Levíček, starosta městské části Brno-Ořešín:
Já  mám  zase  několik  dotazů  ohledně  územního  plánu,  tak  se  budu  obracet  na  pana  
náměstka Hladíka. Já bych nejprve chtěl poděkovat za odpověď, kterou jsem obdržel, ale mám 
k ní několik připomínek. V odpovědi pana náměstka Hladíka jsem nikde nenašel jednoznačnou
deklaraci, že přijímá plnou politickou odpovědnost za výslednou podobu návrhu územního plánu.
Nepřihlásil  se k ní ani zde, na zastupitelstvu. Tedy já,  osobně, to chápu tak, že se politické
odpovědnosti za tento dokument zříká. Tomu rozumím a je to zcela pochopitelné, neboť nikdo
nechce být spojován s dokumentem, který má potenciál nevratně, negativně poznamenat tvář
města a na který se i možná za 100 let bude vzpomínat jako na tragický okamžik. Nicméně se
znovu ptám. Kdo má tedy politickou odpovědnost za výslednou podobu návrhu územního plánu?
Je to radní Chvátal? Je to paní primátorka? Nebo je to celá rada? Vaše odpověď, co se týče
odbornosti  a  kvalifikace  osob  odpovědných  za  přípravu  územního  plánu,  mě  rovněž  zcela
neuspokojila. Bohužel z ní vyplývá přesně to, co jsem zde konstatoval. První zkušenosti těchto
odpovědných osob s územním plánováním jsou spojeny výhradně, jenom, a pouze s městem
Brnem. Jejich zkušenosti jsou na úrovni absolventa, nikoli zkušeného pracovníka. Pokud se k
tomu ještě přidá arogance a samolibost  vedení KAMu, nemůže být  výsledná podoba návrhu
územního  plánu  pro  nikoho  překvapením.  Pane  náměstku,  jistě  se  shodneme  na  tom,  že
poskytnuté informace by měly být přesné, a nikoli zavádějící. Proto si Vás dovoluji požádat o
sdělení, jaký objem a typ práce na návrhu územního plánu, v posledních 2 letech, byl vykázán
pány architekty Hladíkem a Dokoupilem. A aby bylo možno Vaši odpověď, ve které mi sdělujete,
jak je zpracovatel územního plánu na úžasné odborné úrovni, zasadit do kontextu, tak si dovoluji
požádat  
o  poskytnutí  kvalifikačních  předpokladů  na  zpracovatele  územního  plánu,  který  město  Brno
vyžadovalo, v minulém volebním období, při výběrovém řízení na zpracovatele územního plánu.
Tato výběrová řízení byla, pokud vím, 2. Prosím o poskytnutí kvalifikačních předpokladů u obou.
To je, co se týče Vaší odpovědi na mé otázky položené na minulém jednání zastupitelstva. Nyní
mám ještě pár zcela konkrétních dotazů. Stále platný územní plán uvádí pro stabilizované plochy
následující  – stabilizované plochy jsou plochy,  v nichž se intenzita a stávající  způsob využití
nebude zásadním způsobem měnit. Návrh územního plánu pro stabilizované plochy uvádí – jsou
to plochy, v nichž se způsob využití nebude zásadním způsobem měnit. Slovíčko intenzita bylo
potichu  a  nenápadně vypuštěno.  To  má ale  dalekosáhlé  dopady  do  území.  Proto  Vás chci
požádat  o  odpovědi  na  následující  otázky  –  umožňuje  návrh  regulace  obsažený  v  návrhu
územního plánu Brna,  při  zohlednění  rozumného přístupu, navýšení  rozsahu zastavěnosti  již
zastavěných  ploch  
ve  městě  nad  míru,  kterou  umožňuje  stávající  územní  plán  a  navrhovaná  infrastruktura?  V
případě kladné odpovědi, tak pokračuji – zohledňuje dostatečně vyhodnocení vlivu na udržitelný
rozvoj území návrhu územního plánu rozumně očekávaný nárůst zátěže zastavěného území jeho
intenzivnějším  využitím?  Je  návrh  územního  plánu,  v  případě  regulace  jednotlivých  ploch,
jednoznačný,  předvídatelný,  nediskriminační  z  hlediska budoucího využití  území? Zachovává
návrh  územního  plánu  přiměřenou  právní  jistotu  stávajícím  obyvatelům  města  Brna  stran
zachování kvality prostředí a pohody jejich bydlení? Obsahuje návrh územního plánu omezení,
jež by limitovala zahušťování zástavby nad přípustnou míru? Definuje návrh územního plánu, co
to je přípustná míra zatížení území? Definuje návrh, co to je nepřiměřenost zástavby? A poslední

otázky – brání nějaký regulativ, v návrhu územního plánu, přestavbě libovolného rodinného domu
na bytový dům? Kolik bytových jednotek je možno umístit do stejně velkého objektu, pokud je
tento jednou definován jako rodinný dům, a podruhé jako bytový dům? A o kolik pater umožní
regulativy  návrhu  územního  plánu  zvednout  stávající  úroveň  zástavby  ve  stabilizovaných
plochách  
pro výškovou úroveň 1 a 2? Vážený pane náměstku,  toto a mnohé další  mohlo a mělo být
vyjasněno v průběhu veřejných projednání návrhu územního plánu. Avšak místo konstruktivní
debaty a hledání řešení jsme byli bohužel svědky estrády, kdy nejdřív územní plán jel za námi,
a teď už dokonce letí do cíle. Děkuji Vám za pozornost, omlouvám se, že to bylo delší, a těším



se na odpovědi. 
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Vážený pane starosto, já Vám samozřejmě odpovím písemně, protože ty věci jsou dlouhé. Vy už
jste starostou nějaký rok. Já už v politice jsem taky nějakou chviličku, takže jsem si zvykl, za to,
že všechno, co je špatně, tak za to mohu já, a za všechno, co je dobře, tak to už dávno mělo být.
Takže tohle asi k tomu. Mějte se hezky.
Michal Kinc:
Jmenuji se Michal Kinc a jsem občanem města Brna. Jsem profesionálním hasičem a již 18 let 
se  ve  svém  volném  čase  věnuji  dobrovolnické  činnosti  s  hasičskou  mládeží.  V  dnes
projednávaném bodě č. 107) budete hlasovat o tom, jestli  využijete příležitost nabýt pozemky
bývalých  tenisových  kurtů  a  další  pozemky  u  základní  školy  Čejkovická.  V  husté  zástavbě
městské části Vinohrady se jedná o jedinečnou, volnou plochu, která má velký potenciál. Přišel
jsem zde  zastupovat  sbor  dobrovolných  hasičů  Brno-Vinohrady,  který  je  základní  organizací
Sdružení  hasičů  Čech,  Moravy  a  Slezska.  Na  Vinohradech  působíme  i  jako  prevence  proti
patologickému  chování  místních  dětí.  Trénujeme  téměř  stovku  mladých  hasičů  ve  velmi
stísněných podmínkách a tato lokalita, a případná možnost ji využít pro hasičský sport, nás velmi
zaujala. Požárnímu sportu se v Brně věnuje 25 sborů, které dohromady navštěvují stovky dětí.
Žádný prostor, kde by byla možnost trénovat požární sport, nikde, aktuálně, v Brně není a velmi
nám chybí. Máme prostředky, máme vybavení a nadšené děti, které bohužel nemají adekvátní
prostory pro to,  kde by mohly  trénovat.  Požární  sport  je disciplínami velmi  podobný atletice.
Rozvíjí  celkově  fyzickou  přípravu  
i logické schopnosti a dovednosti dětí. V posledních letech je tento sport na vzestupu a je velmi
divácky atraktivní. Pokud dnes využijete šanci nabýt tyto pozemky, které jsou určené územním
plánem pro sport a nachází se v blízkém sousedství obou vinohradských škol, dokázali bychom
zajistit, aby toto místo bylo opět živé a aby sloužilo nejen Vinohradům a jejich obyvatelům, ale 
i celému Brnu při práci s mládeží.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Vy jste to měl úplně přesně načasováno. Já jsem myslela, že jste přestal hovořit, protože byl ten
gong, a že budete pokračovat. Ale Vy jste skutečně úderem gongu skončil.
 
Michal Kinc:
Ano, ano. Vyšlo to přesně.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Dobře, tak děkuji. Můžete samozřejmě vyčkat do té doby, než budeme projednávat bod č. 107),
i když ono to bude na konci, my jsme ho nepředřazovali. Ale samozřejmě vnímáme tadyto Vaše
vystoupení a při rozhodování si na něj vzpomeneme, pokud nebudete už přítomen. 
Dagmar Štefková:
Jmenuji se Dagmar Štefková a bydlím 15 let na Vinohradech. Společně se nám podařilo zastavit,
pro Vinohrady nesmyslný, projekt GO UP. Dnes bych chtěla vedení města Brna požádat, aby
nám pomohlo a tento zajímavý pozemek odkoupilo. Již roky se motáme v bludném kruhu, bez
výsledku.  Je  pro  mě  zcela  nepochopitelné,  že  vedení  radnice  Brno-Vinohrady,  v  čele  se
starostou,  tento  problém dávno  nevyřešilo.  Ve  veřejné  funkci  se  nemá přežívat,  ale  aktivně
sloužit  občanům. Jedná se o skvěle položený pozemek, s  využitím, například,  pro sportovní
areál,  který  na Vinohradech tak chybí.  Pevně věřím, že zvítězí  zdravý rozum a konstruktivní
přístup. 
Václav Doležal:
Jmenuji  se  Václav  Doležal  a  v  městské  části  Brno-Vinohrady  mám provozovnu  své  firmy.  
Dne 23. 6. 2021 jsme zde řešili špatně zmenežovaný projekt GO UP v lokalitě Brno-Vinohrady.
Dnes bych chtěl požádat vedení města Brna, aby tento pozemek koupilo a pomohla Vinohradům.
Co  mě  k  tomu  vede?  Již  ve  svém  posledním  vystoupení  jsem  hovořil  o  tom,  co  nám na
Vinohradech nesmírně chybí. Je tím multifunkční sportovní areál se spektrálním využitím. Co to
znamená? Tento areál by využívala jak sportující mládež, hasiči, tak i široká veřejnost. Bylo by
velmi neodpovědné tento zajímavý pozemek nechat bez využití. Do dnešního dne se tam nic
neděje.  Je to pro mě naprosto nepochopitelné. A stejně nepochopitelná je nulová aktivita ze
strany starosty Vinohrad. Měl by to být právě on, kdo aktivitu města Brna k odkoupení pozemku
uvítá a bude ji všemožně podporovat v prospěch Vinohrad. Nesmí nám být lhostejné, že mladí
lidé  nemají  kde  sportovat.  Anebo je  chceme vidět  s  alkoholem,  cigaretama nebo drogama?
Doufám a věřím, že ne. Zdravá mládež je totiž naše budoucnost. Proto bych chtěl město Brno
poprosit,  aby  tento  pozemek  koupilo,  protože  v  tom  vidím  skvělou  investici  do  prosperity
Vinohrad.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Pro všechny Vás samozřejmě platí to, co jsem říkala prvnímu vystupujícímu, bod č. 107) budeme



projednávat, můžete vystoupit i u něj.
 
Pavel Suchomel:
Pavel  Suchomel,  Brno,  dobrý  den.  Vážené  dámy,  vážení  pánové,  vážená  paní  primátorko.
Dovolte mi můj příspěvek: stromy – náš společný zdravý život. Současně je velice nedostatečná
ochrana  zdravých,  i  když  starých,  ale  vzrostlých  stromů  na  Mendlově  náměstí.  Například
současné zbytečné vykácení, tak stejné zbytečné kácení v Kamenné čtvrti. Zastavme to! Určité
znalecké posudky určitě existují. Ale jaké? Když je něco tadyvtéto oblasti absurdního, vždycky se
to sbíhá v jednom společným bodě. Lze ho charakterizovat asi takto – špatná funkce životního
prostředí Brno-střed, pan Hrnčíř, dále, podstatně horší, pan Prudík. K němu bych řekl asi toto –
posudek  
na kácení 7 stromů, z toho 1 suchý, ostatní zdravé, prohlášeno za všechny suché. Všechny
vykáceny. Prosím, koho si to vlastně platíme? Prošetřeme! V každém případě, nenechme to tak,
žijme zdravě, žijme slušně.
Jan Šlof:
Jmenuji se Jan Šlof a pocházím z Vinohrad. Rýsuje se, v poslední době, dějství kauzy GO UP?
Nekonečný příběh kauzy,  která hýbe brněnskými Vinohrady,  zdá se,  nakonec míří  ke svému
konci.  Tím může být  záchrana  prostoru  základní  školy  na  Čejkovické  ve  prospěch  obyvatel
Vinohrad, ale v obrovském finančním nákladu pro město Brno i městskou část Brno-Vinohrady.
Anebo stavba betonového monstra, proti kterému bojují Vinohraďáci od zimy 2019. Ať tak, či tak,
nakonec  to  stejně  bude  Vinohrady,  kdo  doplatí  na  vysokou  hru  s  nízkými  pravidly,  kterou
rozehrálo vedení vinohradské radnice s developerem stavby GO UP. I  když teď vinohradská
radnice  se  prsí,  jak  zastavila  obávanou  výstavbu  na  Čejkovické,  je  zde  stále  nemalá
pravděpodobnost, celý developerský projekt nakonec vznikne. Buďto důsledkem jednání starosty
a radních, kteří se celé roky převažovali, zatajovali veřejnosti i opozičním zastupitelům zásadní
fakta,  vinu předhazovali  na developera,  jindy zase na primátorku Vaňkovou či  vedení  města
Brna. Přitom fakta jsou nezpochybnitelná. Starosta a členové rady městské části na zasedání,
můžu pokračovat, nebo?
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Určitě, dokončete to. A pokud to nebude nějaké zásadně dlouhé, tak ještě mluvte. Ať dokončíte
myšlenku.
Jan Šlof:
Starosta a členové rady městské části na zasedání městské části dne 16. prosince 2019 lhali,
když na dotaz opozice odpověděli,  že projekt GO UP řeší,  zhruba, 14 dní,  i  když na něm s
Prosperity spolupracovali a měli k dispozici jeho kompletní stavební dokumentaci, prokazatelně, 
od června 2019. Obyvatelům městské části Brno-Vinohrady zcela vědomě a cíleně zatajovali, že
má, zatajovali, co má na Čejkovické GO UP vzniknout. Na mimořádném zasedání zastupitelstva,
v únoru 2020, Čejka a místostarosta Krejsa uváděli informace zavádějící, zcela nesmyslné, až 
po obrovském tlaku veřejnosti a opozici přistoupili na vyjednávání o zastavení příprav stavby.  
Na návrh opozice bylo přijato usnesení, na jež základě byla oslovena primátorka Vaňková, díky
kterému se celé,  o celé kauze vedení města Brna dozvědělo.  Město Brno následně zahájilo
jednání ve spolu, se společností Prosperity o řešení celé situace. Výsledkem mělo být odkup
pozemku,  
k  čemuž  nakonec,  i  přes  vytrvalý  odpor  vinohradských  radních,  snad  konečně  dojde.  
Za  celé  2  roky  však  vinohradská  radnice  nepřispěla  s  konkrétním  řešením,  co  vlastně  s
pozemkem  na  Čejkovické  bude  dál.  Byť  to  byla  jedna  z  podmínek  města  Brna  na  odkup
pozemku.  
Mezi radničními nápady patřila relaxační zóna, sportovní plocha, workoutové hřiště, bazén. Nic 
z toho však nebylo realizovatelné. Všechno bylo bez příprav, pouze jakýsi branstoing. Přitom 
s využitím celé plochy přišla třeba sbor dobrovolných hasičů, kteří předložili městu Brnu hotovou,
hotový projekt na výcvikové a sportovní areál, s dosahem pro celé Brno, jehož součástí mohla
být celá řada zajímavých prvků vhodných a prospěšně také pro širokou veřejnost. Dle některých
návrhů zde mohlo vzniknout i podzemní parkoviště. Zájem zástupců Vinohrad o vyjednávání  
s městem, v Brně, developerem, je více než vlažný. Na připomínky a dotazy magistrátu radnice
nereagovala,  nebo  reagovala  se  značným  zpožděním,  obyvatele  Vinohrad  o  pokračování
důležitých jednání nikdo z radních neinformoval,  a když,  tak jen velmi  obecně. Nevznikne-li  
GO UP Východ, i tak, v následujících letech, Vinohrady skutečně zabolí finanční ztráta, kterou
vedení městské části  způsobilo.  Původní náhradu, ve výši  8.000.000, navrženou spoluúčast  
na odkup městem zamítla, naopak trvala, a nadále trvá zaplacení dílu ve výši 12.000.000. Tedy
takové – nechci slevu zadarmo. Tedy, buď město a městská část zaplatí poměrně velkou sumu,
nebo vznikne obyvatelům Vinohrad odmítavý betonový kolos,  který zabere plochu, kterou by



mohli a měli využít Vinohraďáci i Brňané z celého okolí. Velký dík tak patří vedení města Brna,
které nechalo naši městskou část, velký dík tak patří vedení města Brna, které nenechalo naši
městskou část na holičkách a celou situaci se snažilo řešit dostupnými možnostmi. Je ale jasné,
pokud  vinohradská  radnice  nepřichází  s  řešením aktivně,  s  podmínkou  pomoci  města  Brna
nesouhlasí  
a přichází nesmyslnými návrhy na využití plochy, které nemají hlavu ani patu. Tak pak je možné
tuto  vleklou  kauzu  řešit,  je  spokojenost,  a  pak  je  nemožné  tuto  vleklou  situaci  vyřešit  
ke spokojenosti obyvatel. Věříme, že konečně dojde k závěrečnému zakončení a vyřešení náhle
vinohradské, a vyřešení táhlé, vinohradskou veřejností  velmi  sledované, kauzy. A věříme, že
developerský  projekt  GO UP Východ nakonec nevznikne.  Byť bude tato  cesta  město  Brno  
i městskou část Brno-Vinohrady finančně velmi bolet.
 
Ing. Antonín Cigánek:
Dovolte mi, abych se představil.  Jmenuji se Ing. Antonín Cigánek, jsem občan Brna, bydlím  
na Vinohradech, na Bořetické ulici. Můj vnuk, Martin Šír, který rovněž bydlí na Vinohradech, je
čerstvým mistrem republiky v běhu na 4 000 m v lyžování a je tedy v kategorii starších žáků.
Považuji za velmi důležité, aby děti a mládež byli vedeni ke sportu a aby měli dost příležitostí  
pro zdravý pohyb i v tak husté, hustě osídlené části města Brna, jako jsou Vinohrady. Zde se
nám naskýtá  možnost,  a to podpořit  získání  zanedbaných pozemků pod bývalým tenisovými
kurty  
při naší ulici. Vím, že by zde rádi působili dobrovolní hasiči a trénovali tu zdejší mládež. A terén,
který by při budování hřiště museli upravit, se nabízí i k parkování. Jako předseda vinohradského
spolku Sdružení vlastníků garáží G 09 vidím, jak nedostatek parkovacích míst v našem sídlišti
žene  cenu  garáží  již  k  1.000.000  Kč.  Auta  u  nás  stávají  na,  nebo  lépe  řečeno,  parkují  
na  chodnících,  trávnících,  v  obloucích  křižovatek.  A  v  neposlední  řadě  i  brání  při  zásazích
hasičského záchranného sboru, jejich vozidlům při tedy té činnosti. Pozemky, o jejichž nabytí
budete  rozhodovat  v  bodě  107),  mají  pro  Vinohraďany  velký  význam  a  díky  jejich  poloze,
velikosti a tvaru terénu mají tedy potenciál řešit hned několik důležitých problémů zároveň. Proto
Vás žádám a prosím, abyste v tomto bodě, 107), hlasovali pro zakoupení těchto pozemků. 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Je tam ještě další občan? Nevypadá to. Dobře. Takže končím bod – hovory s občany a jenom
předěl,  než  se  dostaneme  k  dalším  bodům,  tak  jenom  organizačně.  Máme,  jak  jste  si
samozřejmě všimli, rozestupy, nemáme to klasické uspořádání. Máte mezi sebou tedy 1,5 m, to
znamená,  
podle platných nařízení nemusíte mít ochranu úst.  V tom Technickém bodě jsem to neříkala,
protože  byl  krátký,  z  toho  důvodu,  aby  tady  paní  konzulka  tak  dlouho  nemusela  čekat.  Ale
samozřejmě je to na Vašem rozhodnutí, uvážení, jenom doplňuji platná opatření. A potom ještě
jednu  ukrajinskou  věc,  která  je  ale  taková,  jako  pěkná,  symbolická,  dnes  v  16:30  bude  na
náměstí  Svobody  koncert,  který  pořádá  Městské  divadlo  Brno  ve  spolupráci  s  filharmonií  a
národním divadlem, to znamená naše příspěvkové organizace,  koncert  na podporu Ukrajiny.
Takže kdybyste náhodou šli kolem, tak jste samozřejmě srdečně zváni. Tak, a teď už můžeme
přistoupit k těm dalším bodům podle programu. Bod č. 4).

3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna
(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění)
Tento bod byl projednán jako poslední bod programu.

4. Prominutí uplatňování škody za zaměstnancem Magistrátu města Brna
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – sdělila, že usnesení k tomuto bodu je navrženo variantně 
a že Rada města Brna jednomyslně rozhodla o variantě A,  tudíž nechala nejdříve hlasovat  
o variantě A – Zastupitelstvo města Brna schvaluje prominutí škody: 

Hlasování č. 13: Neplatné hlasování
Mgr. René Novotný – omluvil se za chybné hlasování.
JUDr.  Markéta Vaňková, primátorka – prohlásila hlasování za zmatečné a nechala opětovně
hlasovat o přijetí usnesení k bodu 4) ve variantě A:

Hlasování č. 14: 28 - 0 - 10

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
žádost XXX. XXXXXX XXXXXXXXXX, XXXXXXX XXXXXXXXXXX XXXXXX XXX o prominutí
uplatňování škody za zaměstnancem Magistrátu města Brna ze dne 11. 2. 2022.
ZMB schvaluje
prominutí škody ve výši 86.690 Kč XXX. XXXXXX XXXXXXXXXX, XXXXXXX XXXXXXXXXXX
XXXXXX XXX, způsobené zmařením elektronické dražby č.j. 45021 dne 19. 5. 2021 z důvodu

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-14-34395.html


nadměrného příhozu. 
5. Obecně   závazná   vyhláška   statutárního   města   Brna,   kterou   se   zakazuje   spalování

vybraných druhů pevných paliv ve stacionárních zdrojích na území statutárního města
Brna
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna doplněk.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – nechala hlasovat o přijetí usnesení k bodu 5) ve znění
doplňku:

Hlasování č. 15: 41 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB vydává
obecně závaznou vyhlášku statutárního města Brna, kterou se zakazuje spalování pevných paliv
ve stacionárních zdrojích po dobu smogové situace na území statutárního města Brna, která tvoří
přílohu č. 6 tohoto zápisu.

6. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna,  kterou se mění  a doplňuje obecně
závazná vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví školské obvody
základních   škol   zřízených   statutárním   městem   Brnem   a   části   školských   obvodů
základních škol zřízených statutárním městem Brnem, ve znění pozdějších vyhlášek
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 16: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB vydává
obecně závaznou vyhlášku statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná
vyhláška statutárního města Brna č. 2/2017, kterou se stanoví školské obvody základních škol
zřízených  statutárním  městem  Brnem  a  části  školských  obvodů  základních  škol  zřízených
statutárním městem Brnem, ve znění pozdějších vyhlášek, která tvoří přílohu č. 7 tohoto zápisu.

7. Obecně závazná vyhláška statutárního města Brna,  kterou se mění  a doplňuje obecně
závazná vyhláška statutárního města Brna č. 3/2017, kterou se stanoví školské obvody
mateřských škol zřízených statutárním městem Brnem a část školského obvodu mateřské
školy zřízené statutárním městem Brnem, ve znění pozdějších vyhlášek
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 17: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB vydává
obecně závaznou vyhlášku statutárního města Brna, kterou se mění a doplňuje obecně závazná
vyhláška statutárního města Brna č.3/2017, kterou se stanoví školské obvody mateřských škol
zřízených  statutárním  městem  Brnem  a  část  školského  obvodu  mateřské  školy  zřízené
statutárním městem Brnem, ve znění pozdějších vyhlášek, která tvoří přílohu č. 8 tohoto zápisu.

8. Změna právní formy a stanov Euroregionu Pomoraví
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 18: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB souhlasí
se změnou právní formy subjektu Euroregion Pomoraví ze zájmového sdružení právnických osob
na spolek.
ZMB schvaluje
stanovy Euroregionu Pomoraví, spolku, které tvoří přílohu č. 9 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

9. Připojení   statutárního  města  Brna   k  Deklaraci   „Boosting  Climate  Neutral  Metropolitan
Areas: Green, smart and resilient“ (Posílení klimaticky neutrálních metropolitních oblastí:
Zelené, chytré a odolné) fóra Evropských metropolitních oblastí (EMA)
Rozprava
Ing. Karin Karasová:
My tady budeme schvalovat  čoj,  aspoň v návrhu usnesení je souhlas s posílením klimaticky
neutrálních metropolitních oblastí. Já bych se chtěla zeptat, kde je tedy příloha? Ani jednu přílohu
tohoto  znění  jsem  tam  nenašla.  Je  tam  glasgowská  deklarace,  portský  pakt,  ale  ne  tato
deklarace.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
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Já se přiznám, že vůbec nedokážu zareagovat. Je tady pan Bednář nebo pan Kubeš?
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
Jestli se, jestli jsem dobře slyšel, šlo o to, že tam, v tom materiálu, není ta deklarace? Nebo co
bylo za ten dotaz, jestli se mohu zeptat?
Ing. Karin Karasová:
Já jsem ji tam nenašla.
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
6, v materiálu, po stranu 30. To, co je předtím, tak to jsou potom výstupy konference ke klimatu,
která se konala v Glasgow. Ta je, to je od strany 8 po stranu 22.
 
Ing. Karin Karasová:
Myslíte tím ten portský politický, portskou politickou deklaraci? Protože materiál toho znění, který
máme schvalovat, tak tam není, v přílohách. Já se jenom ptám, co tedy schvalujeme?
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
Deklarace, která je tím připojením k to – Boosting Climate Neutral Metropolitan Areas. Portská to
nazvali, protože to bylo podepsáno v Portu. Ale jinak ten název je určitě správný, v tom názvu
materiálu.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, já se přiznám, že já tady jako velmi špatně slyším, v tu chvilku si připadám, jak kdybychom
byli v sále rady. Nevím, co se děje dnes tady s akustikou. Paní starostko, Vy jste slyšela? A jste
nějak sladěna s odpovědí, nebo ne? 
Ing. Karin Karasová:
No, nejsem. Protože materiál toho znění, který máme schvalovat, v přílohách není. Tak jenom
jsem se ptala, zda je nějaký jiný název toho materiálu?
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak,  ještě  jednou pan  Kubeš.  A  pane Kubeši,  možná poprosím blíž  na  mikrofon,  možná si
sundejte ten respirátor. Tady skutečně, tady u nás vepředu není slyšet. Respektive slyšet je, ale
není rozumět.
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
Takže pokud jde o tu deklaraci, ta deklarace, tak jak je v názvu uvedena, tak je součástí toho
dokumentu, který se jmenuje Evropské metropolitní instituce, Portská politická deklarace, a je
tam uvedeno, že vlastně lídři na tom 6. fóru Evropských metropolích institucí vlastně se sešli, aby
schválili  tu,  ten  dokument  –  podpora  klimaticky  neutrálních  oblastí:  zelených,  chytrých  a
odolných. Takže to, co vlastně schvalujeme, tak je ten dokument, který, ano, je tam nazván jako
portská politická deklarace, ale potom, hned v tom úvodu, je tam teda vztaženo, že se jedná o
ten název, který je v názvu dokumentu. Schvalujeme tedy dokument, který je od strany 23 po
stranu 25 v té české verzi a od strany 26 po stranu 30 v anglická verzi.
Ing. Karin Karasová:
Chtěla bych tedy poprosit, mohl byste dát do souladu usnesení s názvem materiálu?
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, reakce pan Kubeš.
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
Nebude problém potom vlastně s paní Doležalovou změnit tedy název tak, aby to sedělo s tou
přílohou.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Dobře.  Takže  přerušíme  projednání  tohoto  bodu,  já  Vás  poprosím,  pane  vedoucí,  abyste
nachystal změnu usnesení, včetně toho, že by se to mělo tedy projevit ve změně názvu toho
bodu.  Prostě dejte to  do souladu tak,  abychom to na konci  zastupitelstva mohli  projednat  a
schválit, tak aby to odpovídalo předloženým materiálům, jo? 
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
Dobře.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, takže přerušujeme bod č. 9). Bod č. 10).

10. Memorandum o spolupráci mezi Českým svazem ledního hokeje z.s., KOMETA GROUP,
spolek, Jihomoravským krajem a statutárním městem Brnem
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 19: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Memorandum o spolupráci mezi Českým svazem ledního hokeje z.s., Českomoravská 2420/15,
190 00 Praha 9, IČO: 00536440, KOMETA GROUP, spolek, Křídlovická 911/34, 603 00 Brno,
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IČO: 44990014, Jihomoravským krajem, Žerotínovo nám. 449/3, 601 82 Brno, IČO: 70888337 a
statutárním městem Brnem, Dominikánské nám. 196/1, 602 00 Brno, IČO: 44992785, které tvoří
přílohu č. 10 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

11. Dodatek č. 14 ke Zřizovací listině Domova pro seniory Kociánka, příspěvkové organizace
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna doplněk.
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 20: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
ve  smyslu  ust.  §  27  odst.  2  zákona č.  250/2000 Sb.,  o  rozpočtových  pravidlech  územních 
rozpočtů, ve znění pozdějších předpisů,
Dodatek č. 14 ke Zřizovací listině Domova pro seniory Kociánka, příspěvkové organizace, který
tvoří přílohu č. 11 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

12. Protokol  č.   27  o  předání  majetku  statutárního  města  Brna  k  hospodaření  Zoo Brno a
stanici zájmových činností, příspěvkové organizaci
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 21: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
předání majetku statutárního města Brna k hospodaření Zoo Brno a stanici zájmových činností,
příspěvkové organizaci, ve smyslu Protokolu č. 27 o předání majetku statutárního města Brna k
hospodaření Zoo Brno a stanici zájmových činností, příspěvkové organizaci, který tvoří přílohu č.
12 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího  Odboru  životního  prostředí  MMB  podpisem  Protokolu  č.  27  o  předání  majetku
statutárního  města  Brna  k  hospodaření  Zoo  Brno  a  stanici  zájmových  činností,  příspěvkové
organizaci.

13. Protokol č. 70 o vynětí majetku statutárního města Brna ze správy Veřejné zeleně města
Brna, příspěvkové organizace
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 22: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
vynětí  majetku  statutárního  města  Brna  ze  správy  Veřejné  zeleně  města  Brna,  příspěvkové
organizace,  ve  smyslu  Protokolu  č.  70  o  vynětí  majetku  statutárního  města  Brna  ze  správy
Veřejné zeleně města Brna, příspěvkové organizace, který tvoří přílohu č. 13 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího  Odboru  životního  prostředí  MMB  podpisem  Protokolu  č.  70  o  vynětí  majetku
statutárního města Brna ze správy Veřejné zeleně města Brna, příspěvkové organizace.

14. Zapojení Fondu rezerv a rozvoje k financování běžných a kapitálových výdajů Městské
policie Brno, rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 23: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  14  tohoto  zápisu,  z  důvodu  řešení
aktuálních potřeb Městské policie Brno.

15. Zapojení  Fondu rezerv  a   rozvoje  k   financování   imisního monitoringu kvality  ovzduší   -
rozpočtové opatření
Rozprava
David Aleš:
Já bych se chtěl zeptat, co je důvodem toho nesouhlasu BKOMu s umístěním té stanice?
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
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Já se přiznám, že moc nevím, něco se tam má dělat. Ale pan radní Kratochvíl, Peťo, jestli Ty si
to pamatuješ, kdyžs mně to, jsem se Tě na to ptal, nesouhlas BKOMu s umístěním tý měřící
stanice.
 
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna:
Tam jsou, tam to souviselo s tím, že ta stanice vlastně je v lokalitě, kde se vlastně tuto chvíli
projektuje a řeší se vlastně bulvár, a my ju vlastně díky tehoto rozvoji, vlastně toho projektu,
potřebujem vymístit,  ano?  Bavíme  se  vo  té  stanici,  která  je  vlastně  na  Opuštěné,  před  tím
šlapanickým „úřadem“. Tak.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nejsou další dotazy, zahajuji hlasování:

Hlasování č. 24: 41 - 0 - 0

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 15 tohoto zápisu, z důvodu přesunu měřící
stanice imisního monitoringu.

16. Zapojení   Fondu   rezerv   a   rozvoje,   poskytnutí   účelového   investičního   transferu   Správě
hřbitovů města Brna, příspěvkové organizaci - rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 25: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  účelového  investičního  transferu  Správě  hřbitovů  města  Brna,  příspěvkové
organizaci, ve výši 1.050 tis. Kč na pořízení elektromobilu Goupil G4,

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 16 tohoto zápisu.
17. Rozpočtové   opatření   -   zapojení   Fondu   rezerv   a   rozvoje   k   financování   běžných  

a kapitálových výdajů Odboru školství a mládeže MMB
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 26: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí investičních transferů městské části Brno-Starý Lískovec ve výši 4.869 tis. Kč a
městské části Brno-Žebětín ve výši 1.431 tis. Kč,

 poskytnutí neinvestičních transferů městské části Brno-Kohoutovice ve výši 813 tis. Kč a
městské části Brno-Starý Lískovec ve výši 2.979 tis. Kč,

s tím, že městské části tyto finanční prostředky vyúčtují Odboru školství a mládeže MMB v
termínu do 31. 1. 2023,
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 17 tohoto zápisu z důvodu financování

běžných a kapitálových výdajů Odboru školství a mládeže MMB. 
*** 
ZMB ukládá Radě města Brna zajistit poukázání finančních prostředků městským částem až po 
předložení smluvní dokumentace k realizaci jednotlivých akcí.
***
úkol č.: [Z8/36/17]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [průběžně] 

18. Zapojení   Fondu   rezerv   a   rozvoje   v   souvislosti   s   úhradou   faktur   za   energie   a   služby
Vysokému učení technickému v Brně - rozpočtové opatření 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 27: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, pro zajištění úhrad faktur za energie a služby Vysokému učení
technickému v Brně, která je přílohou č. 18 tohoto zápisu.

19. Přesun finančních prostředků v rámci kapitálových výdajů města Brna z důvodu zvýšení
celkových   rozpočtových   nákladů   akce   „Vybudování   WC   a   kolumbárií   na   veřejném
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pohřebišti v Brně-Žebětíně“- rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 28: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  19  tohoto  zápisu,  z  důvodu  přesunu
finančních prostředků v rámci kapitálových výdajů města Brna.

20. Rozpočtové opatření – přesun běžných a kapitálových výdajů rozpočtu Odboru dopravy
MMB a zvýšení běžných výdajů rozpočtu Odboru dopravněsprávních činností MMB
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 29: 33 - 0 - 5 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  20  tohoto  zápisu,  z  důvodu  přesunu
běžných  a  kapitálových  výdajů  schváleného  rozpočtu  Odboru  dopravy  MMB  na  rok  2022  a
zvýšení rozpočtu Odboru dopravněsprávních činností MMB na rok 2022.

21. Aktualizace rozpočtu Odboru investičního MMB a Odboru dopravy MMB - březen 2022 -
rozpočtové opatření
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna 3 doplňky.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – nechala hlasovat o přijetí usnesení k bodu 21) ve znění 
3. doplňku k tomuto bodu:

Hlasování č. 30: 31 - 0 - 7 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  pobočnému spolku  Tělocvičná  jednota  Sokol
Brno  IV  se  sídlem Štolcova  551/8,  Černovice,  618  00  Brno,  IČO 00558061 ve  výši
3.366.447,64 Kč z rozpočtu města Brna pro rok 2022 na realizaci projektu Oprava šaten,
sociálního zařízení a zázemí pro kuželkářský oddíl TJ Sokola Brno IV (přechod oddílu
kuželkářů z Husovic – vyšší hráčská liga do prostorů TJ),

 poskytnutí individuální investiční dotace společnosti Technické sítě Brno, akciová společnost
se sídlem Barvířská 822/5, Zábrdovice, 602 00 Brno, IČO 25512285 ve výši 4.900.000
Kč z rozpočtu města Brna pro rok 2022 na realizaci projektu Nasvícení hradu Špilberk,

 smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace na realizaci projektu Oprava šaten,
sociálního zařízení a zázemí pro kuželkářský oddíl TJ Sokola Brno IV (přechod oddílu
kuželkářů z Husovic – vyšší hráčská liga do prostorů TJ), která tvoří přílohu č. 21a tohoto
zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 smlouvu o poskytnutí individuální investiční dotace na realizaci  projektu Nasvícení hradu

Špilberk, která tvoří přílohu č. 21b tohoto zápisu,
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 21c tohoto zápisu z důvodu aktualizací
rozpočtu Odboru investičního MMB.

 ZMB pověřuje
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem smluv o poskytnutí dotací.

22. Aktualizace rozpočtu Odboru participace MMB - rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 31: 29 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 navýšení celkových nákladů na akci ORG 9326 "Pumptrack pod Pekárnou" dle bodu 9 odst.
3 Zásad participativního rozpočtu statutárního města Brna ve výši 20 % z předpokládané
částky, tj. z 2.990 tis. Kč na 3.588 tis. Kč,

 navýšení celkových nákladů na akci ORG 9329 "Stromy pro život" dle bodu 9 odst. 3 Zásad
participativního rozpočtu statutárního města Brna ve výši 20 % z předpokládané částky,
tj. z 2.895 tis. Kč na 3.474 tis. Kč,

 navýšení celkových nákladů na akci ORG 9339 "Pumptrack a parkour v Medlánkách" dle
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bodu 9 odst. 3 Zásad participativního rozpočtu statutárního města Brna ve výši 20 % z
předpokládané částky, tj. z 3.000 tis. Kč na 3.600 tis. Kč,

 navýšení celkových nákladů na akci ORG "9340 "Cyklo-park mezi Vinohrady a Líšní" dle
bodu 9 odst. 3 Zásad participativního rozpočtu statutárního města Brna ve výši 20 % z
předpokládané částky, tj. z 3.000 tis. Kč na 3.600 tis. Kč,

 navýšení celkových nákladů na akci ORG 9346 "Nebýt na to sama - ženy v onkoléčbě" dle
bodu 9 odst. 3 Zásad participativního rozpočtu statutárního města Brna ve výši 10 % z
předpokládané částky, tj. 2.150 tis. Kč na 2.365 tis. Kč,

 navýšení celkových nákladů na akci ORG 9348 "Lesní hřiště pro Lesnou a Královo Pole" dle
bodu 9 odst. 3 Zásad participativního rozpočtu statutárního města Brna ve výši 10 % z
předpokládané částky, tj. z 3.000 tis. Kč na 3.300 tis. Kč,

 navýšení celkových nákladů na akci ORG 9351 "Zamilec- dětské hřiště a sportoviště" dle
bodu 9 odst. 3 Zásad participativního rozpočtu statutárního města Brna ve výši 20 % z
předpokládané částky, tj. z 2.960 tis. Kč na 3.552 tis. Kč,

 navýšení celkových nákladů na akci ORG 9352 "Řečkovický HRáj" dle bodu 9 odst. 3 Zásad
participativního rozpočtu statutárního města Brna ve výši 20 % z předpokládané částky,
tj. z 3.000 tis. Kč na 3.600 tis. Kč,

 rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  22  tohoto  zápisu  v  souvislosti  s
realizací projektů participativního rozpočtu.

23. Rozpočtové opatření pro realizaci prezentace statutárního města Brna formou koncertu
Jaromír Hnilička: „Missa Jazz“ na Katolických dnech ve Stuttgartu
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 32: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 23 tohoto zápisu, v souvislosti s prezentací
statutárního města Brna formou koncertu Jaromír Hnilička: „Missa Jazz“ na Katolických dnech ve
Stuttgartu.

25. Výuka hry na hudební nástroje na základních školách - projekt OnStage Brno - rozpočtové
opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 33: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

a) poskytnutí  účelového neinvestičního příspěvku Základní  škole  a  Mateřské  škole  Brno,
Merhautova 37, příspěvkové organizaci, ve výši 600 tis. Kč na „Výuku hry na hudební
nástroje na základních školách - projekt OnStage Brno“ s termínem vyúčtování do 28. 2.
2023;

b) rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  24  tohoto  zápisu,  z  důvodu
poskytnutí neinvestičního příspěvku základní škole a přesunu finančních prostředků z
rozpočtu Odboru kultury MMB do rozpočtu Odboru školství a mládeže MMB.

26. Poskytnutí   finančních  podílů z   rozpočtu  města  Brna na  projekty  prevence  kriminality  
v roce 2022 - rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 34: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 projekty prevence kriminality s finančním podílem z rozpočtu města Brna – Odboru sociální
péče MMB v roce 2022 ve výši 456 tis. Kč podle Přehledu financování projektů, který
tvoří přílohu č. 25a tohoto zápisu;

 poskytnutí  neinvestičních  příspěvků  z  rozpočtu  města  Brna  zřízeným  příspěvkovým
organizacím na projekty prevence kriminality  v  roce 2022 dle  vzorového Protokolu  o
poskytnutí finančního podílu z rozpočtu města Brna – Odboru sociální péče MMB na
projekt prevence kriminality v roce 2022, který tvoří přílohu č. 25b tohoto zápisu (dále jen
protokol):

1. Zoo Brno a stanice zájmových činností, příspěvková organizace ve výši 70 tis. Kč
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2. DROM, romské středisko ve výši 60 tis. Kč
s termínem vyúčtování do 15. 1. 2023;
 poskytnutí finančního daru České republice – Krajskému ředitelství policie Jihomoravského

kraje ve výši 88 tis. Kč na projekt prevence kriminality v roce 2022 dle Darovací smlouvy,
která tvoří přílohu č. 25c tohoto zápisu;

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 25d tohoto zápisu.

27. Poskytnutí transferů městským částem z rozpočtu Odboru investičního MMB na rok 2022 -
rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 35: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  investičních  transferů  městské  části  Brno-Černovice  ve  výši  1.500  tis.  Kč,
městské části Brno-Královo Pole ve výši 1.000 tis. Kč, městské části Brno-Líšeň ve výši
1.500 tis.  Kč, městské části Brno-Nový Lískovec ve výši 4.000 tis.  Kč, městské části
Brno-Starý Lískovec ve výši 8.000 tis. Kč a

 poskytnutí neinvestičního transferu městské části Brno-Kohoutovice ve výši 1.000 tis. Kč
s tím, že městské části tyto finanční prostředky vyúčtují Odboru investičnímu MMB v termínu
do 31. 1. 2023,
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 26 tohoto zápisu z důvodu financování

běžných a kapitálových výdajů Odboru investičního MMB.
***
ZMB ukládá Radě města Brna zajistit poukázání finančních prostředků městským částem až po 
předložení smluvní dokumentace k realizaci jednotlivých akcí.
*** 
úkol č.: [Z8/36/27]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [průběžně] 

28. Poskytnutí   investičních   a   neinvestičních   transferů   městským   částem   -   rozpočtové
opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 36: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí účelového investičního transferu městské části Brno–Černovice na projektovou
dokumentaci  sadu  Turgeněvova  ve  výši  200  tis.  Kč  s  tím,  že  městská  část  Brno-
Černovice tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí  účelového  neinvestičního  transferu  městské  části  Brno-Komín  na  realizaci
výsadeb na ulici Absolonova v městské části Brno-Komín ve výši 300 tis. Kč s tím, že
městská část Brno-Komín tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí účelového investičního transferu městské části Brno - Maloměřice a Obřany na
realizaci projektu obnovy ploch zeleně u Obřanského mostu ve výši 800 tis. Kč s tím, že
městská část Brno-Maloměřice a Obřany tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2024,

 poskytnutí účelového investičního transferu městské části Brno - Maloměřice a Obřany na
realizaci projektu Odpočinkové zóny ve výši 230 tis. Kč s tím, že městská část Brno-
Maloměřice a Obřany tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí  účelového  neinvestičního  transferu  městské  části  Brno  –  Nový  Lískovec  na
realizaci pěstebních zásahů v parku Pod plachtami ve výši 600 tis. Kč s tím, že městská
část Brno-Nový Lískovec tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí účelového neinvestičního transferu městské části Brno – Řečkovice a Mokrá Hora
na realizaci projektu Revitalizace sídelní zeleně v sídlišti Bratří Křičků - Kárníkova ve výši
1 870 tis. Kč s tím, že městská část Brno - Řečkovice a Mokrá Hora tuto částku vyúčtuje
v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí účelového neinvestičního transferu městské části Brno – Řečkovice a Mokrá Hora
na  realizaci  projektu  Revitalizace  sídelní  zeleně  v  sídlišti  Medlánecká,  Renčova,
Škrétova, Kremličkova ve výši 1 550 tis. Kč s tím, že městská část Brno - Řečkovice a
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Mokrá Hora tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2024,
 poskytnutí  účelového  investičního  transferu  městské  části  Brno-sever  na  projektovou

dokumentaci Revitalizace zeleně při ulici Kotěrova ve výši 350 tis. Kč s tím, že městská
část Brno-sever tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2024,

 poskytnutí  účelového  investičního  transferu  městské  části  Brno–Slatina  na  projektovou
dokumentaci parku Prostějovská ve výši 100 tis. Kč s tím, že městská část Brno-Slatina
tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí  účelového  investičního  transferu  městské  části  Brno-Slatina  na  projektovou
dokumentaci cestní sítě parku Přemyslovo náměstí ve výši 130 tis. Kč s tím, že městská
část Brno-Slatina tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí účelového investičního transferu městské části Brno-Starý Lískovec na realizaci
projektu  „Park  Kroupova“  ve výši  2.400 tis.  Kč s  tím,  že  městská  část  Brno  -  Starý
Lískovec tuto částku vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí účelového investičního transferu městské části Brno-střed na realizaci projektu
„Park  Pohoda“  ve  výši  4.000  tis.  Kč  s  tím,  že  městská  část  Brno-střed  tuto  částku
vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 poskytnutí účelového neinvestičního transferu městské části Brno-střed na realizaci projektu
výsadeb na ulici Koliště ve výši 370 tis. Kč s tím, že městská část Brno-střed tuto částku
vyúčtuje v termínu 25.1.2023,

 rozpočtové opatření dle tabulky z důvodu poskytnutí investičních a neinvestičních transferů
městským částem, která tvoří přílohu č. 27 tohoto zápisu.

29. Poskytnutí dotací organizacím národnostních menšin a organizacím působícím v oblasti
etnik – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 37: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1. poskytnutí neinvestičních dotací v celkové výši 1 375 tis. Kč z rozpočtu města Brna na
rok 2022 z ORJ 7200 – Odbor sociální péče (včetně § a položek) subjektům uvedeným v
tabulce „Návrh dotací organizacím působícím v oblasti národnostních menšin a etnik na
rok 2022“, která tvoří přílohu č. 28a tohoto zápisu;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
1. rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 28b tohoto zápisu, spočívající v

přesunu částky ve výši 35 tis.  Kč v rozpočtu města Brna na rok 2022 ORJ 7200 na
odpovídající paragraf a položku;

1. uzavření  smluv o poskytnutí  dotací  schválených dle bodu 1.  dle „Vzorové smlouvy o
poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna“, která tvoří přílohu č. 28c
tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
30. Poskytnutí   dotací   na   Městský   program   prevence   kriminality   v   Brně   na   rok   2022   -

rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 38: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 Městský program prevence kriminality v Brně na rok 2022, který tvoří přílohu č. 29a tohoto
zápisu;

 poskytnutí neinvestičních dotací na Městský program prevence kriminality v Brně na rok
2022 v  celkové  výši  3  mil.  Kč  z  rozpočtu  města  Brna  na  rok  2022  podle  Přehledu
financování projektů prevence kriminality v roce 2022, který tvoří přílohu č. 29b tohoto
zápisu;

 uzavření  smluv  o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  na  rok  2022,  dle  vzorové
Smlouvy o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna na rok 2022,
která tvoří přílohu č. 29c tohoto zápisu;

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 29d tohoto zápisu, z důvodu realizace

Městského programu prevence kriminality v Brně na rok 2022.
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31. Poskytnutí neinvestičních dotací nestátním neziskovým organizacím na sociální služby  
pro rok 2022 – program I – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 39: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  neinvestičních dotací nestátním neziskovým organizacím poskytujícím sociální
služby v celkové výši 90.801 tis. Kč z rozpočtu města Brna pro rok 2022 z ORJ 7200 –
Odbor sociální péče (včetně § a položek) uvedeným v tabulce „Návrh dotací pro nestátní
neziskové organizace poskytující sociální služby na území města Brna pro rok 2022 –
program I“, která tvoří přílohu č. 30a tohoto zápisu,

 uzavření smluv o poskytnutí  neinvestičních dotací schválených dle bodu 1. dle „Vzorové
smlouvy o poskytnutí neinvestiční dotace“, která tvoří přílohu č. 30b tohoto zápisu,

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  30c  tohoto  zápisu,  spočívající  v

přesunu finančních prostředků na odpovídající paragrafy a položky dle tabulky, v souladu
s  rozpočtovou  skladbou  v  závislosti  na  právní  formě  subjektů,  kterým  je  dotace
poskytována.

33. Poskytnutí   dotací   na   podporu   aktivit   k   oživení   ploch   veřejné   zeleně   ve   městě   Brně  
v roce 2022 - „Vnitroblok“, vzorová veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu
města Brna, rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 40: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí neinvestičních dotací na podporu aktivit k oživení ploch veřejné zeleně ve městě
Brně  v  roce  2022  v  celkové  výši  2.102.308  Kč,  dle  přehledu  navržených  dotací
uvedených v Tabulce Přehled podaných žádostí o dotaci na podporu oživení zeleně ve
vnitroblocích ve městě Brně v roce 2022, která tvoří přílohu č. 31a tohoto zápisu;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 31b tohoto zápisu;
 vzorovou  veřejnoprávní  smlouvu  o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  v  rámci

dotačního programu „Podpora oživení zeleně ve vnitroblocích ve městě Brně“, která tvoří
přílohu č. 31c tohoto zápisu;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 uzavření veřejnoprávních smluv s žadateli o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna dle

této vzorové veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna v rámci
dotačního programu „Podpora oživení zeleně ve vnitroblocích ve městě Brně“.

 
34. Poskytnutí   dotací   na   podporu   aktivit   oživení   ploch   veřejné   zeleně   ve   městě   Brně  

v roce 2022 - „Nábřežít“, vzorová veřejnoprávní smlouva o poskytnutí dotace z rozpočtu
města Brna, rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 41: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí neinvestičních dotací na podporu aktivit k oživení ploch veřejné zeleně ve městě
Brně v roce 2022 v celkové výši 225.000 Kč, dle přehledu navržených dotací uvedených
v  Tabulce  Přehled  podaných  žádostí  o  dotaci  na  podporu  akcí  na  oživení  nábřeží
brněnských řek v roce 2022, která tvoří přílohu č. 32a tohoto zápisu;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 32b tohoto zápisu;
 vzorovou  veřejnoprávní  smlouvu  o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  v  rámci

dotačního programu „Podpora akcí  na oživení  nábřeží  brněnských řek v roce 2022“,
která tvoří přílohu č. 32c tohoto zápisu;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 uzavření veřejnoprávních smluv s žadateli o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna dle
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této vzorové veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí dotace z rozpočtu města Brna v rámci
dotačního programu „Podpora akcí na oživení nábřeží brněnských řek v roce 2022".

 
35. Poskytnutí dotací na podporu vrcholového sportu pro rok 2022 – rozpočtové opatření

Rozprava
Mgr. René Novotný:
Já mám pár věcí.  Jednak bych chtěl  takto požádat Radu města Brna,  aby vůbec materiály  
do komise sportovní byly nabídnuty ve stejné podobě, jako je zde, na Zastupitelstvu města Brna,
ať si jednotliví  komisaři,  nebo členové komise vyberou, jestli  chtějí  materiál písemnou formou
nebo elektronickou. Protože přece jenom v poslední době jsou s tímto nepatrně problémy, pan
předseda komise se snaží sice vyhovět členům, ale myslím si, že je to zcela zbytečné. Takže
chtěl bych tímto požádat Radu města Brna, aby dala k dispozici, ať si jednotliví členové komise
zvolí, kterou formou chtějí požádat, tak jak se to děje tady, v zastupitelstvu. A myslím, že s tím
nikdo nemáme problém. Co se týče materiálu, možná jste si mohli všimnout, že jsem na první
komisi,  18.,  se zdržel. Ten důvod byl, ne že bych nechtěl podpořit  vrcholový sport,  asi by to
nemělo logiku, ale bohužel ten materiál byl předložen tak, že se nedal nastudovat. A nelíbila se
mi forma, byť to nebyla výtka vůči Odboru sportu, ale myslím si, že, všeobecně, takto důležitý
materiál se měl započat projednávat daleko dřív, aby nebyl v takové nouzi, v které se potom
naskytl, a nebylo to vůbec vhodný, ta komise nebyla vůbec příjemná. Takže to je jenom spíš
takový  povzdech  a  není  to  
vůči  sportovnímu  prostředí  ani  správně,  ani  dobře.  A  po  té  věcné  stránce,  znovu  se  budu
obracet, vím, že už je to u mě evergreen, narážka na zrušený program – podpora plaveckých
drah  
a ledových ploch, ano, byla snaha tady zvýšit fixy, když se člověk podívá do toho materiálu, tak 
u klubů plaveckých sportů je nárůst ekonomického výkonnostního kofinciu na 20, ale věřte tomu,
že s jednotlivými kluby komunikuji a ne úplně to řeší ten problém, který je. Takže znovu, budu se
opakovat, myslím si, že ta cesta, která se zvolila, nebyla správná cesta, a kór v té dnešní době,
už jsem o tom několikrát mluvil, ten ekonomický přesah je daleko větší, co se týče nárůst energií 
a  tak  dále.  Takže  znovu,  znovu  apeluji  na  změnu  přístupu  tadyvtento,  v  této  záležitosti  a
obnovení programu – podpora ledových ploch a plaveckých drah.
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já možná jenom zareaguji, vlastně nesouvisejíce trošku, ale důležitou poznámkou. Město Brno
alokovalo  dvojnásobek  financí  pro  dotační  podporu  těch  2  zřizovatelům plaveckých  bazénů,
kromě STAREZu a statutárního města Brna, to znamená Tesle a Družstevní, kde jsme přidělili ty
dotace v podstatě dvojnásobné, tak abysme udrželi cenu plavání.
Mgr. René Novotný:
Já jenom krátká poznámka. Pokud vím, tak se nic nezměnilo. Co se týče plaveckého klubu, který
využívá  50  m plavecký bazén za  Lužánkami,  tak  vím,  že  ta  plavecká dráha,  ve  srovnání  s
Českou republikou, už to tady zaznělo, je jedna z nejdražších. Takže to je jenom takové, malý
dovětek.
Mgr. Jaroslav Suchý, člen Rady města Brna:
Je potřeba dodat to b), že město Brno dotuje plavecké kluby. Pokud by plavecké kluby chtěly
přijít o dotace a poslat je směrem ke STAREZu, je to jejich věc.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, někdo další přihlášený? Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 42: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  neinvestičních  dotací  spolkům ve  výši  33  423  tis.  Kč  dle  tabulek  B+C+D+E
„Neinvestiční dotace spolkům na podporu vrcholového sportu pro rok 2022“ z rozpočtu
města Brna na rok 2022“, § 3419 – ostatní sportovní činnost, pol. 5222 - neinvestiční
transfery spolkům, ve j.n.:  Dotace – Vrcholový sport na úhradu neinvestičních výdajů
spojených s celoroční činností vrcholových sportovců v seniorské kategorii, které tvoří
přílohu č. 33a tohoto zápisu,

 poskytnutí neinvestičních dotací nefinančním podnikatelům – právnickým osobám ve výši 56
367 tis. Kč dle tabulky A „Neinvestiční dotace nefinančním podnikatelům – právnickým
osobám na podporu vrcholového sportu pro rok 2022“ z rozpočtu města Brna na rok
2022, § 3419 – ostatní sportovní činnost, pol. 5213 - neinvestiční transfery nefinančním
podnikatelům–  právnickým  osobám,  ve  j.n.:  Dotace  –  Vrcholový  sport  na  úhradu
neinvestičních výdajů spojených s celoroční činností vrcholových sportovců v seniorské
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kategorii, která tvoří přílohu č. 33b tohoto zápisu,
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 

 rozpočtové opatření dle tabulky, z důvodu poskytnutí dotace nejen spolkům, ale také i jiným
právnickým osobám, která tvoří přílohu č. 33c tohoto zápisu,

 uzavření smluv o poskytnutí  neinvestičních dotací  z rozpočtu města Brna subjektům dle
tabulky  A  „Neinvestiční  dotace  nefinančním  podnikatelům  –  právnickým  osobám na
podporu vrcholového sportu pro rok 2022 a dle tabulek B+C+D+E „Neinvestiční dotace
spolkům na podporu vrcholového sportu pro rok 2022“, za podmínek vzorové Smlouvy o
poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna, která tvoří přílohu č. 33d
tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

36. Poskytnutí investičních dotací v rámci dotačního programu „Podpora vytváření zelených
střech“
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 43: 36 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  investičních  dotací  z  rozpočtu  města  Brna  v  celkové  výši  2.508.000  Kč,  dle
přehledu  navržených  dotací  v  tabulce  "Přehled  podaných  žádostí  o  dotaci  v  rámci
dotačního programu Podpora vytváření zelených střech"; která tvoří přílohu č. 34 tohoto
zápisu;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 uzavření  veřejnoprávních  smluv  o  poskytnutí  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  s  žadateli

uvedenými v tabulce "Přehled podaných žádostí o dotaci v rámci dotačního programu
Podpora  vytváření  zelených  střech"  dle  vzorové  veřejnoprávní  smlouvy  o  poskytnutí
dotace z rozpočtu města Brna v rámci dotačního programu "Podpora vytváření zelených
střech"  schválené  na  Z8/35  zasedání  Zastupitelstva  města  Brna  konaném  dne
25.1.2022.

37. Poskytnutí individuální investiční dotace společnosti STAREZ - SPORT, a.s., na realizaci
projektu – Navýšení sociálního zázemí – koupaliště Riviéra – rozpočtové opatření 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 44: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  účelové  individuální  investiční  dotace  ve  výši  1  656  334,-  Kč  společnosti
STAREZ-SPORT, a.s., Křídlovická 911/34, 603 00 Brno, IČO: 269 32 211 z rozpočtu
města Brna na rok 2022 na realizaci projektu - Navýšení sociálního zázemí – koupaliště
Riviéra,

 uzavření smlouvy o poskytnutí účelové individuální investiční dotace z rozpočtu města Brna,
která tvoří přílohu č. 35a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 35b tohoto zápisu, z důvodu poskytnutí

účelové individuální investiční dotace z rozpočtu města Brna.
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sportu MMB podpisem smlouvy o poskytnutí dotace.

38. Poskytnutí   individuální   neinvestiční   dotace   subjektu   Rada   pro   zelené   střechy,   z.   s.,  
na podporu projektu Festival architektury 2022, smlouva o poskytnutí dotace
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 45: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí individuální neinvestiční dotace na projekt Festival architektury 2022 Radě pro
zelené střechy, z.s., sídlo Sokolská 534/18, 779 00 Olomouc, IČO 065 53 591 ve výši
510.000 Kč,

 smlouvu  o poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  Radě pro  zelené  střechy,  z.s.  na
podporu projektu Festival architektury 2022, která tvoří přílohu č. 36 tohoto zápisu;
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Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího  Odboru  životního  prostředí  MMB  podpisem  smlouvy  o  poskytnutí  individuální
neinvestiční dotace Radě pro zelené střechy, z.s. na podporu projektu Festival architektury 2022.

39. Poskytnutí   individuální   neinvestiční   dotace   ZO   ČSOP   Pozemkovému   spolku   Hády  
na   environmentální   vzdělávání,   výchovu   a   osvětu   na   Hádech,   smlouva   o   poskytnutí
dotace
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 46: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace ZO ČSOP Pozemkovému spolku  Hády,  sídlo
Panská  363/9,  602  00  Brno-střed,  IČO  708  82  631  ve  výši  350  544  Kč  na
environmentální vzdělávání, výchovu a osvětu na Hádech,

 smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace ZO ČSOP Pozemkovému spolku Hády
na environmentální vzdělávání, výchovu a osvětu na Hádech, která tvoří přílohu č. 37
tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího  Odboru  životního  prostředí  MMB  podpisem  smlouvy  o  poskytnutí  individuální
neinvestiční  dotace  ZO  ČSOP  Pozemkovému  spolku  Hády  na  environmentální  vzdělávání,
výchovu a osvětu na Hádech.

41. Poskytnutí   individuální   neinvestiční   dotace   Lize   vozíčkářů,   z.   ú.,   na   projekt   Osobní
asistence v nočních hodinách v domě Mikulovská – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 47: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  z  rozpočtu  města  Brna  pro  rok  2022  Lize
vozíčkářů, z. ú., se sídlem Bzenecká 4226/23, Židenice, 628 00 Brno, IČO: 004 99 412,
ve výši 489 tis. Kč na projekt „Osobní asistence v nočních hodinách v domě Mikulovská“,

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 38a tohoto zápisu,
 smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna Lize vozíčkářů,

z.ú., se sídlem Bzenecká 4226/23, Židenice, 628 00 Brno, IČO: 004 99 412, ve výši 489
tis. Kč na projekt „Osobní asistence v nočních hodinách v domě Mikulovská“, která tvoří
přílohu č. 38b tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy.
 

42. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace Sociálnímu nadačnímu fondu
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 48: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna na rok 2022 Sociálnímu
nadačnímu fondu, se sídlem Mečová 368/5, Brno-město, 602 00 Brno, IČO: 60554410,
ve výši 2,5 mil. Kč,

 smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna ve výši 2,5 mil.
Kč Sociálnímu nadačnímu fondu, se sídlem Mečová 368/5, Brno-město, 602 00 Brno,
IČO: 60554410, která tvoří přílohu č. 39 tohoto zápisu.

 Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy.
 

43. Poskytnutí   individuálních   neinvestičních   dotací   na   rok   2022   organizacím   poskytujícím
služby v souladu se Strategií politiky statutárního města Brna v oblasti drog a závislostí 
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na období 2022-2025
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 49: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí individuálních neinvestičních dotací na rok 2022 organizacím poskytujícím služby
v souladu se Strategií  politiky statutárního města Brna v oblasti  drog a závislostí  na
období 2022-2025 v celkové výši 2.377 tis. Kč podle Přehledu organizací, které poskytují
služby v souladu s politikou města Brna v oblasti drog a závislostí na rok 2022, který tvoří
přílohu č. 40a tohoto zápisu,

 uzavření smluv o poskytnutí individuálních neinvestičních dotací z rozpočtu města Brna dle
vzorové Smlouvy o poskytnutí individuální neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna na
rok 2022, která tvoří přílohu č. 40b tohoto zápisu.

 Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru sociální péče Magistrátu města Brna podpisem těchto smluv.

44. Poskytnutí individuální neinvestiční dotace MEETING BRNO, z.s.
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna doplněk.
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tento materiál ve znění doplňku k materiálu. Otevírám diskusi.
Ing. Karin Karasová:
Já bych se chtěla zeptat, co vede vedení města Brna, v této poměrně nelehké době, zavazovat
příští politickou garnituru k tomu, aby dávala spolku každý rok 3.000.000, až do roku 26? A chci
se zeptat, proč tento spolek si nemůže žádat, tak jak většina spolků, každý rok?
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Já jenom upřesním, v tom doplňku jsme to zkrátili na 3 roky. Ale nicméně debata je naprosto
relevantní. Pan náměstek Hladík se vyjádří.
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já jenom zareaguju. Přesně tak. My jsme se v Radě města Brna potom jednohlasně podpořili tu
tříletou smlouvu. Ono to kopíruje nakonec i s rozhodnutím kraje, protože kraj jim bude dávat taky
víceletou, tříletou smlouvu, to znamená, tam to dává smysl. Myslím si, že MEETING BRNO za ty
ročníky, od roku 2015, prokázal, že ta aktivita je smysluplná. Měli tříletou smlouvu, která jim pak
byla  prodloužena  na  čtyřletou,  na  stejný  objem financí,  na  3.000.000  Kč.  V  loňském roce  
kvůli covidu a kvůli celkovému krácení všech dotací, zhruba o těch 5 %, místo 3.000.000 měli
2.400.000. To znamená, vracíme se v těch příštích, letošním a dalších 2, letech na stejnou výši
podpory, jakou měli od města Brna v letech minulých.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaká další  debata?  Pokud není,  tak  budeme hlasovat,  a  jak říkám,  ve znění  doplňku.  To
znamená, nejde o částku 15.000, to znamená 3, teda 15.000.000, to znamená 3.000.000 na 5
let, ale o částku 9.000.000. A je to každoročně 3.000.000, ale na 3 roky. Zkrátili jsme tam tu
dobu. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 50: 29 - 0 - 5 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace z  rozpočtu města Brna v letech 2022-2024 v
celkové  výši  9.000.000,-  Kč  (3.000.000,-  Kč  ročně)  příjemci  MEETING  BRNO,  z.s.,
Trýbova 961/8, 602 00 Brno, IČO: 04680740, na projekt Meeting Brno,

 uzavření  smlouvy o poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace z rozpočtu města Brna v
letech  2022-2024 v celkové  výši  9.000.000,-  Kč  (3.000.000,-  Kč  ročně)  s  příjemcem
MEETING BRNO, z.s., Trýbova 961/8, 602 00 Brno, IČO: 04680740, na projekt Meeting
Brno, která tvoří přílohu č. 41 tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru školství a mládeže MMB podpisem smlouvy o poskytnutí dotace.

45. Poskytnutí   účelové   neinvestiční   dotace   Ptačímu   centru   o.p.s.   na   zajištění   činnosti
záchranné stanice v roce 2022, smlouva o poskytnutí účelové dotace, rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 51: 36 - 0 - 0 
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Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
poskytnutí účelové neinvestiční dotace Ptačímu centru o.p.s., se sídlem Štěpánská 310/4b, 602
00 Brno, IČO: 25557513, ve výši 400 tis. Kč z rozpočtu města na zajištění činnosti záchranné
stanice v roce 2022.
ZMB schvaluje
smlouvu o poskytnutí účelové dotace Ptačímu centru o.p.s., se sídlem Štěpánská 310/4b, 602 00
Brno, IČO: 25557513, která tvoří přílohu č. 42a tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru životního prostředí Magistrátu města Brna podpisem této smlouvy.
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 42b tohoto zápisu, z důvodu poskytnutí
účelové neinvestiční dotace.
      

46. Poskytnutí   neinvestičních   dotací   na   projekty   v   rámci   dotačního   programu   politiky
statutárního města Brna v oblasti drog a závislostí na rok 2022 - rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 52: 36 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 Projekty  v  rámci  dotačního  programu  politiky  statutárního  města  Brna  v  oblasti  drog  a
závislostí na rok 2022, jejichž přehled tvoří přílohu č. 43a tohoto zápisu;

 poskytnutí neinvestičních dotací na projekty v oblasti drog a závislostí v celkové výši 10 077
tis. Kč podle Přehledu financování projektů, který tvoří přílohu č. 43b tohoto zápisu;

 uzavření smluv podle vzorové Smlouvy o poskytnutí neinvestiční dotace z rozpočtu města
Brna na rok 2022 se subjekty dle tabulky Přehled financování projektů, která tvoří přílohu
č. 43c tohoto zápisu;

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření podle tabulky z důvodu poskytnutí dotací subjektům s různou právní

subjektivitou, která tvoří přílohu č. 43d tohoto zápisu.
47. Poskytnutí neinvestiční dotace Masarykově univerzitě na výchovu a vzdělávání mládeže 

v roce 2022 – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 53: 37 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1) poskytnutí účelové neinvestiční dotace Masarykově univerzitě, Žerotínovo náměstí 617/9,
601 77 Brno, IČO 00216224, v celkové výši 300 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok
2022, OŠML, §3149 (ostatní zařízení související s výchovou a vzděláváním mládeže),
pol. 5332 (neinvestiční transfery veřejným vysokým školám);

2) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 44a tohoto zápisu, z důvodu, že
žadatelem o dotaci je veřejná vysoká škola;

3) uzavření veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí výše uvedené dotace z rozpočtu města Brna,
která tvoří přílohu č. 44b tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru školství a mládeže MMB podpisem smlouvy o poskytnutí dotace.

48. Poskytnutí neinvestičních dotací na provozní náklady středisek volného času v roce 2022
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 54: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1) poskytnutí  účelové  neinvestiční  dotace  příspěvkové  organizaci  Lužánky  –  středisko
volného  času  Brno,  příspěvková  organizace,  Lidická  1880/50,  658  12  Brno,  IČO
00401803, ve výši 1.500 tis.  Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3233
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(Střediska  volného  času),  pol.  5339  (neinvestiční  příspěvky  cizím  příspěvkovým
organizacím) na úhradu provozních nákladů;

2) poskytnutí účelové neinvestiční dotace příspěvkové organizaci Lipka – školské zařízení
pro environmentální vzdělávání Brno, příspěvková organizace, Lipová 233/20, 602 00
Brno, IČO 44993447, ve výši 460 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, §
3233 (Střediska volného času),  pol.  5339 (neinvestiční  příspěvky cizím příspěvkovým
organizacím) na úhradu provozních nákladů;

3) uzavření veřejnoprávních smluv o poskytnutí uvedených dotací z rozpočtu města Brna,
které tvoří přílohu č. 45 tohoto zápisu;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru školství a mládeže MMB podpisem smluv o poskytnutí dotace.

49. Poskytnutí  neinvestičních  dotací  v  programu Mezinárodní  cena vévody z  Edinburghu  
v roce 2022 – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 55: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí účelové neinvestiční dotace nefinančnímu podnikateli - fyzické osobě ve výši 12
tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3421 (využití volného času dětí a
mládeže),  pol.  5212  (neinvestiční  transfery  nefinančním  podnikatelům  -  fyzickým
osobám)  dle  tabulky  „Žadatelé  o  dotaci  v  programu  Mezinárodní  cena  vévody  z
Edinburghu v roce 2022“, která tvoří přílohu č. 46a tohoto zápisu;

 poskytnutí účelových neinvestičních dotací cizím příspěvkovým organizacím v celkové výši
188 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3421 (využití volného času dětí
a  mládeže),  pol.  5339  (neinvestiční  transfery  cizím  příspěvkovým  organizacím)  dle
tabulky „Žadatelé o dotaci v programu Mezinárodní cena vévody z Edinburghu v roce
2022“, která tvoří přílohu č. 46a tohoto zápisu;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 46b tohoto zápisu, z důvodu, že mezi

žadateli jsou jiné organizace než spolky;
 uzavření  smluv  o  poskytnutí  dotací  z  rozpočtu  města  Brna  za  Podmínek  pro  uzavření

veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna,
které tvoří přílohu č. 46c tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
50. Poskytnutí   neinvestičních   dotací   v   programu   Volnočasové   aktivity   dětí   a   mládeže  

v roce 2022 – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 56: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1) poskytnutí  účelových  neinvestičních  dotací  spolkům  v  celkové  výši  10  620  tis.  Kč  z
rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3421 (využití volného času dětí a mládeže),
pol.  5222 (neinvestiční  transfery spolkům) dle tabulky „Žadatelé o dotaci  v programu
Volnočasové aktivity dětí a mládeže v roce 2022 – A. – K. Spolky pol. 5222“, která tvoří
přílohu č. 47a tohoto zápisu;

2) poskytnutí účelových neinvestičních dotací cizím příspěvkovým organizacím v celkové výši
528 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3421 (využití volného času dětí
a  mládeže),  pol.  5339  (neinvestiční  transfery  cizím  příspěvkovým  organizacím)  dle
tabulky „Žadatelé o dotaci v programu Volnočasové aktivity dětí a mládeže v roce 2022 –
L. Cizí příspěvkové organizace pol. 5339“, která tvoří přílohu č. 47b tohoto zápisu;

3) poskytnutí  účelových  neinvestičních  dotací  církvím  a  náboženským  společnostem  v
celkové výši  489 tis.  Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3421 (využití
volného času dětí a mládeže), pol. 5223 (neinvestiční transfery církvím a náboženským
společnostem) dle tabulky „Žadatelé o dotaci  v programu Volnočasové aktivity dětí  a
mládeže  v  roce  2022  –  M.  Církve  a  náboženské  společnosti  pol.  5223“,  která  tvoří
přílohu č. 47c tohoto zápisu;
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4) poskytnutí  účelových  neinvestičních  dotací  fundacím,  ústavům a  obecně  prospěšným
společnostem v celkové výši 167 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, §
3421 (využití volného času dětí a mládeže), pol. 5221 (neinvestiční transfery fundacím,
ústavům a obecně prospěšným společnostem) dle tabulky „Žadatelé o dotaci v programu
Volnočasové  aktivity  dětí  a  mládeže  v  roce  2022  –  N.  Fundace,  ústavy  a  obecně
prospěšné společnosti pol. 5221“, která tvoří přílohu č. 47d tohoto zápisu;

5) poskytnutí  účelových  neinvestičních  dotací  nefinančním  podnikatelům  –  právnickým
osobám v celkové výši 164 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3421
(využití  volného času  dětí  a  mládeže),  pol.  5213  (neinvestiční  transfery  nefinančním
podnikatelům  –  právnickým  osobám)  dle  tabulky  „Žadatelé  o  dotaci  v  programu
Volnočasové aktivity dětí a mládeže v roce 2022 – O. Nefinanční podnikatelé – právnické
osoby pol. 5213“, která tvoří přílohu č. 47e tohoto zápisu;

6) poskytnutí účelových neinvestičních dotací nefinančním podnikatelům – fyzickým osobám
v celkové výši 178 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3421 (využití
volného  času  dětí  a  mládeže),  pol.  5212  (neinvestiční  transfery  nefinančním
podnikatelům  –  fyzickým  osobám)  dle  tabulky  „Žadatelé  o  dotaci  v  programu
Volnočasové aktivity dětí a mládeže v roce 2022 – P. Nefinanční podnikatelé – fyzické
osoby pol. 5212“, která tvoří přílohu č. 47f tohoto zápisu;

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
7) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 47g tohoto zápisu, z důvodu, že mezi

žadateli jsou jiné organizace než spolky;
8) uzavření smluv o poskytnutí  dotací  z rozpočtu města Brna za Podmínek pro uzavření

veřejnoprávní smlouvy o poskytnutí účelové neinvestiční dotace z rozpočtu města Brna,
které tvoří přílohu č. 47h tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
51. Poskytnutí neinvestičních dotací na podporu provozu sportovišť pro rok 2022

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
Hlasování č. 57: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí neinvestičních dotací spolkům ve výši 35 536 000 Kč z rozpočtu města Brna na
rok 2022, § 3419 – ostatní sportovní činnost, pol. 5222 – neinvestiční transfery spolkům,
ve j.n: Dotace na provoz sportovišť, dle tabulky „Neinvestiční dotace spolkům na podporu
tělovýchovných a sportovních aktivit pro rok 2022 - Podpora provozu sportovišť“, která
tvoří přílohu č. 48a tohoto zápisu,

 uzavření smluv o poskytnutí  neinvestičních dotací  z rozpočtu města Brna subjektům dle
tabulky „Neinvestiční dotace spolkům na podporu tělovýchovných a sportovních aktivit
pro rok 2022 - Podpora provozu sportovišť“, za podmínek vzorové Smlouvy o poskytnutí
účelové neinvestiční  dotace z  rozpočtu města Brna,  která tvoří  přílohu č.  48b tohoto
zápisu.

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB.
52. Poskytnutí neinvestiční dotace na projekt GO Kamera 2022

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
Hlasování č. 58: 38 - 0 - 1 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti LIVINGSTONE s.r.o., Marešova 305/14,
Veveří, 602 00 Brno, IČO: 26248051, ve výši 199 tis. Kč na projekt GO kamera 2022.
ZMB schvaluje
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace společnosti LIVINGSTONE s.r.o., Marešova 305/14,
Veveří, 602 00 Brno, IČO: 26248051, ve výši 199 tis. Kč, která tvoří přílohu č. 49 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

53. Poskytnutí neinvestiční dotace na projekt Zpřístupnění Atomového krytu 10-Z v roce 2022
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 59: 36 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
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poskytnutí individuální neinvestiční dotace společnosti AMERFO o.p.s., Odlehlá 10/19, Ořešín,
621 00, Brno, IČO: 28064038, ve výši 500 tis. Kč na projekt "Zpřístupnění Atomového krytu 10-Z
v roce 2022".
ZMB schvaluje
veřejnoprávní smlouvu o poskytnutí dotace společnosti AMERFO o.p.s., Odlehlá 10/19, Ořešín,
621 00, Brno, IČO: 28064038, ve výši 500 tis. Kč, která tvoří přílohu č. 50 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

54. Poskytnutí   neinvestičního   účelového   příspěvku   Kanceláři   architekta   města   Brna   –
rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 60: 36 - 0 - 1 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí neinvestičního účelového příspěvku Kanceláři architekta města Brna, příspěvkové
organizaci ve výši 120 tis. Kč na zpracování studie Parkové plochy u ZŠ Jana Babáka v
městské části Brno-Žabovřesky s termínem vyúčtování do 25.1.2023,

 rozpočtové opatření dle tabulky z důvodu poskytnutí neinvestičního účelového příspěvku,
která tvoří přílohu č. 51 tohoto zápisu.

55. Poskytnutí   účelového   neinvestičního   příspěvku   Muzeu   města   Brna,   příspěvkové
organizaci,  na  pokrytí  mzdových nákladů projektového  manažera  v  projektu  „Centrum
dialogu – záchrana a rehabilitace Arnoldovy vily“, v roce 2022 – rozpočtové opatření
Mgr. Jiří Mihola, Ph.D. – v rámci Technického bodu nahlásil střet zájmů k tomuto bodu.
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 61: 31 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

a) poskytnutí  účelového  neinvestičního  příspěvku  Muzeu  města  Brna,  příspěvkové
organizaci, ve výši 636 tis. Kč na pokrytí mzdových nákladů, vč. odvodů projektového
manažera v projektu „Centrum dialogu – záchrana a rehabilitace Arnoldovy vily“ v roce
2022, s termínem vyúčtování do 15. 01. 2023;

b) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 52 tohoto zápisu.
 

56. Poskytnutí   účelového   neinvestičního   příspěvku   TIC   BRNO,   příspěvkové   organizaci   –
rozpočtové opatření 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 62: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí účelového neinvestičního příspěvku TIC BRNO, příspěvkové organizaci, ve výši 7
500 tis. Kč v roce 2022, na zajištění projektu „Kandidatura na Evropské hlavní město
kultury 2028“, s termínem vyúčtování 25. 1. 2023;

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 53 tohoto zápisu.
57. Poskytnutí  účelového  neinvestičního  příspěvku  TIC  BRNO,  příspěvkové  organizaci,  na

akci Den Brna v roce 2022 – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 63: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

a) poskytnutí neinvestičního účelového příspěvku TIC BRNO, příspěvkové organizaci, ve výši
750 tis. Kč na akci Den Brna v roce 2022;

b) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 54 tohoto zápisu.
 

58. Poskytnutí   účelového   neinvestičního   příspěvku   Muzeu   města   Brna,   příspěvkové
organizaci, na vyklizení Mincmistrovského sklepa, v roce 2022 – rozpočtové opatření 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 64: 38 - 0 - 0 
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Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

a) poskytnutí  účelového  neinvestičního  příspěvku  Muzeu  města  Brna,  příspěvkové
organizaci,  ve výši  100 tis.  Kč na vyklizení  Mincmistrovského sklepa v roce 2022,  s
termínem vyúčtování do 15. 01. 2023;

b) rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 55 tohoto zápisu.
59. Poskytnutí neinvestičních příspěvků základním školám na zajištění vzdělávacího projektu

Příběhy našich sousedů – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 65: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí neinvestičních příspěvků v celkové výši 104.000,- Kč z rozpočtu města Brna na
rok 2022 základním školám na území města Brna na zajištění  vzdělávacího projektu
Příběhy  našich  sousedů  dle  přiložené  tabulky  „Návrh  rozdělení  neinvestičních
příspěvků”, která tvoří přílohu č. 56a tohoto zápisu, s tím, že základní školy tyto finanční
prostředky vyúčtují Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 20. ledna 2023,

 rozpočtové opatření dle přiložené tabulky, která tvoří přílohu č. 56b tohoto zápisu, z důvodu
poskytnutí neinvestičních příspěvků na zajištění vzdělávacího projektu Příběhy našich
sousedů.

60. Poskytnutí   neinvestičních   příspěvků   základním   školám   na   zajištění   základní   plavecké
výuky žáků základních škol – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 66: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 poskytnutí neinvestičních příspěvků v celkové výši 2.163 tis. Kč z rozpočtu města Brna na
rok 2022 základním školám na území města Brna na zajištění základní plavecké výuky
žáků základních škol dle tabulky „Návrh rozdělení neinvestičních příspěvků”, která tvoří
přílohu č. 57a tohoto zápisu, s tím, že základní školy tyto finanční prostředky vyúčtují
Odboru školství a mládeže MMB v termínu do 20. ledna 2023,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové opatření dle přiložené tabulky, která tvoří přílohu č. 57b tohoto zápisu, z důvodu

poskytnutí  neinvestičních  příspěvků  na  zajištění  základní  plavecké  výuky  žáků
základních škol.

 
61. Poskytnutí  neinvestičního příspěvku základním školám na mezinárodní  projekty v roce

2022 – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 67: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1) poskytnutí  účelových  neinvestičních  příspěvků  zřízeným  příspěvkovým  organizacím  v
celkové výši 495 tis. Kč z rozpočtu města Brna na rok 2022, OŠML, § 3113 (základní
školy),  pol.  5331  (neinvestiční  příspěvky  zřízeným  příspěvkovým  organizacím),  dle
tabulky „Základní školy zřízené statutárním městem Brnem zapojené do mezinárodních
projektů v roce 2022“, která tvoří přílohu č. 58a tohoto zápisu, s tím, že organizace jsou
povinny poskytnutý příspěvek finančně vypořádat Odboru školství a mládeže MMB do
25. ledna 2023;

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
2) rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu  č.  58b  tohoto  zápisu,  z  důvodu

poskytnutí příspěvku zřízeným příspěvkovým organizacím na mezinárodní projekty.
62. Smlouva o poskytnutí individuální neinvestiční dotace VIP park.cz s.r.o. na projekt „Brno

ambassadors“ – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
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Hlasování č. 68: 28 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  ve  výši  579  000,-  Kč  obchodní  společnosti  VIP
park.cz, s.r.o., Bulharská 37, 612 00 Brno, IČO: 26224054 na projekt "Brno ambassadors“.
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, které tvoří přílohu č. 59a tohoto zápisu.
ZMB schvaluje
smlouvu o poskytnutí individuální neinvestiční dotace ve výši 579 000,- Kč obchodní společnosti
VIP park.cz, s.r.o., Bulharská 37, 612 00 Brno, IČO: 26224054 na projekt "Brno ambassadors“,
která tvoří přílohu č. 59b tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna podpisem Smlouvy
o poskytnutí individuální neinvestiční dotace.

63. Smlouva o poskytnutí individuální dotace Mendelově univerzitě v Brně na projekt „Oslavy
200 let od narození Gregora Johanna Mendela pořádané Mendelovou univerzitou v Brně“ -
rozpočtové opatření
Rozprava
David Aleš:
Já bych se chtěl dotázat, co je důvodem toho, že nás Mendelova univerzita požádala o tu dotaci
až nyní, řekl bych, pár týdnů, možná měsíců před zahájením oslav? To zaprvé. A zadruhé, jestli
někdo za město koordinuje všechny mendelovské oslavy? Protože, nic proti Mendelovi, já jsem 
za tohoto rodáka velmi rád, respektive za jeho činy pro mf a v rámci města, nicméně mám pocit,
že na každém zastupitelstvu schvalujeme další a další projekty a peníze.
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Odpovím k té druhé části dotazu. Ano, koordinováno to je, máme tady poměrně dlouhou dobu,
několik měsíců, koordinační skupinu, která je složena ze zástupců města i všech souvisejících
institucí,  ať jsou to naše příspěvkové organizace, nebo ať jsou to univerzity, nebo jiné státní
organizace,  třeba Muzeum města Brna.  Skupina se schází  pravidelně,  jsou z  toho výstupy  
a hlavním cílem té skupiny, proto vznikla, bylo to, aby to skutečně bylo koordinováno, ty akce,
protože  samozřejmě  ty  oslavy  budou  probíhat  asi  v  delším  časovém  období,  ale  to
nejvýznamnější se bude shlukovat do jednoho týdne, od 18. července. A měli jsme právě zájem
na  tom,  aby  ty  akce  se  nějakým  způsobem  doplňovaly,  aby  nebyly  proti  sobě,  takže  ta
koordinace  probíhá.  
A důvod, proč Mendelova univerzita o tento konkrétní  projekt,  nebo podporu tohoto projektu
požádala až nyní, tak poprosím Františka Kubeše, jestli dokáže zareagovat?
Mgr. František Kubeš, Ph.D., vedoucí Odboru strategického rozvoje a spolupráce MMB:
Pokud jde o podání této žádosti,  tak tam je pravdou, že jsme ji  několikrát  konzultovali  s tím
žadatelem, tak aby odpovídala tomu, jaké jsou vlastně možnosti, aby ten projekt dával smysl, což
si myslíme, že teď dává. Ještě doplním paní primátorku z hlediska té koordinace. To, že se tady
objevují  žádosti  o  podporu,  třeba  každé  zastupitelstvo,  není  špatně.  Důležité  je  to,  že  my,  
na základě té pracovní skupiny Mendel 2022, víme, že taková žádost přijde, víme, kdy se ty akce
budou konat, kdy bude předpokládáno teda finanční zapojení těch aktérů, případně i příspěvek
města. Ty výstupy jsou v podobě jak zápisu, tak i velké tabulky, která obsahuje akce různých
partnerů. Nejsou to jenom akce, které realizuje město, nebo na ně přispívá, ale jsou to právě i
akce a projekty jiných partnerů.
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já možná jenom ubezpečím. Opravdu to, co se děje, není žádná salámová metoda, ale jak říkal
pan vedoucí a paní primátorka, dlouhodobě se to koordinuje. V loňském roce to byla dotace  
pro  státní  instituci,  muzeum,  teďka  vlastně  pro  univerzity,  bude  druhá  univerzita,  jsou
mikrogranty, je koncert, bude mezinárodní konference a tak dále. To znamená, těch aktivit v tom
mendelovském roku 22 je celá řada.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nějaké další dotazy? Pokud nejsou, tak přistoupíme k hlasování. Zahajuju hlasování, bod č. 63):

Hlasování č. 69: 37 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
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 poskytnutí individuální investiční dotace ve výši 370.000,- Kč Mendelově univerzitě v Brně,
Zemědělská 1665/1, Brno-sever, Černá Pole, 613 00 Brno, IČO: 62156489 na projekt
"Oslavy  200  let  od  narození  Gregora  Johanna  Mendela  pořádané  Mendelovou
univerzitou v Brně",

 poskytnutí  individuální  neinvestiční  dotace  ve  výši  245.000,-  Kč  Mendelově  univerzitě  v
Brně,  Zemědělská 1665/1,  Brno-sever,  Černá Pole,  613 00 Brno,  IČO: 62156489 na
projekt "Oslavy 200 let od narození Gregora Johanna Mendela pořádané Mendelovou
univerzitou v Brně",

 smlouvu  o poskytnutí  individuální  investiční  a  neinvestiční  dotace  ve  výši  615 000,-  Kč
Mendelově univerzitě v Brně, Zemědělská 1665/1, Brno-sever, Černá Pole, 613 00 Brno,
IČO:  62156489  na  projekt  "Oslavy  200  let  od  narození  Gregora  Johanna  Mendela
pořádané Mendelovou univerzitou v Brně", která tvoří přílohu č. 60a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  pro  zajištění  financování  projektu  "Oslavy  200  let  od

narození Gregora Johanna Mendela pořádané Mendelovou univerzitou v Brně",  která
tvoří přílohu č. 60b tohoto zápisu.

ZMB pověřuje
vedoucího Odboru strategického rozvoje a spolupráce Magistrátu města Brna podpisem Smlouvy
o poskytnutí individuální investiční a neinvestiční dotace.

64. Smlouva   o   poskytnutí   individuální   dotace   z   rozpočtu   města   Brna   v   roce   2022  
pro Společně, o.p.s., na projekt Festival Mendel 2022 – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 70: 28 - 0 - 3 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1. poskytnutí neinvestiční individuální dotace ve výši 4.900 tis. Kč z rozpočtu města Brna v
roce 2022 pro Společně, o.p.s., IČO: 26976307, se sídlem: Mendlovo náměstí 907/1a,
Staré Brno, 603 00 Brno, na realizaci projektu „Festival Mendel 2022“,

1. rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 61a tohoto zápisu,

1. uzavření smlouvy o poskytnutí schválené individuální dotace se společností Společně,
o.p.s., IČO:26976307, se sídlem: Mendlovo náměstí 907/1a, Staré Brno, 603 00 Brno, na
realizaci projektu „Festival Mendel 2022“, která tvoří přílohu č. 61b tohoto zápisu.

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucí  Odboru kultury  MMB podpisem smlouvy o  poskytnutí  individuální  dotace z  rozpočtu
města Brna v roce 2022.
 

65. Smlouva o poskytnutí investičního příspěvku „RiOS“
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 71: 37 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Smlouvu  o  poskytnutí  investičního  příspěvku  „RiOS“  mezi  statutárním  městem  Brnem  a
společností ROS, a.s. se sídlem Poříčí 124/3, Staré Brno, 639 00 Brno, IČO: 634 72 406, která
tvoří přílohu č. 62 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem výše uvedené smlouvy.

66. Smlouva o poskytnutí investičního příspěvku „BLOK VÍDEŇSKÁ - DOSTAVBY“
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 72: 35 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Smlouvu o poskytnutí investičního příspěvku "BLOK VÍDEŇSKÁ - DOSTAVBY" mezi statutárním
městem Brnem a společností Roosendaal Videnska s.r.o., se sídlem V celnici 1031/4, 110 00
Praha 1, IČO: 050 40 604, která tvoří přílohu č. 63 tohoto zápisu.
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Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem výše uvedené smlouvy.
 

67. Uzavření  smluv  o  poskytnutí   víceletých   individuálních  dotací   z   rozpočtu  města  Brna  
v oblasti kultury v letech 2022-2026 - změna příloh č. 25a a 25b zápisu Z8/35. zasedání
Zastupitelstva města Brna, konaného dne 25. 1. 2022, bod č. 32)
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 73: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

1. aktualizovanou tabulku Víceleté individuální dotace v oblasti kultury v letech 2022 - 2026,
která tvoří přílohu č. 64a tohoto zápisu,

1. aktualizované vzorové smlouvy poskytnutí individuálních dotací z rozpočtu města Brna
typu I. a II.,  a tedy změnu příloh č. 25a a 25b zápisu Z8/35. zasedání Zastupitelstva
města  Brna,  konaného  dne  25.  1.  2022,  bod  č.  32,  z  důvodu  nutnosti  poskytnutí
individuální dotace Janáčkově akademii múzických umění, IČO: 62156462, se sídlem:
Beethovenova 650/2,  662 15 Brno na Mezinárodní soutěž Leoše Janáčka v Brně za
podmínek vzorové smlouvy typu II, které tvoří přílohu č. 64b tohoto zápisu.

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
68. Dodatek č.  27 ke Smlouvě o závazku veřejné služby a kompenzaci  z veřejné přepravy

cestujících   uzavřené   mezi  statutárním  městem  Brnem  a   Dopravním   podnikem  města  
Brna, a.s.
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 74: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
dodatek č. 27 ke Smlouvě o závazku veřejné služby a kompenzaci z veřejné přepravy cestujících
uzavřené  mezi  statutárním  městem  Brnem  a  Dopravním  podnikem  města  Brna,  a.s.,  IČO
25508881, se sídlem Hlinky 64/151, Pisárky, 603 00 Brno, který tvoří přílohu č. 65 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru dopravy MMB podpisem dodatku. 

69. Dohoda o splátkách dluhu týkajícího se prostor sloužících podnikání - Mečová 1 a 3, Brno
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 75: 36 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
žádost  společnosti  Golden  Sword  s.r.o.,  Mečová  360/3,  Brno-město,  602  00  Brno,  IČO:
27892441, ze dne 6.  12.  2021 o splátkový kalendář na dlužné nájemné za prostory sloužící
podnikání v budově Mečová 1 a 3, Brno, a o snížení nájemného za prostory sloužící podnikání v
budově Mečová 1 a 3, Brno.
ZMB schvaluje
uzavření dohody mezi statutárním městem Brnem jako věřitelem a společností Golden Sword
s.r.o., Mečová 360/3, Brno-město, 602 00 Brno, IČO: 27892441, o splátkách dluhu v celkové výši
170.573,22  Kč  z  titulu  neuhrazeného  nájemného  za  prostory  sloužící  podnikání  v  budově
Mečová 3, č. p. 360, která je součástí pozemku p. č. 436, a v budově Mečová 1, č. p. 361, která
je součástí pozemku p. č. 435, k. ú. Město Brno.
Dohoda o splátkách dluhu tvoří přílohu č. 66 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru správy majetku MMB podpisem dohody o splátkách dluhu.

70. Zapojení Fondu developerských projektů – březen 2022 - rozpočtové opatření 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 76: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
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ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 67 tohoto zápisu z důvodu finančního krytí
akcí ORG 2087 a 2086.

71. Finanční prostředky Fondu kofinancování projektů – březen 2022 – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 77: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 68 tohoto zápisu, za účelem tvorby Fondu
kofinancování projektů.

72. Projekty financované z Fondu kofinancování projektů – březen 2022 – rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 78: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 zařazení projektu ORG 5505 „Zelená střecha – Jabloňová 1a, Brno-Medlánky“ s celkovými
náklady ve výši 2.274 tis. Kč a dobou realizace 2022 do rozpočtu kapitálových výdajů
města Brna,

 poskytnutí bezúročné zápůjčky ve výši  2.088.436,00 Kč z rozpočtu města Brna městské
části Brno-Medlánky za účelem realizace projektu „Zelená střecha – Jabloňová 1a, Brno-
Medlánky“ za stanovených podmínek, které tvoří přílohu č. 69a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 poskytnutí investičního transferu z rozpočtu města Brna na rok 2022 ve výši 184.274,00 Kč

městské  části  Brno-Medlánky  na  projekt  „Zelená  střecha  –  Jabloňová  1a,  Brno-
Medlánky“ s termínem vyúčtování do 15.12.2023,

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 69b tohoto zápisu, za účelem realizace
projektu ORG 5505 financovaného z Fondu kofinancování projektů.

73. Projekt  „Zlepšení  podmínek  pro výuku odborných předmětů a činnost  školní  družiny  
v ZŠ Brno, Vedlejší 10“ – posouzení projektu, rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 79: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 posouzení projektu "Zlepšení podmínek pro výuku odborných předmětů a činnost  školní
družiny v ZŠ Brno, Vedlejší 10", které tvoří přílohu č. 70a tohoto zápisu,

Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 zařazení projektu ORG 5504 "Zlepšení podmínek pro výuku odborných předmětů a činnost

školní družiny v ZŠ Brno, Vedlejší 10" s celkovými náklady ve výši 58 331 tis. Kč (z toho
kapitálové výdaje 52 243 tis. Kč, běžné výdaje 6.088 tis. Kč) a dobou realizace 2022-
2025 do rozpočtu kapitálových a běžných výdajů města Brna,

 rozpočtové opatření dle tabulky, která tvoří přílohu č. 70b tohoto zápisu, za účelem realizace
projektu ORG 5504 "Zlepšení podmínek pro výuku odborných předmětů a činnost školní
družiny v ZŠ Brno, Vedlejší 10".

 
ZMB souhlasí
s  přípravou  žádosti  o  dotaci  z  Integrovaného  regionálního  operačního  programu  na  projekt
"Zlepšení podmínek pro výuku odborných předmětů a činnost školní družiny v ZŠ Brno, Vedlejší
10" v rámci parametrů uvedených v posouzení projektu.
***
ZMB ukládá Radě města Brna zajistit  přípravu žádosti o dotaci z Integrovaného regionálního
operačního programu na projekt "Zlepšení podmínek pro výuku odborných předmětů a činnost
školní družiny v ZŠ Brno, Vedlejší 10" v rámci parametrů uvedených v posouzení projektu.
T: po vyhlášení parametrů výzvy
***
úkol č.: [Z8/36/73]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [dle usnesení] 
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74. Projekt „Akumulace dešťových vod v lokalitě Líšeň - Rokle“ – posouzení projektu
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 80: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
posouzení projektu „Akumulace dešťových vod v lokalitě Líšeň - Rokle“, které tvoří přílohu č. 71
tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB souhlasí
s přípravou žádosti o dotaci z Národního programu Životní prostředí v rámci Národního plánu
obnovy  na  projekt  „Akumulace  dešťových  vod  v  lokalitě  Líšeň  -  Rokle“  v  rámci  parametrů
uvedených v posouzení projektu.
***
ZMB ukládá Radě města Brna zajistit přípravu žádosti o dotaci z Národního programu Životní
prostředí v rámci Národního plánu obnovy na projekt „Akumulace dešťových vod v lokalitě Líšeň
- Rokle“ v rámci parametrů uvedených v posouzení projektu.
***
úkol č.: [Z8/36/74]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [2022-05-30] 
 

75. Projekt „Místní akční plán rozvoje vzdělávání ve městě Brně III“ – posouzení projektu
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 81: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
posouzení projektu „Místní akční plán rozvoje vzdělávání ve městě Brně III“, které tvoří přílohu č.
72 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB souhlasí
s  přípravou žádosti  o dotaci  z  Operačního programu Výzkum, vývoj a vzdělávání na projekt
„Místní  akční  plán  rozvoje  vzdělávání  ve  městě  Brně  III“  v  rámci  parametrů  uvedených  v
posouzení projektu.
***
ZMB ukládá Radě města Brna zajistit přípravu žádosti o dotaci z Operačního programu Výzkum, 
vývoj a vzdělávání na projekt „Místní akční plán rozvoje vzdělávání ve městě Brně III“ v rámci 
parametrů uvedených v posouzení projektu.
***
úkol č.: [Z8/36/75]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [2022-03-31] 

76. Projekt „Regenerace veřejného parku Trnkova – akumulační nádrž pro potřeby zálivky“ –
změna parametrů posouzení projektu 
K tomuto bodu obdrželi členové Zastupitelstva města Brna doplněk.
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Ve znění doplňku.
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna:
Já jsem chtěl poskytnout čas na napití čajíčku a sám sobě, jsem si chtěl sdělat roušku, protože já
vim, že mám velkej nos, ale díky té roušce už mi odstávají i uši, tak jsem potřeboval trošičku, si ju
sundat na chvilečku. To je všechno, děkuji.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, děkuji moc, čaj jsem potřebovala, je s medem, takže se mně pak hned lépe mluví. A jenom
pro pana radního Kratochvíla, respirátor si nechej klidně dole,  já jsem říkala,  že vzhledem k
tomu, že máme rozestupy 1,5 m, tak nemusíme mít ochranu úst nasazenu. Takže Tvé uši budou
zachráněny.
Ing. Petr Kratochvíl, člen Rady města Brna:
Děkuji, ale pan kolega se ke mně tak strašně tulí, jo, tak já, samozřejmě si to proměřím a.
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
A pan radní Grund, nebudu opakovat, co říkal, ale využiji toho a popřeju mu dnes k narozeninám.
A zcela zásadní je, že já jsem mu chtěla přát už včera, ale pan radní Grund je narozený 29.
března, na přestupný rok, to znamená, slaví, jak mně sdělil včera, až den po 28. Takže všechno
nejlepší. Jo, 29. února, ne března, teď jsem to popletla, no to je jedno. Každopádně gratulace
přicházejí.   Tak, každopádně děkuji oběma mým kolegům, že mně poskytli takové rozptýlení, a
teď že bychom mohli zpátky. A já zase tím pádem nevím, jestli už jsme bod č. 76) odhlasovali,
nebo ne? Ne, to jsme jenom otevřeli diskusi, dobře. Nikdo další do diskuse? Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 82: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
změnu parametrů posouzení projektu „Regenerace veřejného parku Trnkova – akumulační nádrž
pro potřeby zálivky“, upravené posouzení projektu tvoří přílohu č. 73 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB souhlasí
s přípravou žádosti o dotaci z Národního programu Životní prostředí v rámci Národního plánu
obnovy  na  projekt  „Regenerace  veřejného  parku  Trnkova  –  akumulační  nádrž  pro  potřeby
zálivky“ v rámci změněných parametrů posouzení projektu.
***
ZMB ukládá
Radě města Brna zajistit přípravu žádosti o dotaci Národního programu Životní prostředí v rámci
Národního plánu obnovy na projekt „Regenerace veřejného parku Trnkova – akumulační nádrž
pro potřeby zálivky“ v rámci změněných parametrů posouzení projektu.
***
úkol č.: [Z8/36/76]
zodpovídá: RMB     [29]  
termín: [2022-05-30] 

77. Žádost  městské  části  Brno-Žabovřesky  o  souhlas  s  použitím  části  kladného  výsledku
hospodaření z vedlejší hospodářské činnosti-bytové hospodářství k jinému účelu 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 83: 39 - 1 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
městské  části  Brno-Žabovřesky  použití  části  kladného  výsledku  hospodaření  z  vedlejší
hospodářské  činnosti-bytové  hospodářství  do  výše  5.000  tis.  Kč  na  financování  akce
"Víceúčelové hřiště Vychodilova" a dofinancování investičních akcí realizovaných městskou částí
Brno-Žabovřesky v roce 2022.

78. Žádost městské části Brno-Jundrov o souhlas s použitím části kladného hospodářského
výsledku z vedlejší hospodářské činnosti-bytové hospodářství k jinému účelu
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 84: 38 - 1 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
městské  části  Brno-Jundrov  použití  části  kladného  hospodářského  výsledku  z  vedlejší
hospodářské činnosti-bytové hospodářství do výše 4.600 tis. Kč k jinému účelu, a to na:
 

 dofinancování  realizace  investičního  záměru  „II.  etapa  rekonstrukce  elektrorozvodů  ZŠ
Jasanová“ do výše 1.500 tis. Kč;

 dofinancování  realizace  investičního  záměru  „Rekonstrukce  vytápění  budovy  MŠ  a  ZŠ
Rozmarýnová“ do výše 3.100 tis. Kč.

 
79. Žádost městské části Brno – Řečkovice a Mokrá Hora o souhlas s použitím části kladného

výsledku hospodaření a odpisů dlouhodobého majetku z vedlejší hospodářské činnosti-
bytové hospodářství k jinému účelu
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 85: 38 - 1 - 0 

Schválené usnesení:
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ZMB schvaluje
městské části  Brno-Řečkovice  a  Mokrá  Hora  použití  části  kladného výsledku  hospodaření  a
odpisů dlouhodobého majetku z vedlejší hospodářské činnosti-bytové hospodářství do výše 4
000 tis. Kč na financování akce „Revitalizace parku na Horáckém nám., II. etapa“.

81. Přehled bytů poskytnutých v celoměstském zájmu za 2. pololetí roku 2021
Rozprava
Ing. Karin Karasová:
Já jenom technická. Mně se zdálo, že u těch předchozích 3 hlasování byl 1 proti. Vy jste pokaždé
hlásila nikdo proti. Tak teď nevím.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Omlouvám se, je-li to tak, tak poprosím právní pomoc, jestli to mám přečíst znovu, to hlasování,
nebo jak to uděláme?
JUDr. Hana Doležalová, vedoucí Právního oddělení Organizačního odboru MMB:
Bylo to tak, jak říká paní starostka. Nicméně, myslím si, že usnesení bylo přijato jednoznačně,
nadpoloviční většinou a v zápisu bude správně poznamenáno.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Takže já si budu dávat tedy větší pozor a omlouvám se, jasně. Ale formálně to máme správně.
Dobře. Tak, tím pádem je jako dobré pro mě vědět, že vlastně co řeknu, tak není důležité. Dobře.
Tak jsme v bodě 81), diskuse žádná další není a zahajuji hlasování:

Hlasování č. 86: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
přehled bytů poskytnutých v celoměstském zájmu za 2. pololetí roku 2021, který tvoří přílohu č.
74 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

82. Žádost městské části Brno-střed o souhlas statutárního města Brna s pronájmem bytů
uzavřením dodatků k nájemním smlouvám o pronájmu bytů  č.  1,  2,  3,  4,  5,  6,  7  a  8  
v domě Křenová 57, Brno
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 87: 39 - 0 - 1

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
žádost městské části Brno-střed o souhlas statutárního města Brna s pronájmem bytů uzavřením
dodatků k nájemním smlouvám o pronájmu bytů č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8 v domě Křenová 57,
Brno.
ZMB uděluje
městské  části  Brno-střed  souhlas  s  pronájmem bytů  mimo  režim  Pravidel  pronájmu  bytů  v
domech v  majetku  statutárního  města  Brna  ústavu  EkoInkubátor,  z.  ú.,  se  sídlem Zámecká
91/31,  664  41 Troubsko,  IČO:  27056074,  a  to  uzavřením dodatků  k  nájemním smlouvám o
pronájmu bytů č. 1, 2, 3, 4, 5, 6, 7 a 8 v domě Křenová 57, Brno, z důvodu změny smluvně
sjednané výše nájemného v období od 1.3.2022 do 31.12.2022, přičemž nájemné za užívání
bytů bude v období od 1.3.2022 do 31.12.2022 stanoveno ve výši 58,62 Kč/m²/měsíc a bude k
1.7.2022 zvýšeno pronajímatelem o míru inflace vyjádřenou přírůstkem indexu spotřebitelských
cen oznámenou Českým statistickým úřadem za předchozí kalendářní rok 2021, a dále v období
od 1.1.2023 do 4.7.2023 bude nájemné opět stanoveno na původní výši  90,18 Kč/m²/měsíc,
navýšené od 1.1.2023 o příslušnou míru inflace za rok 2021, a které bude každoročně k 1.7.
zvyšováno pronajímatelem o  míru  inflace  vyjádřenou přírůstkem indexu  spotřebitelských  cen
oznámenou Českým statistickým úřadem za předchozí kalendářní rok.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – vyhlásila přestávku v jednání do 11:00 hod.
Pokračování po přestávce
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – dodatečně omluvila nepřítomnost na zasedání pana Jiřího
Novotného z důvodu nemoci a poté přistoupila k projednávání bodů dle schváleného programu.

83. Úprava nájemného – Zderadova 3, Brno 
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Vy máte v materiálu variantní usnesení, 1. varianta je, že nesouhlasí, 2. varianta je, že souhlasí 
se slevou na nájmu, s tím, že tam není doplněno ani procento, ani čas. Já bych jenom chtěla říct,
že  na  radě  jsme  hlasovali  o  této  variantě,  bez  doplnění  20  %,  sleva  20  %,  s  účinností  
od  toho  1.  července  do  31.  12.  2021.  Nicméně  toto  usnesení  nebylo  přijato.  Bylo  přijato
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usnesení, které máte ve variantě A, a to pouze ale tedy 6 členy rady. Pro variantu B, o které jsme
hlasovali jako první, to znamená o poskytnutí slevy, se vyslovilo 5 radních města Brna. Nicméně,
tak jak říkám, nakonec byla schválena varianta A 6 hlasy, takže pokud ta diskuse se nevyvine
nějak jinak, tak budu dávat hlasovat o variantě A v souladu s rozhodnutím rady. A nyní otevírám
diskusi. Tak, nikdo se nehlásí, nikdo nechce debatovat o tom, jestli slevu poskytnout, nebo ne.
Já, za sebe, jenom řeknu, že to vnímám jako samozřejmě ne úplně systémový krok, nicméně
připomenu,  že  
na adrese Tržní 2 jsme slevu poskytovali. Je to vždycky velmi složité říci, jestli těm nájemníkům,
kteří, nebo nájemcům, kteří jsou nějakým způsobem omezováni chováním ostatních nájemců,
tak jestli máme poskytovat slevy, nebo ne. Ty sousedské spory nejsou úplně vždy jednoduché,
ale jak říkám, už jsme jednou tento nesystémový krok udělali, u Tržní, když jsme ty slevy poskytli,
a teď máme obdobný případ.
David Aleš:
Já  rozumím  tomu,  co  říkáte,  přikláním  se,  stejně  jako  v  minulosti,  k  tomu,  abysme  slevu
neposkytli. A jsem i rád, že v tom materiálu je uvedeno, že se s výjimkou 1 nájemníka, vcelku
Bytový odbor pracuje na tom, aby ti, co se nechovají tak, jak se mají chovat, v souladu s nájemní
smlouvou, tak aby byli  jaksi  vypovězeni,  respektive,  aby opustili  ty byty a ta situace se tam
zklidnila. Protože to je, podle mě, systémové řešení. Ale rozumím tomu, že ti nájemníci, co tam
jsou, tak se necítí komfortně, takže i tomu Vašemu postoji. 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Není nikdo další přihlášený, takže budeme hlasovat o variantě A. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 88: 23 - 0 - 9 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení nebylo přijato. Budeme tedy hlasovat o variantě B, do které bude doplněno 20 %,  
a  jenom pro  jistotu  ještě  poprosím  paní  JUDr.  Doležalovou  –  v  té  radě  jsme  měli  datum  
do 31. 12. 2021 nebo 22? 21. Takže tak, jak jsem to říkala. Takže s doplněním 20 % a čas  
do 31. 12. 2021. Takže zahajuji hlasování:

Hlasování č. 89: 31 - 0 - 3 

Schválené usnesení:
ZMB souhlasí
ve smyslu § 2212 odst. 3 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění, se slevou
na nájemném nájemcům bytů č. X, X, X, XX, XX, XX, XX, XX v domě Zderadova 3, Brno, kteří
podali žádost doručenou Bytovému odboru MMB dne 14.1.2022, o 20% s účinností od 1.7.2021
do 31. 12. 2021 z důvodu ztížení řádného užívání bytů.

84. Změna usnesení ZMB č. Z8/34 ze dne 7. 12. 2021, bod č. 85) - Černého 4, 6, 8, Brno -
smlouva o zrušení předkupního práva
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 90: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB mění
usnesení č. Z8/34, bod 85, ze dne 7.12.2021, které zní:
 „ZMB schvaluje smlouvu o zrušení předkupního práva uzavřenou s XXXXXXX XXXXXXXXXXX,
k  bytové  jednotce  vymezené  dle  zákona  č.  72/1994  Sb.,  kterým  se  upravují  některé
spoluvlastnické vztahy k budovám a některé vlastnické vztahy k bytům a nebytovým prostorům a
doplňují  některé zákony (zákon o vlastnictví bytů), ve znění pozdějších předpisů č. 800/XX v
budově č.p. 800, č.p. 801 a č.p. 802 (ul. Černého 4, 6, 8) postavené na pozemcích p. č. 5928 –
zastavěná plocha a nádvoří, p. č. 5929 – zastavěná plocha a nádvoří, p. č. 5930 – zastavěná
plocha a nádvoří, vč. spoluvlastnického podílu na společných částech budovy č.p. 800, č.p. 801 a
č.p. 802 na parcele č. 5928, č. 5929 a č. 5930, o velikosti 7223/202472, a spoluvlastnického
podílu na pozemcích p. č. 5928, p. č. 5929 a p. č. 5930 o velikosti 7223/202472, vše zapsáno u
Katastrálního úřadu pro Jihomoravský kraj, Katastrálního pracoviště Brno-město, pro k. ú. Bystrc,
obec Brno, která tvoří přílohu č. 62 tohoto zápisu.“
 
 takto:
 Zastupitelstvo  města  Brna  schvaluje  smlouvu  o  zrušení  předkupního  práva  uzavřenou  s
XXXXXXX XXXXXXXXXXX, k bytové jednotce vymezené dle zákona č. 72/1994 Sb., kterým se
upravují  některé  spoluvlastnické  vztahy  k  budovám  a  některé  vlastnické  vztahy  k  bytům  a
nebytovým prostorům a doplňují některé zákony (zákon o vlastnictví bytů), ve znění pozdějších
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předpisů č. 800/XX v budově č.p. 800, č.p. 801 a č.p. 802 (ul. Černého 4, 6, 8) postavené na
pozemcích p. č. 5928 – zastavěná plocha a nádvoří, p. č. 5929 – zastavěná plocha a nádvoří, p.
č.  5930  –  zastavěná  plocha  a  nádvoří,  vč.  spoluvlastnického podílu  na  společných  částech
budovy  č.p.  800,  č.p.  801  a  č.p.  802  na  parcele  č.  5928,  č.  5929  a  č.  5930,  o  velikosti
7223/202472, a spoluvlastnického podílu na pozemcích p. č. 5928, p. č. 5929 a p. č. 5930 a p. č.
6437  o  velikosti  7223/202472,  vše  zapsáno  u  Katastrálního  úřadu  pro  Jihomoravský  kraj,
Katastrálního pracoviště Brno-město, pro katastrální území Bystrc, obec Brno, která tvoří přílohu
č. 75 tohoto zápisu.“
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

85. Svěření  majetku města městské části  Brno-střed,  pozemků p.  č.  1150/1,  1152/1,  1153,  
vše v k. ú. Trnitá
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 91: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
městské části Brno-střed svěření pozemků:

 p. č. 1150/1 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 357 m² (součástí je stavba č. p.333,
bytový dům),

 p. č. 1152/1 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 370 m² (součástí je stavba č. p.334,
rodinný dům),

 p. č. 1153 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 387 m² (součástí je stavba č. p.335, rodinný
dům),

vše v k. ú. Trnitá
 
 v rozsahu práv a povinností dle příslušných článků obecně závazné vyhlášky statutárního města
Brna č. 20/2001, kterou se vydává Statut města Brna, v platném znění, do kategorie: část II –
obytné domy a pozemky, které s nimi tvoří jeden funkční celek, uvedený jako doplněk č. 105
přílohy č. 4.

86. Změna usnesení Zastupitelstva města Brna Z8/35 ze dne 25. 1. 2022, bod 63). Zateplení  
a  výměna   oken  bytového  domu Podbělová  2721/12,  628  00  Brno,  úvěrová  smlouva   a
dohoda o úhradě nákladů souvisejících s poskytnutím a splácením úvěru - změna částky
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 92: 36 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB mění
usnesení přijaté na Z8/35. zasedání konaném dne 25. 1. 2022, bod 63, které zní:
 
 „ZMB souhlasí s uzavřením úvěrové smlouvy mezi Společenstvím vlastníků jednotek Podbělová
12,  Brno,  se  sídlem  Podbělová  2721/12,  Líšeň,  628  00  Brno,  IČO:  26926431  a  Českou
spořitelnou,  a.s.,  se  sídlem Praha  4,  Olbrachtova  1929/62,  PSČ 14000,  IČO:  45244782,  na
poskytnutí úvěru ve výši 3 400 000,- Kč na zateplení a výměnu oken bytového domu Podbělová
2721/12, Brno, za podmínek úvěrové smlouvy, které tvoří přílohu č. 46a zápisu a za podmínky,
že ke splácení úvěru se zaváže výlučně druhý ze spoluvlastníků jednotek, tj.  HABŘÍ,  bytové
družstvo, se sídlem U Svitavy 1077/2, Černovice, 618 00 Brno, IČO: 26219913.
 
 ZMB schvaluje dohodu mezi statutárním městem Brnem a HABŘÍ, bytové družstvo, se sídlem U
Svitavy  1077/2,  Černovice,  618  00  Brno,  IČO:  26219913,  jako  spoluvlastníky  10  bytových
jednotek v domě č. p. 2721, bytový dům, postavený na pozemku p. č.5049/112 v k. ú. Líšeň,
obec Brno,  o  úhradě nákladů souvisejících s poskytnutím a splácením úvěru na zateplení  a
výměnu oken uvedeného bytového domu a odpovídajících velikosti spoluvlastnického podílu na
společných částech budovy č. p. 2721 v k. ú. Líšeň, obec Brno a velikosti podílu na jednotlivých
bytových jednotkách, která tvoří  přílohu č.  46b tohoto zápisu,  ověřená příloha je  uložena na
Organizačním odboru Magistrátu města Brna. Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním
odboru MMB.
 
 ZMB zmocňuje HABŘÍ, bytové družstvo, se sídlem U Svitavy 1077/2, Černovice, 618 00 Brno,
IČO: 26219913, jako společného zástupce spoluvlastníků 10 bytových jednotek v domě č. p.
2721,  bytový  dům,  postavený na pozemku p.  č.5049/112  v  k.  ú.  Líšeň,  obec  Brno,  aby  na
shromáždění  Společenství  vlastníků  jednotek  Podbělová  12,  Brno,  se  sídlem  Podbělová

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-92-40895.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-91-40861.html


2721/12, Líšeň, 628 00 Brno, IČO: 26926431, hlasovalo za oba spoluvlastníky pro přijetí návrhu
na uzavření úvěrové smlouvy na zateplení a výměnu oken uvedeného bytového domu.
 
 ZMB  pověřuje  vedoucí  Bytového  odboru  MMB  podpisem  dohody  spoluvlastníků  mezi
statutárním městem Brnem a HABŘÍ, bytové družstvo, se sídlem U Svitavy 1077/2, Černovice,
618 00 Brno, IČO: 26219913, o úhradě nákladů souvisejících s poskytnutím a splácením úvěru
na zateplení a výměnu oken bytového domu č. p. 2721, postavený na pozemku p. č.5049/112 v
k. ú. Líšeň, obec Brno.“
 
 takto:
 
 Zastupitelstvo města Brna souhlasí s uzavřením úvěrové smlouvy mezi Společenstvím vlastníků
jednotek Podbělová 12, Brno, se sídlem Podbělová 2721/12, Líšeň, 628 00 Brno, IČO: 26926431
a  Českou  spořitelnou,  a.s.,  se  sídlem  Praha  4,  Olbrachtova  1929/62,  PSČ  14000,  IČO:
45244782, na poskytnutí úvěru ve výši 4 000 000,- Kč na zateplení a výměnu oken bytového
domu Podbělová 2721/12, Brno, za podmínek úvěrové smlouvy, které tvoří přílohu č. 76a zápisu
a za podmínky, že ke splácení úvěru se zaváže výlučně druhý ze spoluvlastníků jednotek, tj.
HABŘÍ, bytové družstvo, se sídlem U Svitavy 1077/2, Černovice, 618 00 Brno, IČO: 26219913;
 
 Zastupitelstvo města Brna schvaluje dohodu mezi statutárním městem Brnem a HABŘÍ, bytové
družstvo,  se  sídlem  U  Svitavy  1077/2,  Černovice,  618  00  Brno,  IČO:  26219913,  jako
spoluvlastníky 10 bytových jednotek v domě č. p. 2721, bytový dům, postavený na pozemku p. č.
5049/112 v k. ú. Líšeň, obec Brno, o úhradě nákladů souvisejících s poskytnutím a splácením
úvěru  na  zateplení  a  výměnu  oken  uvedeného  bytového  domu  a  odpovídajících  velikosti
spoluvlastnického podílu na společných částech budovy č. p. 2721 v k. ú. Líšeň, obec Brno a
velikosti  podílu na jednotlivých bytových jednotkách, která tvoří  přílohu č.  76b tohoto zápisu,
ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru Magistrátu města Brna;
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
 Zastupitelstvo  města  Brna  zmocňuje  HABŘÍ,  bytové  družstvo,  se  sídlem U Svitavy  1077/2,
Černovice, 618 00 Brno, IČO: 26219913, jako společného zástupce spoluvlastníků 10 bytových
jednotek v domě č. p. 2721, bytový dům, postavený na pozemku p. č. 5049/112 v k. ú. Líšeň,
obec Brno, aby na shromáždění Společenství vlastníků jednotek Podbělová 12, Brno, se sídlem
Podbělová 2721/12, Líšeň, 628 00 Brno, IČO: 26926431, hlasovalo za oba spoluvlastníky pro
přijetí návrhu na uzavření úvěrové smlouvy na zateplení a výměnu oken uvedeného bytového
domu;
 
 Zastupitelstvo  města  Brna  pověřuje  vedoucí  Bytového  odboru  MMB  podpisem  dohody
spoluvlastníků mezi statutárním městem Brnem a HABŘÍ, bytové družstvo, se sídlem U Svitavy
1077/2, Černovice, 618 00 Brno, IČO: 26219913, o úhradě nákladů souvisejících s poskytnutím a
splácením úvěru na zateplení a výměnu oken bytového domu č. p. 2721, postavený na pozemku
p. č. 5049/112 v k. ú. Líšeň, obec Brno.

87. Prodej pozemků p. č. 2860/1, 2860/2 v k. ú. Žebětín
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společně hlasovat o bodech 87) – 100) týkajících
se prodeje pozemků a částí pozemků.
Ing. Petr Vokřál – požádal o samostatné hlasování o bodech 88), 89) a 91), s tím, že bod 90) byl
stažen.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – přistoupila tedy k postupnému projednání bodů.
K hlasování o přijetí usnesení k bodu 87) bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 93: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

a) prodej pozemku p. č. 2860/1 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 49 m² v k. ú.
Žebětín  manželům  XXXX  XXXXXXXXXXXX  a  XXXX  XXXXXXXXXX  za  dohodnutou
kupní cenu 65.700,-Kč a za podmínek kupní smlouvy, které tvoří přílohu č. 77a tohoto
zápisu

b) prodej pozemku p. č. 2860/2 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 7 m² v k. ú.
Žebětín  manželům  XX.  XXXXXXXX  XXXXXXXXXX  a  XXXX  XXXXXXXXXX  za
dohodnutou kupní cenu 11.100,-Kč a za podmínek kupní smlouvy, které tvoří přílohu č.
77b tohoto zápisu.

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
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88. Prodej pozemků p. č. 1731,1746 v k. ú. Černovice
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 94: 32 - 0 - 7 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje

 prodej pozemku p. č. 1731 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 18 m² v k. ú. Černovice
XXX XXXXXXX za dohodnutou kupní cenu 45.200,-Kč a za podmínek kupní smlouvy,
které tvoří přílohu č. 78a tohoto zápisu,

 prodej pozemku p. č. 1746 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 18 m² v k. ú. Černovice
XXXXXXXX XXXXXXXX za dohodnutou kupní cenu 45.200,-Kč a za podmínek kupní
smlouvy, které tvoří přílohu č. 78b tohoto zápisu.

Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
89. Prodej pozemků p. č. 3911/18, 3911/19 a 3910/1, vše k. ú. Bystrc

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
Hlasování č. 95: 32 - 0 - 7 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej

 pozemku p. č. 3910/1 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 53 m², k. ú. Bystrc, XXXXXX
XXXXXXXXXX za dohodnutou kupní cenu 145.100,-Kč,

 pozemků p. č. 3911/18 ostatní plocha sportoviště a rekreační plocha o výměře 249 m² a p. č.
3911/19 ostatní plocha sportoviště a rekreační plocha o výměře 318 m², vše k. ú. Bystrc,
do podílového spoluvlastnictví XXXXX XXXXXXXXXXXX a XXXXXX XXXXXXXXXX, a
to XXXXX XXXXXXXXXXXX id. 160/249 pozemku p. č. 3911/18 a id. 183/318 pozemku
p.  č.  3911/19,  vše  k.  ú.  Bystrc  a  XXXXXX XXXXXXXXXX id.89/249  pozemku  p.  č.
3911/18 a id. 135/318 pozemku p. č. 3911/19, vše k. ú. Bystrc, za celkovou kupní cenu 1
532 900 Kč

a za podmínek kupních smluv, které tvoří přílohu č. 79 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

91. Prodej pozemku p. č. 5288, k. ú. Bystrc
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 96: 32 - 0 - 7 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej pozemku p. č. 5288 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 36 m², k. ú. Bystrc, XXXXXXXX
XXXXXXXXXX za sjednanou kupní cenu 66.440,-Kč a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří
přílohu č. 80 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

92. Prodej pozemku p. č. 5348/28 v k. ú. Žabovřesky
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společné hlasování o bodech 92) – 100) vyjma
staženého bodu 93).
K hlasování o návrzích usnesení k bodům 92), 94) – 100) bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 97: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej pozemku p. č. 5348/28 zahrada v k. ú. Žabovřesky do vlastnictví XXXX. XXXX XXXXXX
za dohodnutou kupní cenu ve výši 136.550 Kč a za podmínek kupní smlouvy, které tvoří přílohu
č. 81 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

94. Prodej pozemku p. č. 569, k. ú. Lesná
Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej pozemku p. č. 569 – zahrada o výměře 138 m² k. ú. Lesná XXXXXXXX XXXXXXXX za
dohodnutou kupní cenu ve výši 485.000 Kč a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č.
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82 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

  95. Prodej částí pozemků p. č. 1574, 1735/2 v k. ú. Slatina
Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej

 části pozemku p. č. 1574 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 5 m² v k. ú. Slatina, oddělené
geometrickým plánem č. 3176-80/2018 jako pozemek p. č. 1574/2,

 části pozemku p. č. 1735/2 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 1 m² v k. ú. Slatina,
oddělené geometrickým plánem č. 3176-80/2018 jako pozemek p. č. 1735/4,

 XXX XXXXXX XXXX za dohodnutou kupní cenu 19.851,-Kč a 21% DPH ve výši 4.168,71 Kč, tj.
celkem 24.019,71 Kč a za podmínek kupní smlouvy, které tvoří přílohu č. 83 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.
  

96. Prodej částí pozemků p. č. 3911/4 a p. č. 3911/5, k. ú. Bystrc 
Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej částí pozemků p. č. 3911/4 ostatní plocha, sportoviště a rekreační plocha o výměře 240
m² a p. č. 3911/5 ostatní plocha, sportoviště a rekreační plocha o výměře 418 m², oba k. ú.
Bystrc, oddělených geometrickým plánem č. 3849-12/2021 a v něm označených jako pozemek p.
č.  3911/5,  ostatní  plocha,  sportoviště  a  rekreační  plocha  o  výměře  658  m²,  k.  ú.  Bystrc,
manželům  XXXXXXX  a  XXXXXXXXXX  XXXXXXXXXXXXX  za  dohodnutou  kupní  cenu
1.778.600,-Kč a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č. 84 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

97. Prodej částí pozemků p. č. 7472 a p. č. 7475, k. ú. Bystrc
Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej

 části pozemku p. č. 7472 ostatní plocha, zeleň o výměře 5 m², k. ú. Bystrc, oddělené dle
geometrického plánu č. 3897-2/2022 jako pozemek p. č. 7472/2 ostatní plocha, zeleň o
výměře 5 m², k. ú. Bystrc

 části pozemku p. č. 7475 ostatní plocha, zeleň o výměře 6 m², k. ú. Bystrc, oddělené dle
geometrického plánu č. 3897-2/2022 jako pozemek p. č. 7475/2 ostatní plocha, zeleň o
výměře 6 m², k. ú. Bystrc

vlastníkům jednotek  v  bytovém domě Kubíčkova  875/15,  Brno,  podle  podílů  na  společných
částech domu a pozemku uvedených v katastru nemovitostí na LV 7230 pro k. ú. Bystrc za kupní
cenu 35.000,-Kč a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č. 85 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

98. Prodej části pozemku p. č. 112 v k. ú. Slatina
Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej části pozemku p. č. 112 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 150 m² v k. ú. Slatina,
oddělené GP č. 3454-150/2021 jako pozemek p. č. 112/2 XXXXX XXXXXXXXX za dohodnutou
kupní cenu 302.000,-Kč a za podmínek kupní smlouvy, které tvoří přílohu č. 86 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

99. Prodej části pozemku p. č. 38/1 v k. ú. Holásky
Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej části pozemku p. č. 38/1 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 29 m², oddělené
geometrickým plánem č.  770-213/2021 jako pozemek p.  č.  38/5 v  k.  ú.  Holásky,  XX. XXXX
XXXXXXX za dohodnutou kupní cenu 70.150,- Kč a za podmínek kupní smlouvy, které tvoří
přílohu č. 87 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

100. Prodej části pozemku p. č. 9229, k. ú. Židenice 
Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
prodej 

- části pozemku p. č. 9229 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 12 m², k. ú. Židenice,
oddělené  geometrickým plánem č.  3954-82/2021 jako  pozemek  p.  č.  9229/2  ostatní
plocha, jiná plocha o výměře 12 m², k. ú. Židenice,



vlastníkům jednotek v bytovém domě Čejkovická 4093/13,  Brno,  podle podílů na společných
částech domu a pozemku uvedených v katastru nemovitostí na LV XXXX pro k. ú. Židenice za
kupní cenu 41.600,-Kč a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č. 88 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

101. Návrh prodeje id. ½ pozemků p. č. 3328, 3329 v k. ú. Řečkovice 
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tady eviduji návrh na stažení tohoto materiálu z projednání, dnešního programu. Takže dávám
rovnou návrh na stažení. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 98: 39 - 0 - 0 

 
103. Nabytí pozemku p. č. 600/1 v k. ú. Trnitá pro stavbu „Tramvaj Plotní – soubor staveb – 

etapa 2-4“
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 99: 37 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
nabytí pozemku p. č. 600/1, zahrada o výměře 576 m² v k. ú. Trnitá, za dohodnutou kupní cenu
ve výši 1.267.200,- Kč od subjektů a za podmínek dle kupní smlouvy, která tvoří přílohu č. 89
tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

104. Nabytí spoluvlastnických podílů ve výši id. 1/6 k pozemku p. č. 8207/41 a ve výši id. 1/12 k
pozemkům p. č. 8356/8, 8357/13, 8361/9 a 8364/9, vše v k. ú. Židenice
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 100: 35 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
nabytí spoluvlastnických podílů
 ve výši id. 1/6 k pozemku
 p. č. 8207/41 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 205 m²
 
 a
 ve výši id. 1/12 k pozemkům:
 p. č. 8356/8 ostatní plocha, ostatní komunikace o výměře 108 m²,
 p. č. 8357/13 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 1196 m²,
 p. č. 8361/9 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 342 m²,
 p. č. 8364/9 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 477 m²,
 vše k.  ú.  Židenice ve vlastnictví  XXX XXXXXXXX do vlastnictví  statutárního města Brna za
dohodnutou kupní cenu v celkové výši 337.733 Kč a za podmínek uvedených v kupní smlouvě,
která tvoří přílohu č. 90 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

105. Nabytí id. 3/4 pozemků p. č. 4371/9 a p. č. 4389/13, oba v k. ú. Královo Pole
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 101: 37 - 1 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
skutečnost, že:
 - XXXXXX XXXXXXXXX jakožto podílový spoluvlastník id. 3/4 pozemků:
  - p. č. 4371/9, zahrada, o výměře 64 m²,
  - p. č. 4389/13, ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 132 m²,
 oba  v  k.  ú.  Královo  Pole  navrhla  odkup  svých  spoluvlastnických  podílů  na  pozemcích
statutárnímu městu Brnu a souhlasila s kupní cenou ve výši 249.900,- Kč, tj. 1.700 Kč/m²;
 - statutární město Brno je již podílovým spoluvlastníkem id. 1/4 pozemků p. č. 4371/9 a p. č.
4389/13, oba v k. ú. Královo Pole.
ZMB schvaluje
nabytí id. 3/4 pozemků: - p. č. 4371/9, zahrada, o výměře 64 m², - p. č. 4389/13, ostatní plocha,
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ostatní komunikace, o výměře 132 m², oba v k. ú. Královo Pole z podílového spoluvlastnictví
XXXXXX XXXXXXXXX do vlastnictví statutárního města Brna za dohodnutou kupní cenu ve výši
249.900,- Kč, tj. 1.700 Kč/m², za podmínek uvedených v kupní smlouvě, která tvoří přílohu č. 91
tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

106. Nabytí  id. ½ pozemků p. č. 1142/69, p. č. 1142/139, p. č. 1142/140 a p. č. 6261/25, vše  
v k. ú. Bystrc
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 102: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
skutečnost, že:
 -  společnost Brněnské komunikace a.s.  postoupila Majetkovému odboru MMB majetkoprávní
vypořádání pozemků:
  - p. č. 1142/69, ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 91 m²,
  - p. č. 1142/139, ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 50 m²,
  - p. č. 1142/140, ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 23 m²,
  - p. č. 6261/25, ostatní plocha, zeleň, o výměře 163 m², vše v k. ú. Bystrc – výkup pozemků z
podílového spoluvlastnictví XXXX XXXXXXX (spoluvlastnický podíl o velikosti id. 1/4) a XXXXXX
XXXXXXXX (spoluvlastnický podíl o velikosti id. 1/4) do vlastnictví statutárního města Brna;
 - třetí spoluvlastník XXXXX XXXXXXXXXX (spoluvlastnický podíl o velikosti id. ½) zemřela a v
současné době probíhá dědické řízení.
ZMB schvaluje
nabytí id. 1/2 pozemků:
 - p. č. 1142/69, ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 91 m²,
 - p. č. 1142/139, ostatní plocha, ostatní komunikace, o výměře 50 m²,
 - p. č. 1142/140, ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 23 m²,
 - p. č. 6261/25, ostatní plocha, zeleň, o výměře 163 m²,
vše  v  k.  ú.  Bystrc,  z  podílového  spoluvlastnictví  XXXX  XXXXXXX  (spoluvlastnický  podíl  o
velikosti id. 1/4) a XXXXXX XXXXXXXX (spoluvlastnický podíl o velikosti id. 1/4) do vlastnictví
statutárního  města  Brna  za  dohodnutou  kupní  cenu  ve  výši  212.550,-  Kč,  za  podmínek
uvedených v kupní smlouvě, která tvoří přílohu č. 92 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

107. Návrh na změnu části  usnesení  ZMB č.  Z8/27,  bod č.  82),  návrh nabytí  pozemků p.  č.
7966/7  
a p. č. 7966/8, oba v k. ú. Židenice, návrh na poskytnutí bezúročné zápůjčky městské části 
Brno-Vinohrady a návrh rozpočtového opatření
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Hlásí se paní Ivičičová, nicméně ještě za sebe říkám, že eviduji návrh na stažení tohoto materiálu
z projednání.
Mgr. Jitka Ivičičová:
Já vnímám, že ta problematická, ten problematický bod, kdy opravdu tadyta situace je taková,
trochu nepřehledná a složitá, tak dneska asi není atmosféra na to, aby zastupitelstvo hlasovalo
pro nabytí těch pozemků. Ale, jako Vinohraďan, apeluji na Vás, prosím, na všechny, my jsme
městská část, která rozlohou je maličká, 2 km2, hustotou osídlení jsme 46násobní oproti průměru
České republiky a oproti průměru v Brně 3,7. Byla doba, kdy jsme byli nejhustěji osídlená část 
v České republice, teď už je to Praha, Pankrác. Pro nás ten pozemek je velmi, velmi významný,
protože nic podobného na Vinohradech není. A pokud se bod dneska stáhne a ještě se to celé
projedná, v klidu se to utřepe, budu za to ráda, protože tahle lokalita si to opravdu zaslouží, aby
se hledala cesta, jak to vyřešit. A vím, že je tady přítomen i pan starosta, takže asi nebudu dál
řečnit, protože pokud bude možno, aby i on se projevil za městskou část, i to, že vlastně městská
část je ochotná do toho investovat vlastně tu, těch 50 %, těch 12.000.000 na tu kupní cenu, tak je
projevem toho, že to opravdu je pro nás velmi významné.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Tak, předávám slovo, já tam dozadu špatně vidím, ale jestli je tam pan starosta, tak předávám
slovo. Jo, výborně. 
PhDr. Jiří Čejka, starosta městské části Brno-Vinohrady:
Mohu si sundat tu roušku? Ono přece jenom to tlumí.
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
No, můžete.
PhDr. Jiří Čejka, starosta městské části Brno-Vinohrady:
Já  jsem  Čejka  a  jsem  starosta  městské  části  Vinohrady  a  jsem  kolega  paní  Ivičičové,  
ze zastupitelstva tamějšího.  Ono tady mnohé bylo řečeno. Já nechám stranou ty komentáře,
které jste slyšeli, myslím v té pasáži, kdy se tady vyjadřují občané. Ale chtěl bych Vám říci, že
Vinohrady jsou skutečně obytná zóna, nebo chcete-li městská část či obec, která je, ještě dnes,
druhá  tedy,  za  Pankrácem,  je  velmi,  velmi  hustě  zastavěná  a  je  to  jeden  z  největších
sociologických, ekologických a dalších problémů této městské části. A povím Vám, že je dost
těžké  tedy  bojovat  
s  touto  skutečností,  kterou  jsme zdědili,  nebo kterou  jsme byli  „obdařeni“.  Do této  situace,  
v roce 2019, přichází tento projekt, GO UP, a když k tomu připočtete, že několik málo desítek
metrů  pod  touto  možnou  stavbou  vlastně  bude  postaven  hotel  a  2  haly,  hokejové,  tak  ta
koncentrace  těch  hotelů,  nebo těchto  zařízení  na  tom malém místě  je  opravdu  značná.  My
všichni  jsme  si  byli  vědomi  toho,  že  to  pro  Vinohrady  je  naprosto  nevhodné  řešení,  nebo
nevhodný  vklad.  Proto  jsme  hned  
u začátku nebyli souhlasně tadystím. Problém byl ovšem v tom, že byl to soukromý pozemek,
který prodal soukromník soukromníkovi, a k dovršení všeho ještě tento pozemek stojí tedy, co 
do územního plánu, na ploše žluté, tedy pro sport a rekreaci, což v podstatě tedy odpovídalo.
Zkrátka a dobře, těžko se s tím dalo nějak hnout. Proto jsme přemýšleli, jak, lidově se tomu říká,
kudy z konopí, a přišli jsme, popatřili jsme na myšlenku poptat se pana developera, jestli by nebyl
ochoten ten pozemek prodat. Protože to pnutí skutečně, jako v městské části, nebylo nakloněno
tadytomuto záměru. No a, kupodivu, nakloněn tomu byl. A myslím, že to bylo, jednání, někdy 
v březnu roku 2020, 20, a od té doby vlastně jsme jednali s městem a s dalšími, s dalšími orgány
města, až z toho vysublimovalo to, že my bychom byli ochotni do toho podniku vložit polovinu, jak
tady bylo řečeno paní kolegyní,  a půjčku,  kterou bysme od města brali,  bysme během 4 let
spláceli. Myslím, že i toto je známka toho, nebo důkaz toho, že nám na tom opravdu, ale opravdu
velmi, moc záleží, aby tento pozemek byl osvobozen od tadytéto, promiňte, „tedy hrozby“, která
by  
pro většinu obyvatel Vinohrad žádný přínos neměla, neměla, ba naopak. Já Vás nebudu teď
dlouho zdržovat, jsem spíš také pro, jen poradit, pokud nejste ještě přesvědčeni a potřebujete
další nějaké podrobné údaje, tak, jak tady bylo navrženo, by asi bylo rozumné stáhnout tuto věc 
a věnovat se jí potom zevrubněji. My jsme tedy připraveni Vám k tomu povědět i nemožné. Ale
spíš  to,  spíš  to  možné.  Takže  ještě  jednou na  Vás apeluji,  prosím pěkně,  uvědomte  si,  že
Vinohrady jsou skutečně městská část, která je velmi silně zahuštěna, bez volných ploch pro
sport, rekreaci i zeleně. Těžko se tadytyto plochy jaksi tam konstituují a byli bychom rádi, kdyby
tato  plocha  byla  uvolněná,  a  mohli  jsme vlastně  pro  Vinohraďany na  té  ploše  zorganizovat
aktivity, které by byly prospěšné většině. Já Vám velmi děkuji za to, že jsem zde mohl vystoupit,
a byl bych rád, kdybyste rozhodovali se ve prospěch, ve prospěch Vinohrad.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Nevidím žádného dalšího přihlášeného, takže návrh na stažení materiálu. Zahajuju hlasování:

Hlasování č. 103: 35 - 0 - 0 

 
108. Bezúplatné nabytí pozemků v k. ú. Staré Brno z majetku ČR - Státní pozemkový úřad

K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
Hlasování č. 104: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí pozemků

 p. č. 691, zahrada o výměře 1073 m²,
 p. č. 692, zahrada o výměře 4209 m²,
 p. č. 693, zahrada o výměře 1445 m²,
 p. č. 695, zahrada o výměře 1137 m²,

vše v k. ú. Staré Brno
z  majetku  ČR  –  Státního  pozemkového  úřadu  do  vlastnictví  statutárního  města  Brna  za
podmínek Smlouvy o bezúplatném převodu pozemků, která tvoří přílohu č. 93 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

109. Bezúplatné nabytí  pozemku p.  č.  5140/13 v  k.  ú.  Žabovřesky z vlastnictví  ČR-ÚZSVM  
na základě smlouvy s omezujícími podmínkami 

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-104-41726.html
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JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka  –  navrhla  společné  hlasování  o  bodech  109)  a  110)
týkajících se bezúplatného nabytí pozemků z vlastnictví ČR-ÚZSVM.
K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 105: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
1. skutečnosti, že:
 

 ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byl statutárnímu
městu  Brnu  doručen  návrh  smlouvy  o  bezúplatném  převodu  vlastnického  práva  k
nemovité věci s omezujícími podmínkami,

 omezující a sankční podmínky v návrhu smlouvy spočívají mj. v tom, že převáděný majetek
je  nutné  užívat  ve  veřejném  zájmu  a  nelze  jej  využívat  ke  komerčním  nebo  jiným
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od
právních  účinků  vkladu  vlastnického  práva  do  katastru  nemovitostí  (KN)  pod  sankcí
smluvní pokuty ve výši 10% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době
porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného
ke dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku
věcným  břemenem  v  nezbytném  rozsahu  pro  účely  zřízení,  provozu  a  údržby  sítě
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu
vlastníka k jeho stavbě),

 statutární město Brno bude v případě uzavření uvedené smlouvy zavázáno vždy do 31. 1.
následujícího  roku  předat  ÚZSVM  písemnou  zprávu  o  pozemcích  ohledně  plnění
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku,

 na převáděném majetku se nachází násypný svah a trávník,
  
2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do tohoto
návrhu smlouvy.
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí pozemku

 p. č. 5140/13 ostatní plocha, jiná plocha, o výměře 28 m², v k. ú. Žabovřesky,
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví
statutárního  města  Brna,  za  podmínek  uvedených  ve  smlouvě  o  bezúplatném  převodu
vlastnického práva k nemovité věci s omezujícími podmínkami., která tvoří přílohu č. 94 tohoto
zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

110. Bezúplatné   nabytí   pozemků   a   spoluvlastnického   podílu   id.   ½   v   k.   ú.   Žabovřesky   z
vlastnictví ČR-ÚZSVM na základě smluv s omezujícími podmínkami
Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
1. skutečnosti, že:
 

 ze strany Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových (ÚZSVM) byly statutárnímu
městu  Brnu  doručeny  návrhy  smluv  o  bezúplatném  převodu  vlastnického  práva  k
nemovitým věcem s omezujícími podmínkami,

 omezující a sankční podmínky v návrzích smluv spočívají mj. v tom, že převáděný majetek
je  nutné  užívat  ve  veřejném  zájmu  a  nelze  jej  využívat  ke  komerčním  nebo  jiným
výdělečným účelům a nelze jej pronajímat ani přenechat do pachtu po dobu 10 let od
právních  účinků  vkladu  vlastnického  práva  do  katastru  nemovitostí  (KN)  pod  sankcí
smluvní pokuty ve výši 10% ceny, kterou měl převáděný majetek ke dni právních účinků
zápisu vlastnického práva do KN dle tehdy platného cenového předpisu a dále v závazku
města Brna nepřevést, a to ani zčásti, jinak nezcizit či nezatížit převáděný majetek, po
dobu 10 let od právních účinků vkladu vlastnického práva do KN pod sankcí smluvní
pokuty ve výši ceny tohoto převáděného majetku obvyklé v daném místě a čase v době
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porušení závazku, nejméně však ve výši ceny zjištěné dle cenového předpisu platného
ke dni nabytí převáděného majetku (s výjimkou smluvního zatížení převáděného majetku
věcným  břemenem  v  nezbytném  rozsahu  pro  účely  zřízení,  provozu  a  údržby  sítě
technického vybavení a veřejně prospěšné stavby, popř. k zajištění nezbytného přístupu
vlastníka k jeho stavbě),

 statutární město Brno bude v případě uzavření uvedených smluv zavázáno vždy do 31. 1.
následujícího  roku  předat  ÚZSVM  písemnou  zprávu  o  pozemcích  ohledně  plnění
podmínek o zachování a rozvoji aktivit, které jsou ve veřejném zájmu apod. se sankcí
2.000,- Kč za porušení uvedeného závazku,

 na převáděném majetku se nachází veřejná zeleň,
 
2. neměnný postoj ÚZSVM, který trvá na uvedení omezujících a sankčních ustanovení do těchto
návrhů smluv.
ZMB schvaluje
bezúplatné nabytí pozemků

 p. č. 6282/1 ostatní plocha, dráha, o výměře 19 m², v k. ú. Žabovřesky
 p. č. 6282/9 ostatní plocha, dráha, o výměře 26 m², v k. ú. Žabovřesky
 p. č. 6287/2 ostatní plocha, zeleň, o výměře 71 m²,

 v k. ú. Žabovřesky a spoluvlastnického podílu id. ½ na pozemku
  

 p. č. 6287/1 ostatní plocha, dráha, o výměře 114 m², v k. ú. Žabovřesky
  
z vlastnictví České republiky – Úřadu pro zastupování státu ve věcech majetkových do vlastnictví
statutárního  města  Brna,  za  podmínek  uvedených  ve  smlouvách  o  bezúplatném  převodu
vlastnického práva k nemovitým věcem s omezujícími podmínkami.,  které tvoří  přílohu č.  95
tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

111. Bezúplatný   převod  části   pozemku  p.   č.   1050  v   k.   ú.   Zábrdovice  do   vlastnictví   České
republiky - Hasičský záchranný sbor Jihomoravského kraje
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 106: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
že:

 Hasičský záchranný sbor Jihomoravského kraje opakovaně žádá o bezúplatný převod části
pozemku p.  č.  1050 v k.  ú.  Zábrdovice,  za účelem vybudování  záložního vjezdu do
areálu Hasičského záchranného sboru Jihomoravského kraje, Zubatého 685/1, Brno,

 na  základě  požadavku  městské  části  Brno-sever,  aby  Hasičský  záchranný  sbor
Jihomoravského kraje  po  vybudování  záložního  vjezdu  zajistil  vlastním nákladem na
přilehlé  části  pozemku  p.  č.  1050  v  k.  ú.  Zábrdovice  odtěžení  terénu,  vysvahování
pozemku  a  doplnění  původního  oplocení,  obsahuje  předkládaný  návrh  smlouvy  o
bezúplatném převodu Hasičskému záchrannému sboru jihomoravského kraje povinnost
splnit tento požadavek městské části Brno-sever a pro případ nesplnění této povinnosti
možnost statutárního města Brna od této smlouvy odstoupit.

ZMB schvaluje
bezúplatný převod části pozemku p. č. 1050 ostatní plocha jiná plocha o výměře 223 m² v k. ú.
Zábrdovice,  oddělené geometrickým plánem č.  1331-224/2021 a tímto geometrickým plánem
označené jako pozemek p. č. 1050/4 ostatní plocha jiná plocha o výměře 223 m², do vlastnictví
České republiky - Hasičský záchranný sbor Jihomoravského kraje, IČO: 70884099, se sídlem
Zubatého 685/1, 614 00 Brno-sever, za podmínek smlouvy o bezúplatném převodu nemovitosti,
která tvoří přílohu č. 96 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

112. Nabídka předkupního práva k nezapsané stavbě č. e. 190, způsob využití rodinná rekreace,
postavené na pozemku p. č. 4014 v k. ú. Tuřany
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka – navrhla společně hlasovat o bodech 112) – 117) týkajících
se nabídek předkupních práv ke stavbám, přičemž pouze u bodu 115) bylo navrženo souhlasné
stanovisko.
K hlasování o návrzích usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:
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Hlasování č. 107: 31 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
nabídku  manželů  XXXXXXXX  XXXXXXX  a  XXXXXXXX  XXXXXXXXX  (dále  jen  „manželé
XXXXXXXXX“), doručenou dne 3. 1. 2022, na využití předkupního práva ve smyslu ustanovení §
3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník (dále jen „NOZ“), v platném znění, k nezapsané
stavbě ve společném jmění manželů č.e. 190, způsob využití rodinná rekreace, postavené na
části  pozemku  ve  vlastnictví  statutárního  města  Brna  p.  č.  4014,  způsob  využití  zahrada  o
celkové výměře 427 m² (zastavěná plocha chaty činí cca 22 m²) v k. ú. Tuřany, za kupní cenu ve
výši 425.000,- Kč,
 a za podmínek doložené dohody o finančním vypořádání, uzavřené s koupěchtivým.
ZMB nesouhlasí
s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, v
platném znění, k nezapsané stavbě č.e. 190, způsob využití  rodinná rekreace, postavené na
části  pozemku  ve  vlastnictví  statutárního  města  Brna  p.  č.  4014,  způsob  využití  zahrada  o
celkové výměře 427 m² (zastavěná plocha chaty činí cca 22 m²) v k. ú. Tuřany, dle nabídky ze
dne 3. 1. 2022.

113. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č.  e.,  způsob využití  garáž,  postavené  
na pozemku p. č. 1086 v k. ú. Komárov
Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
nabídku XXXX. XXXXXXXX XXXXXXX a XXXXXX XXXXXXXXX, doručenou dne 13. 12. 2021,
na využití předkupního práva ve smyslu ustanovení § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský
zákoník  (dále  jen  „NOZ“),  v  platném  znění,  ke  stavbě  bez  č.p./č.e.,  způsob  využití  garáž,
postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna, p. č. 1086, zastavěná plocha a
nádvoří o výměře 19 m², k. ú. Komárov, za kupní cenu ve výši 330.000,- Kč, a za podmínek
doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivými.
ZMB nesouhlasí
s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, v
platném  znění,  ke  stavbě  bez  č.p./č.e.,  způsob  využití  garáž,  postavené  na  pozemku  ve
vlastnictví statutárního města Brna, p. č. 1086, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 19 m², k. ú.
Komárov, dle nabídky ze dne 13. 12. 2021.
 

114. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č. e., způsob využití jiná stavba, postavené
na pozemku p. č. 4260/4 v k. ú. Židenice
Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí

 nabídku  manželů  XXX.  XXX  XXXXXX  a  XXXXXX  XXXXXXXX  (dále  jen  „manželé
XXXXXXXX“),  doručenou  dne  30.12.2021,  na  využití  předkupního  práva  ve  smyslu
ustanovení § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník (dále jen „NOZ“), v platném
znění, ke stavbě ve společném jmění manželů bez č.p./č.e., způsob využití jiná stavba
(prodejní stánek), postavené na pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p. č.
4260/4, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 24 m² v k. ú. Židenice, za kupní cenu ve
výši 170.000,- Kč, a za podmínek doložené kupní smlouvy uzavřené s koupěchtivým.

 skutečnost, že již na Z8/19. zasedání Zastupitelstva města Brna (dále jen „ZMB“), konaném
dne 8.9.2020,  byla  ke  stejné  stavbě  projednána nabídka  předkupního  práva  podaná
předchozím vlastníkem předmětné stavby a ZMB nesouhlasilo s využitím předkupního
práva ke stavbě bez č.p./č.e., postavené na pozemku ve vlastnictví SMB p. č. 4260/4 v k.
ú. Židenice za nabídkovou kupní cenu ve výši 150.000,- Kč.

ZMB nesouhlasí
s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, v
platném znění, ke stavbě bez č.p./č.e., způsob využití jiná stavba, postavené na pozemku ve
vlastnictví statutárního města Brna p. č. 4260/4, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 24 m² v k.
ú. Židenice, dle nabídky ze dne 30.12.2021.
 

115. Nabídka   předkupního   práva   ke   stavbě   č.   e.   171,   způsob   využití   rodinná   rekreace,
postavené na pozemku p. č. 1885/73 v k. ú. Štýřice
Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
nabídku XXXXXXXXX XXXXXXXXXXX, doručenou dne 11.1.2022, na využití předkupního práva
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ve smyslu ustanovení § 3056 zákona č.  89/2012 Sb.,  občanský zákoník (dále jen „NOZ“),  v
platném znění, ke stavbě č.e. 171, způsob využití rodinná rekreace, postavené na pozemku ve
vlastnictví statutárního města Brna p. č. 1885/73, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 12 m² v
k.  ú.  Štýřice,  za  kupní  cenu  ve  výši  20.000,-  Kč,  a  za  podmínek  doložené  kupní  smlouvy
uzavřené s koupěchtivým.
ZMB souhlasí
s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu § 3056 NOZ, v platném znění,
ke  stavbě  č.e.  171,  způsob  využití  rodinná  rekreace,  postavené  na  pozemku  ve  vlastnictví
statutárního města Brna p.  č.  1885/73,  zastavěná plocha a nádvoří  o výměře 12 m² v k.  ú.
Štýřice, za kupní cenu ve výši 20.000,- Kč, dle nabídky ze dne 11.1.2022.
ZMB schvaluje
úplatné nabytí stavby č.e. 171, způsob využití rodinná rekreace, postavené na pozemku p. č.
1885/73 v k. ú. Štýřice, z vlastnictví XXXXXXXXX XXXXXXXXXXX do vlastnictví statutárního
města Brna, za kupní cenu ve výši 20.000,- Kč, se splatností v zákonné tříměsíční lhůtě, před
uzavřením kupní smlouvy, a za podmínek kupní smlouvy, která tvoří přílohu č. 97 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucí Majetkového odboru Magistrátu města Brna podpisem kupní smlouvy. 

116. Nabídka   předkupního   práva   ke   stavbě   č.   e.   386,   způsob   využití   rodinná   rekreace,
postavené na pozemku p. č. 2816 v k. ú. Bystrc 
Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí

 nabídku  XXXXXX  XXXXXXX,  zastoupeného  na  základě  plné  moci  advokátkou  XXX.
XXXXXX XXXXXXXXXX, doručenou dne 27.12.2021, na využití předkupního práva ve
smyslu ustanovení § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění
(dále jen „NOZ“),  ke stavbě č.e.  386,  způsob využití  rodinná rekreace, postavené na
pozemku ve vlastnictví statutárního města Brna p. č. 2816, zastavěná plocha a nádvoří o
výměře 31 m² v  k.  ú.  Bystrc,  za kupní cenu ve výši  1.500.000,- Kč,  a za podmínek
doložené kupní smlouvy se smlouvou o úschově uzavřené s koupěchtivým,

 skutečnost, že XXXXX XXXXXXX nabyl vlastnictví k předmětné stavbě v měsíci září roku
2021,  a  to  porušením  předkupního  práva,  neboť  předchozí  vlastník  stavby  XXXX
XXXXXXXXX  převedla  na  základě  notářského  zápisu  ze  dne  6.9.2021  darovací
smlouvou vlastnictví  k  nemovitosti  ve  prospěch  XXXXXX XXXXXXX (osoba převodci
blízká),  aniž  by  splnila  svoji  zákonnou  povinnost,  tj.  učinit  předkupníkovi  relevantní
nabídku  předkupního  práva  ve  smyslu  ustanovení  §  3056  NOZ.  Vlastnické  právo
svědčící XXXXXX XXXXXXXXX bylo zapsáno v katastru nemovitostí na listu vlastnictví
č. 2319 s právními účinky zápisu ke dni 8.9.2021,

 skutečnost, že dle platné judikatury, a to v souladu s rozsudkem Nejvyššího soudu České
republiky č.j. 22 Cdo 1503/2020 ze dne 14.10.2020, nově platí, že předkupní právo podle
§ 3056 odst. 1 NOZ není vyloučeno jen samotnou skutečností, že dochází k převodu
pozemku nebo stavby (v daném případě stavby) na osoby převodci blízké.

ZMB nesouhlasí
s využitím předkupního práva a rovněž tak s uplatněním práva z titulu porušení předkupního
práva z úrovně statutárního města Brna ve smyslu § 3056 NOZ, ke stavbě č.e. 386, způsob
využití  rodinná rekreace, postavené na pozemku ve vlastnictví  statutárního města Brna p.  č.
2816, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 31 m² v k. ú. Bystrc, dle nabídky ze dne 27.12.2021.

117. Nabídka předkupního práva ke stavbě bez č. p./č.  e.,  způsob využití  garáž,  postavené  
na pozemku p. č. 740/2 v k. ú. Veveří 
Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
nabídku  XXX.  XXX.  XXXXXX XXXXXX,  doručenou  dne  28.12.2021,  na  využití  předkupního
práva ve smyslu ustanovení § 3056 zákona č. 89/2012 Sb., občanský zákoník, v platném znění
(dále  jen  „NOZ“),  ke  stavbě  bez  č.p./č.e.,  způsob  využití  garáž,  postavené  na  pozemku  ve
vlastnictví statutárního města Brna, p. č. 740/2, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 19 m² v k.
ú. Veveří, za kupní cenu ve výši 575.000,- Kč, a za podmínek doložené kupní smlouvy uzavřené
s koupěchtivým.
ZMB nesouhlasí
s využitím předkupního práva statutárního města Brna ve smyslu ustanovení § 3056 NOZ, ke
stavbě bez č.p./č.e.,  způsob využití  garáž,  postavené na pozemku ve vlastnictví  statutárního
města Brna, p. č. 740/2, zastavěná plocha a nádvoří o výměře 19 m² v k. ú. Veveří, dle nabídky
ze dne 28.12.2021.



118. Nabídka na využití předkupního práva dle § 101 stavebního zákona k pozemku p. č. 1346/6
v k. ú. Brněnské Ivanovice
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 108: 31 - 0 - 4 

Schválené usnesení:
ZMB nesouhlasí
s využitím předkupního práva statutárního města Brna dle § 101 zákona č. 183/2006 Sb., o
územním  plánování  a  stavebním  řádu  (stavební  zákon),  ve  znění  pozdějších  předpisů,  k
pozemku p. č. 1346/6 v k. ú. Brněnské Ivanovice, který je dotčen veřejně prospěšnou stavbou
VPS 47/06-I/18 "stavba veřejného parkoviště na ulici Petlákova".

119. Směna pozemku p. č. 998/2 v k. ú. Ponava
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 109: 38 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
směnu  pozemku  p.  č.  998/2  ostatní  plocha  jiná  plocha  o  výměře  2  m²  v  k.  ú.  Ponava  ve
vlastnictví statutárního města Brna
 za
 pozemek p. č. 984/2 ostatní plocha jiná plocha o výměře 3 m² v k. ú. Ponava, v podílovém
spoluvlastnictví XXX. XXXX XXXXXXXXX (podíl id. ½) a XX. XXXXX XXXXXXXX (podíl id. ½)
bez doplatku a za podmínek směnné smlouvy, které tvoří přílohu č. 98 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB.

120. Směna pozemků v k. ú. Zábrdovice při křižovatce ulic Milady Horákové a Koliště 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 110: 37 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Dohodu o zrušení  Smlouvy  o  budoucí  směnné smlouvě  č.  6320074664 ze  dne  23.12.2020,
uzavřené  mezi  statutárním  městem Brnem a  společností  The  Landmark  Building  a.s.,  IČO:
03150895, se sídlem Šumavská 519/35, Veveří, 602 00 Brno, která tvoří přílohu č. 99a tohoto
zápisu.
ZMB schvaluje
směnu 
 - pozemku p. č. 556/4 ostatní plocha, jiná plocha o výměře 42 m² ,
 -  části  pozemku  p.  č.  556/6  zastavěná  plocha  a  nádvoří,  společný  dvůr  o  výměře  41  m²,
oddělené geometrickým plánem č. 1345-4870/2021 jako díl „c + e“ o výměře 41 m²,
 a  části  pozemku p.  č.  556/11 zastavěná plocha a nádvoří,  společný dvůr  o  výměře 76 m²,
oddělené geometrickým plánem č. 1345-4870/2021 jako díl „a“ o výměře 76 m², 
 přičemž sloučením dílů „c  + e“ a dílu „a“ vzniká pozemek p.  č.  556/11 zastavěná plocha a
nádvoří, společný dvůr o výměře 117 m²,
 vše v k. ú. Zábrdovice,
 ve vlastnictví statutárního města Brna
  za:
 -  část  pozemku  p.  č.  537/2  ostatní  plocha,  ostatní  komunikace  o  výměře  9  m²,  oddělené
geometrickým plánem č. 1345-4870/2021 jako díl „h“ o výměře 9 m²,
 část  pozemku  p.  č.  1573/4  ostatní  plocha,  zeleň  o  výměře  38  m²,  oddělené  geometrickým
plánem č. 1345-4870/2021 jako díl „g“ o výměře 38 m²,
 část pozemku p. č. 1574 ostatní plocha, zeleň o výměře 45 m², oddělené geometrickým plánem
č. 1345-4870/2021 jako díl „i“ o výměře 45 m²,
 přičemž sloučením dílů „h“ a „g“ a „i“ vzniká nový pozemek p. č. 1574/2 ostatní plocha, zeleň o
výměře 92 m²,
 vše v k. ú. Zábrdovice, 
 ve vlastnictví  společnosti  The Landmark Building a.s.,  IČO: 03150895, se sídlem Šumavská
519/35, Veveří, 602 00 Brno,
 s  doplatkem  ve  prospěch  statutárního  města  Brna  za  dohodnutou  kupní  cenu  ve  výši
1.124.150,50 Kč vč. DPH (tj. 929.050,- Kč bez DPH + DPH 21 % ve výši 195.100,50 Kč) a za
podmínek směnné smlouvy, která tvoří přílohu č. 99b tohoto zápisu.
Ověřené přílohy jsou uloženy na Organizačním odboru MMB. 
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121. Směna části pozemku p. č. 1148/4 v k. ú. Komárov pro stavbu „Tramvaj Plotní – soubor
staveb – etapa 2-4“
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 111: 40 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
směnu části pozemku p. č. 1148/4, ostatní plocha, jiná plocha o výměře 37 m² v k. ú. Komárov,
oddělenou  dle  geometrického  plánu  č.  1187-94/2021  z  pozemku  p.  č.  1148/4  a  tímto
geometrickým plánem označenou jako p. č. 1148/4 ve vlastnictví statutárního města Brna za:
 

 část  pozemku  p.  č.  1149/44  o  výměře  8  m²,  výše  uvedeným  geometrickým  plánem
oddělenou a označenou jako p. č. 1149/67, ostatní plocha, ostatní komunikace;

 část  pozemku  p.  č.  1149/38  o  výměře  5  m²,  výše  uvedeným  geometrickým  plánem
oddělenou a označenou jako p. č. 1149/70, ostatní plocha, ostatní komunikace;

 část pozemku p. č. 1149/1 o výměře 6 m², výše uvedeným geometrickým plánem oddělenou
a označenou jako p. č. 1149/73, ostatní plocha, ostatní komunikace;

 část  pozemku  p.  č.  1149/2  o  výměře  12m²,  výše  uvedeným  geometrickým  plánem
oddělenou a označenou jako p. č. 1149/76, ostatní plocha, ostatní komunikace

vše v k. ú. Komárov ve vlastnictví UXA spol. s r.o., Plotní 546/45, 602 00 Brno, IČO 44013353, s
doplatkem ve výši 50.800,- Kč včetně DPH ve prospěch statutárního města Brna a za podmínek
uvedených ve směnné smlouvě, která tvoří přílohu č. 100 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

123. Záměr dispozice se spoluvlastnickým podílem o velikosti id. ½ na pozemcích p. č. 1070, 
p. č. 1071, oba v k. ú. Staré Brno, součástí je objekt bydlení č. p. 633 na adrese Pellicova
11, Brno
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 112: 32 - 0 - 6 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí

 že  iniciace  k  dispozici  se  spoluvlastnickým podílem o  velikosti  id.  ½ k  níže  uvedeným
nemovitým  věcem  ve  vlastnictví  statutárního  města  Brna  vzešla  z  podnětu  XXXXX
XXXXXX, která vlastní spoluvlastnický podíl o velikosti id. XXX k pozemku p. č. 1070, p.
č. 1071, jehož součástí je stavba č.p. XXX, objekt bydlení, vše v k. ú. Staré Brno, kde
požádala o prodej spoluvlastnického podílu statutárního města Brna,

 že Rada města Brna na své R8/106. schůzi konané dne 30. 9. 2020 vydala usnesení, ve
kterém  souhlasila  s  prodejem  spoluvlastnického  podílu  statutárního  města  Brna  o
velikosti  ½ formou nabídkového řízení  (VARIANTA B),  čímž neschválila  přímý prodej
XXXXXXXX XXXXXXXXXXXXXX XXXXX XXXXXX (VARIANTA A),

 že další bývalý spoluvlastník ČR-Úřad pro zastupování státu ve věcech majetkových prodal
na základě dne 3. 9. 2020 vyhlášené veřejné dražby svůj spoluvlastnický podíl o velikosti
id. 1/6 k výše uvedeným nemovitým věcem XXXXXXXX XXXXXXXX, který má zájem
odkoupit  spoluvlastnický  podíl  města  Brna  o  velikosti  id.  1/2  a  zároveň  dle  sdělení
městské části Brno-střed má zájem odkoupit i od XXXXX XXXXXX spoluvlastnický podíl
o velikosti id. XXX, čímž chce zcelit vlastnictví pro rekonstrukci památkově chráněného
domu na adrese XXXXXXXXX XX, který je v havarijním stavu, 

 přípis  doručený  na  Magistrát  města  Brna  dne  12.  10.  2021,  kde  žádá  o  odkoupení
spoluvlastnického podílu od statutárního města Brna a přípis doručený dne 26. 11. 2021,
který byl adresovaný členům Rady města Brna, kde žádá o zvážení přímého prodeje
jeho osobě, a přípis s následnou odpovědí adresovaný XXXXXXXX XXXXXXXX ze dne
21. 12. 2021. 

ZMB souhlasí
se záměrem zpeněžení spoluvlastnického podílu o velikosti id. ½ k nemovitým věcem
 - pozemku p. č. 1070 zahrada o výměře 133 m²
 - pozemku p. č. 1071 zastavěná plocha a nádvoří o výměře 354 m², jehož součásti je stavba č.p.
XXX, způsob využití bydlení, na adrese XXXXXXXXX XX, Brno
vše k. ú. Staré Brno
formou  veřejné  elektronické  dobrovolné  dražby  podle  zákona  č.  26/2000  Sb.,  o  veřejných
dražbách, v platném znění, s tím, že nejnižší podání bude stanoveno za cenu v místě a čase
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obvyklou na základě znaleckého posudku.
124. Svěření   majetku   města   městské   části   Brno-Černovice,   pozemku   p.   č.   2722/167  

v k. ú. Černovice
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 113: 39 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
městské části Brno-Černovice svěření pozemku:
  - p. č. 2722/167 ovocný sad o výměře 2 000 m²
  v k. ú. Černovice
 dle příslušných článků obecně závazné vyhlášky statutárního města Brna č.20/2001, kterou se
vydává Statut města Brna, v platném znění, do kategorie: část III. – ostatní nemovitý majetek,
uvedený jako doplněk č. 170 přílohy č. 4.

125. Změna věcného břemene – pozemky v k. ú. Štýřice
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 114: 41 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB bere na vědomí
skutečnost, že:
 - na pozemku p. č. 1149, zahrada, o výměře 1.058 m² v k. ú. Štýřice vázne věcné břemeno
průchodu a průjezdu ve prospěch pozemků p.  č.  1147 a p.  č.  1148, oba v k.  ú.  Štýřice ve
vlastnictví XXX. XXXXXX XXXXXXX a pozemků p. č. 1157 a p. č. 1158, oba v k. ú. Štýřice ve
vlastnictví XXXX XXXXXXXXXX;
 - XXX. XXXXXX XXXXXXX jakožto vlastník oprávněných pozemků p. č. 1147 a p. č. 1148, oba v
k. ú. Štýřice navrhl statutárnímu městu Brnu, jakožto vlastníkovi povinného pozemku p. č. 1149 v
k. ú. Štýřice změnu věcného břemene průchodu a průjezdu z pozemku p. č. 1149 v k. ú. Štýřice
na části pozemků p. č. 1149, p. č. 1154 a p. č. 1155/1, vše v k. ú. Štýřice tak, jak je skutečně
využíváno. Stávající věcné břemeno na pozemku p. č. 1149 v k. ú. Štýřice neumožňuje průjezd k
oprávněným pozemkům.
ZMB neschvaluje
zrušení  věcného  břemene  průchodu  a  průjezdu  zatěžující  pozemek  p.  č.  1149,  zahrada,  o
výměře 1.058 m² v k. ú. Štýřice, které bylo zřízeno ve prospěch pozemků:
 - p. č. 1147, zahrada, o výměře 1.563 m²,
 - p. č. 1148, zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 126 m², jehož součástí je budova č. e. 860,
rodinná rekreace,
 - p. č. 1157, zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 137 m², jehož součástí je stavba č. p. 498,
bydlení
 - p. č. 1158, zahrada, o výměře 1.146 m²,
 vše v k. ú. Štýřice v rozsahu dle geometrického plánu č. 18/33 ze dne 16. 3. 1933.
ZMB neschvaluje
zřízení služebnosti průchodu a průjezdu zatěžující části pozemků:
 - p. č. 1149, zahrada, o výměře cca 200 m²,
 - p. č. 1154, ostatní plocha, jiná plocha, o výměře cca 180 m²,
 - p. č. 1155/1, zahrada, o výměře cca 100 m², vše v k. ú. Štýřice ve prospěch pozemků:
 - p. č. 1147, zahrada, o výměře 1.563 m²,
 - p. č. 1148, zastavěná plocha a nádvoří, o výměře 126 m², jehož součástí je budova č. e. 860,
rodinná rekreace, oba v k. ú. Štýřice ve vlastnictví XXX. XXXXXX XXXXXXX.
 

126. Smlouva   o   výpůjčce  pozemků  pro   realizaci  strategického  projektu  „Revitalizace  Staré
Ponávky - etapa 9.2 - Park Škrobárenská“
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 115: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
smlouvu o výpůjčce pozemků pro realizaci projektu "Revitalizace Staré Ponávky - etapa 9.2. -
Park  Škrobárenská"  mezi  statutárním městem Brnem a  společností  CTP Ponávka  Business
Park, spol. s r.o., se sídlem CTPark Humpolec 1571, 396 01, Humpolec, IČO: 08778914, která
tvoří přílohu č. 101 tohoto zápisu.
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Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
127. Nabytí   protipovodňových   opatření   včetně   souvisejících   úprav   vybudovaných   v   rámci

stavby „Kompenzační opatření navýšeného terénu v okolí mostu na ulici Sokolova“
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 116: 43 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
nabytí  protipovodňových  opatření  "SO  06  -  Přírodě  blízká  opatření"  vč.  souvisejících  úprav
vybudovaných v rámci stavby nazvané "Kompenzační opatření navýšení terénu v okolí mostu na
ulici Sokolova" situované na pozemcích 704/20, 704/22, 704/25, 704/33, 704/34, 704/35, 704/37,
704/39, 876/1, 876/6, 876/19, 876/20, 876/27, 876/28, 876/29, 876/30, 876/31, 876/32, 876/34,
877/1, 877/10, 2046/2, 2046/13, 2047/1, 2049/1, 2049/17, 2051/4, 2051/5, 2052/7, vše v k. ú.
Horní Heršpice, která je ve vlastnictví společnosti IMOS development otevřený podílový fond,
IČO 75160013, se sídlem Pobřežní 620/3, 186 00 Praha, a Residence INN, a.s., IČO 07684347,
se sídlem Milady Horákové 1957/13,  602 00 Brno, do vlastnictví  statutárního města Brna za
dohodnutou  cenu  1.000  Kč  včetně  DPH a  za  podmínek  uvedených  ve  smlouvě  o  převodu
vlastnického práva a následné péči, která tvoří přílohu č. 102 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Úseku 1. náměstka primátorky města Brna podpisem smlouvy o převodu vlastnického
práva a následné péči.

128. Smlouva   o   spolupráci   při   výstavbě   veřejné   infrastruktury   „POLYFUNKČNÍ   OBJEKT
TRIANGL B, ulice Podveská, Brno“ 
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 117: 37 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Smlouvu o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury "POLYFUNKČNÍ OBJEKT TRIANGL B,
ulice Podveská, Brno" mezi statutárním městem Brnem a společností IMPERA sprint otevřený
podílový fond, se sídlem Pobřežní 620/3, 186 00 Praha 8 , IČO: 751 60 226, obhospodařovaný
AMISTA investiční společností, a.s., se sídlem Pobřežní 620/3, 186 00 Praha 8, IČO: 274 37 558
a společností IMPERA eqs, a.s. se sídlem Hlinky 45/114, Pisárky, 603 00 Brno, IČO: 262 24 607,
která tvoří přílohu č. 103a tohoto zápisu.
 
ZMB schvaluje
Zástavní smlouvu k nemovitým věcem mezi statutárním městem Brnem, společností IMPERA
sprint otevřený podílový fond, se sídlem Pobřežní 620/3, 186 00 Praha 8 , IČO: 751 60 226,
obhospodařovaný AMISTA investiční společností, a.s., se sídlem Pobřežní 620/3, 186 00 Praha
8, IČO: 274 37 558 a společností IMPERA eqs, a.s. se sídlem Hlinky 45/114, Pisárky, 603 00
Brno, IČO: 262 24 607, která tvoří přílohu č. 103b tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem výše uvedených smluv.

129. Návrh  smlouvy  o   spolupráci  při   výstavbě  veřejné  dopravní   infrastruktury   „RYBÁŘKA,
POLYFUNKČNÍ SOUBOR - dům C1“
Rozprava
Ing. arch. Petr Bořecký:
Vážená paní primátorko, já bych požádal, zda bysme to mohli projednat společně, bod 129) a
130), protože se jedná o stejnej soubor, anebo komplex, a já bych se k tomu rád, za městskou
část, vyjádřil. Děkuji. Ať se nemusím vyjadřovat 2×. 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Určitě si myslím, že můžeme. Takže návrh na společné projednání bodů 129) a 130). Není k
tomu  žádná  námitka?  Není.  Takže  projednáváme  nyní  body  129)  -  130)  a  diskuse,
předpokládám, rovnou zase pan zastupitel Bořecký.
Ing. arch. Petr Bořecký:
Já bych se rád vyjádřil za městskou část, že my jsme s tímto předloženým záměrem nesouhlasili,
a to ze 2 zásadních důvodů. Vysvětlím. Tento záměr byl u nás, na městské části, projednáván
3×, 2× nejdříve urbanistické řešení, kde jsme podruhé našli s investorem shodu, že převažující
výška bude 8 podlaží, tedy 7 plných + 1 uskakující, a v předložené dokumentaci, která je tady teď
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předkládána pro územní řízení, je tam podlaží 9. Čili investor nedodržel dohodu s městskou částí
a má tam o 1 podlaží víc. Jak toho dosáhl? Dosáhl to tak, že 1. nadzemní podlaží umístil do
výšky 3,7 m nad přilehlý terén, přilehlé komunikace, takže 1. podzemní podlaží je 50 cm nad
upraveným terénem. Takže požadavek naší městské části byl, aby u objektu C2 bylo dodrženo
názvosloví podlaží dle ČSN 73 4301, čímž by tam de facto bylo tedy 9 nadzemních podlaží.
Druhá, druhý, co jsme nesouhlasili,  bylo to, to budu citovat usnesení rady: „do disponibilního
pozemku k výpočtu IPP nelze zahrnovat část pozemků při ulici Poříčí, neb tato plocha slouží
další etapě záměru A“. Dle záměru projednané usnesením rady městské části požadujeme tedy
buď tuto plochu vyčlenit z disponibilní plochy záměru, nebo začlenit do výpočtu IPP i záměr dle
projednávané  územní  studie,  anebo,  za  c),  navrhnout  tuto  část  pozemku do  funkční  plochy
veřejného vybavení, neb jeho kapacita pro zástavbu byla vyčerpána. Je to z toho důvodu, že je
tady účelově rozdělena stavba na 2 části, a touto stavbou je vyčerpáno IPP, a pak nastane asi
druhá  stavba,  kde  bude  znovu  žádáno  o  to  stejné.  Takže  já  zde  jenom  konstatuju,  že
požadavkům naší městské části nebylo opět vyhoveno, a z toho důvodu nebudeme hlasovat pro
toto usnesení. A nechám na zvážení ostatních, jak se k tomu připojí.
Ing. Petr Vokřál:
V kontextu  toho,  co jsme tady teď slyšeli,  a vzhledem k tomu,  že ta  informace je  poměrně
zásadní, dávám na zvážení stažení tohoto bodu. To znamená bodu 129) a 130).
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, vnímám návrh na stažení, měli bychom hned hlasovat, ale pan náměstek se k tomu nějak
vyjádří, má slovo.
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Já, možná ještě před tím návrhem na stažení, možná by nebylo od věci vyslechnout si paní
Chudáčkovou, která byla vlastně přítomná tvorby těch plánovacích smluv. Pro mě jsou to taky
novinky,  co  tady  říkal  kolega  Bořecký,  tak  jenom jestli  může  dostat  ještě  paní  Chudáčková
prostor? 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Pan zastupitel  Vokřál  kýve hlavou, že ano. Takže poprosím kolegyni,  a vidím tam i  Tomáše
Pivce, tak nějak se toho ujměte, prosím, někdo z Vás. 
Mgr.   Radomíra   Chudáčková,   vedoucí   Oddělení   plánování   staveb   Odboru   investičního
MMB:
Dobrý den, Radka Chudáčková. Já bych k tomu jenom doplnila, pro mě toto jsou také nové
informace.  My  při  tvorbě  „plánovací  smlouvy“  toto  konzultujeme  s  KAMem  a  s  odborem
územního plánování, takže my si tuto připomínku znovu s nimi zkonzultujeme a asi smlouvu
předložíme znovu.
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Jo, já za to děkuju vlastně, za vyjádření investičního odboru, pro mě to jsou taky nové informace.
A určitě věcně ta smlouva je v pořádku, ta smlouva o spolupráci, jako taková, to asi problém
není, ale taky bych se přimlouval, v tuto chvíli to spíše stáhnout, prověřit to, a kdyžtak to nějak
upravíme, nebo to dáme ve stejné podobě. Uvidíme, jak se to.
Mgr.   Radomíra   Chudáčková,   vedoucí   Oddělení   plánování   staveb   Odboru   investičního
MMB:
O té smlouvě – dokumentace pro územní řízení, v podobě, která se předkládá stavebnímu úřadu,
tak toto  právě ještě zkonzultujeme a necháme si  to  prověřit  na tom KAMu.  A i  vlastně bylo
KAMem připravené souhlasné stanovisko, za město Brno, jménem paní primátorky. Takže jsme
neměli důvod tadyto nějak zpochybňovat.
Ing. arch. Petr Bořecký:
Já bych se chtěl  jenom informovat,  zda tedy naše vyjádření,  naší  městské části,  které jsme
poskytovali  právě  na  žádost  KAMu,  nebylo  předloženo  vedení  města  k  tomu,  aby  bylo
posouzeno?
.
RNDr. Filip Chvátal, Ph.D., člen Rady města Brna:
Toto stanovisko bylo samozřejmě součástí materiálu, debatovala se i ta výška toho 1 patra. A to
stanovisko potom bylo schvalováno na radě. Takže to bylo součástí.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Dobře. Tak každopádně bude asi vhodnější, když v tom budeme mít úplně jasno, s tím, že asi by
bylo i vhodné tím pádem do materiálu i zastupitelstva dávat ty, stanovisko, ta stanoviska městské
části. Ale to si řekneme interně, jak postupovat. A pan radní Chvátal ještě. 
RNDr. Filip Chvátal, Ph.D., člen Rady města Brna:
Já jenom chci doplnit, že nemám vůbec nic proti stažení, jenom komentuju ten materiál, tak jak
šel na radu, s tím vyjádřením.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:



Takže, po diskusi návrh na stažení bodu 129) a 130). Zahajuji hlasování:
Hlasování č. 118: 43 - 0 - 0 

 
130. Návrh   smlouvy   o   spolupráci   při   výstavbě   veřejné   infrastruktury   „RYBÁŘKA,

POLYFUNKČNÍ SOUBOR - dům C2“
Bod byl stažen.

131. Smlouva o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „Residenční park Štefánikova,
Brno - soubor staveb I (Etapa A+B)“
Rozprava
Ing. Karin Karasová:
Já bych se připojila  k panu kolegu Bořeckému, protože taky městská část  k této studii  dala
negativní  stanovisko,  nesouhlasila  s  ní.  Plánovací  smlouva  je  opět  v  pořádku,  nicméně
nesouhlasili jsme s tím, jak je to navrženo.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, zeptám se, jestli tady budou nějaké reakce? Pokud nejsou, tak návrh na stažení. Zahajuji
hlasování:

Hlasování č. 119: Neplatné hlasování
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Návrh nebyl přijat. A paní zastupitelka Černá.
Kristýna Černá:
Já se omlouvám za ukliknutí a prosím znovu o hlasování. 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Dobře. Zpochybnění hlasování není asi úplně nutné, ale padlo to. Pan náměstek Kerndl. Pan
náměstek Kerndl se hlásil nebo nehlásil?
 
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Já jsem se hlásil, paní primátorko. Já si myslím, že si to zaslouží alespoň pár slov. Ono, co se
týká městské části Brno-střed, tak opravdu to jsou informace, které jsme neměli.  Co se týká
tohoto bodu, tak je potřeba si uvědomit, že ta plánovací smlouva vlastně nahrazuje dohodu o
narovnání, která už vlastně prošla, jo? Bylo to už v zastupitelstvu a neobsahuje ta plánovací
smlouva víceméně nic nového, krom toho, že se vyrovnáváme s tím, jestli ta třítřídní mateřská
školka bude v budově ve vlastnictví tedy toho investora, anebo jestli budeme čerpat příspěvek na
to, abysme postavili největší školku v Evropě, teda tu devítitřídní. A to sem měl pocit, že tydle
záležitosti  vyříkané máme,  a  víceméně s investorem jsme vedli  pouze polemiku o výši  toho
příspěvku
a o tom, zda město může a v jakém termínu jednostranně rozhodnout o tom, jestli půjdeme tím
příspěvkem nad rámec, a ostatní věci, které jsou v dohodě už schváleny, tak budou pokračovat.
Tam je ten termín do 31. 12. 23, proto si myslím, že tady už asi není o polemice toho, jestli jsou
tam  nějaké  nové  skutečnosti  nad  rámec  toho,  co  už  v  zastupitelstvu  prošlo.  Proto  já
tadytenhlencten návrh nepodpořím.  Ale  chápu ten argument  paní  starostky,  že se jim to  od
začátku nelíbilo, a vím, že to území je velmi složité a těch problémů, které tam budeme muset
řešit, je velké množství.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Já se omlouvám, já jsem nedávala návrh na stažení, ale když už tady padl, tak jste hlasovali  
za ten návrh. Já vůbec nerozporuji plánovací smlouvu. Já rozporuji tu studii, abo tu dokumentaci,
která  tam má vzniknout.  Městská část  dala  nesouhlasné stanovisko s  tím,  co tam má být,  
a nerozporujeme teda plánovací smlouvu.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Aha, tak to se omlouvám, to tím pádem bylo moje procesní pochybení. Já jsem měla za to, paní
starostko, že jste říkala, že stejně jako pan zastupitel Bořecký, a měla jsem za to, že tím pádem
je  to  návrh  stejného  procesního  postupu.  Pokud  to  bylo  jenom vyjádření  městské  části,  že
nesouhlasí,  tak to se omlouvám, to byla moje chyba, tak, a zároveň děkuji  paní zastupitelce
Černé, že zpochybnila hlasování, protože jsme vlastně nedokončili  správně hlasování. A pan
náměstek Hladík může hovořit.
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já jsem chtěl v podstatě říct, kolegové, to samé, co pan náměstek Kerndl. Tady opravdu řešíme
jenom to, že pokud postavíme a vyřešíme tu oblast Staňkovu, řekněme, dostavbu základní školy,
plnohodnotnou mateřskou školu. To znamená, vymístíme, vezmem si od toho investora peníze,
tady neřešíme to, co už je vyřešeno v té dohodě narovnání z dřívější doby, jo? Neřešíme tu
podobu.  Jinak  samozřejmě  pan  náměstek  Kerndl  má  vždycky  pravdu,  ale  v  tomto  jediném
případě  bych  jenom  rád  chtěl  říct,  že  v  Novém  Lískovci  máme  už  stávající  jedenáctitřídní
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mateřskou školu.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak,  dobře.  Nikdo  další  do  diskuse  není  přihlášený,  tak  to  znamená,  že  můžeme hlasovat  
o usnesení, tak jak bylo navrženo. Takže bod č. 131), zahajuji hlasování:

Hlasování č. 120: 29 - 0 - 7 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
Smlouvu o spolupráci při výstavbě veřejné infrastruktury „Residenční park Štefánikova, Brno -
soubor staveb I (Etapa A+B)“ mezi statutárním městem Brnem a společností KLIMINVEST CZ
a.s. se sídlem Štefánikova 131/61, Ponava, 612 00 Brno, IČO: 276 61 971 , která tvoří přílohu č.
104 tohoto zápisu.
 
ZMB pověřuje
vedoucího Odboru investičního MMB podpisem výše uvedené smlouvy.

132. Kancelář   architekta   města   Brna,   příspěvková   organizace   –   poskytnutí   účelových
neinvestičních příspěvků na pořízení studií, rozpočtové opatření
K hlasování o návrhu usnesení bylo přistoupeno bez rozpravy:

Hlasování č. 121: 34 - 0 - 7 

Schválené usnesení:
ZMB schvaluje
poskytnutí  účelových  neinvestičních  příspěvků  Kanceláři  architekta  města  Brna,  příspěvkové
organizaci na:

 „Studii odtokových poměrů – povodí Ivanovického a Tuřanského potoka“ ve výši 2 500 tis.
Kč,

 “Studii odtokových poměrů – povodí Moravanského potoka“ ve výši 2.500 tis. Kč
s termínem vyúčtování do 25.1.2023.
ZMB schvaluje
rozpočtové  opatření  dle  tabulky,  která  tvoří  přílohu č.  105 tohoto zápisu,  z  důvodu zajištění
financování studií.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 

133. Stanovení  dalšího  postupu  ve  věci  uzavřené  smlouvy  o  převodu  akcií   se  společností
Investmanagement s.r.o.
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak,  tady  máme variantní,  návrh  na  variantní  usnesení.  Konstatuji,  že  rada  města  nepřijala
usnesení žádné. A pan náměstek Oliva nám to doplní?
JUDr. Jiří Oliva, náměstek primátorky:
Jo. Dobrý den, dámy a pánové. Já to asi ani tak nedoplním, jako spíš bych upozornil na to, že ten
bod je tady dán, zejména, na základě žádosti zástupců společnosti Investmanagement, kteří, to
je vlastně písemně podchyceno v tom dopisu, který nám zaslali v tom přípisu, který je součástí
toho materiálu, a žádají nás, aby to bylo projednáno na zastupitelstvu, a chtěli  zde vystoupit.
Takže můj dotaz je spíš, jestli tedy tady jsou a chtějí něco říct? Jinak ještě bych, když už mám
slovo,  tak  bych  uvedl,  že  my  jsme  nechali  zpracovat  právní  analýzu  panem  magistrou
Procházkou, která by vlastně odpovídala na nějaké ty tvrzení, které jsou uvedeny v tom přípisu,
posledním, společnosti Investmanagement. Bohužel pan Mgr. Procházka se tedy ale omlouvá,
že nestíhá, takže ta právní analýza zatím není hotová.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, děkuji za doplnění informací. 
Ing. Petr Vokřál:
Paní primátorko, vzhledem k tomu, že jsme diskutovali o tom, že teoreticky by se to dalo stihnout,
do dneška, pokud nemáme tak zásadní dokument, jako je právní vyjádření, tak já bych dal návrh
na stažení teda tohoto bodu, protože je těžké potom mezi těmi 3 variantami se rozhodovat.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Já to cítím úplně obdobně. 
Mgr. Petr Hladík, 1. náměstek primátorky:
Já  mohu  říct,  že  my,  za  klub  KDU,  máme  celkem  jasno.  Ale  samozřejmě  to,  co  je  tady
zmiňováno, je naprosto jako relevantní. Ten právní podklad nemáme, z mého pohledu, právně ta
situace  poměrně  jasná.  Nedošlo  prostě  k  jasnému  řešení.  Ale  nemáme  s  tím  problém  to
stáhnout.
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JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, eště se zeptám, jestli je tady někdo, i třeba z veřejnosti, kdo by chtěl hovořit? A mezitím
ještě se hlásí pan náměstek Kerndl.
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Já bych možná požádal předkladatele, jaký je rozdíl mezi stažením a variantou A?
 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Poprosím pana náměstka Olivu.
JUDr. Jiří Oliva, náměstek primátorky:
Jo, já mám zaplý mikrofon, já jsem se chtěl přihlásit a nevšiml jsem si, že mám zaplý mikrofon.
No tak,  když  to  stáhneme,  tak  to  znamená,  že  zastupitelstvo  dává  najevo vůli  se  tím dnes
nezabývat. V případě, že by se schválila varianta A, pak je to o tom, že máme vůli pokračovat v
jednáních.  Když  to  stáhneme,  tak  nedeklarujeme  nic,  to  znamená  ani  to,  že  máme  vůli
pokračovat v jednáních. To já si myslím, že je taková drobná formální věc. Ale já se klidně, já se
taky připojuji k tomu návrhu na stažení tohoto materiálu. Já jsem vůbec uvažoval, jestli ho teď
máme sem dávat, když nemáme to stanovisko pana magistra Procházky, což si myslím, že je
docela  zásadní  
pro rozhodování zastupitelů ohledně těch variant. Takže ten materiál je tady jenom proto, aby se,
tak jak o to žádali, mohli vyjádřit zástupci společnosti Investmanagement. Pokud tedy se nechtějí
dnes vyjádřit, nebo tady nejsou, tak asi vopravdu není na místě nic jinýho, než to stáhnout.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, děkuji za vyjádření. Já se pořád dívám, ale tam je pan Blažík, podle mě, vzadu, ne? Jako že
z Investmanagementu tam není nikdo? Dobře. Takže jo, takže v tuto chvíli není přihlášený nikdo,
padl návrh na stažení, takže o tom budu dávat hlasovat. Zahajuji hlasování:

Hlasování č. 122: 41 - 0 - 0 

 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Návrh byl přijat, bod byl stažen. Tak, teď, jestli se nemýlím, tak bychom se mohli vrátit, či měli
vrátit  k  bodu  č.  9).  Byl  rozdán doplněk,  kdy  je  jednak jiný  název,  který  teď  zní  –  Připojení
statutárního města Brna k Portské politické deklaraci týkající se posílení klimaticky neutrálních
metropolitních oblastí v rámci fóra Evropských metropolitních institucí (EMA). 

9. Připojení   statutárního   města   Brna   k   Portské   politické   deklaraci   týkající   se   posílení
klimaticky   neutrálních   metropolitních   oblastí   v   rámci   fóra   Evropských   metropolitních
institucí (EMA)
Rozprava – pokračování
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
A nový návrh usnesení je,  že zastupitelstvo souhlasí  s  připojením města k Portské politické
deklaraci a tak dále a tak dále, jejíž text v anglickém originálu a českém překladu tvoří přílohu 
č. xy tohoto zápisu. Tak, otevírám diskusi, respektive dívám se na paní starostku, jestli takhle je
to už v pořádku? Dobře. Takže můžeme zahájit hlasování o přerušeném bodu č. 9):

Hlasování č. 123: 42 - 0 - 0 

JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Usnesení bylo přijato. Zároveň Vám byl rozdán, na stůl, pan náměstek Oliva chce něco říct, nebo
můžu doříct něco, nebo je to ještě něco k předchozímu bodu, nebo? Dobře, tak já myslím, že to
asi  zvládnu sama. Byl  Vám rozdán na stůl  nový bod  Prominutí  místního poplatku z pobytu  
v souvislosti s ubytováním osob prchajících před válečným konfliktem z území Ukrajiny. Důvod,
proč je  to zařazováno,  nebo proč budeme navrhovat,  aby to  bylo  zařazeno ještě  na dnešní
jednání zastupitelstva, je ten, že zrovna v průběhu zastupitelstva vzešel podnět z městské části
Slatina  
na  tento  postup,  využíváme  toho,  že  se  zrovna  nyní  tedy  koná  zastupitelstvo.  Princip  je
jednoduchý,  jde  o  to,  aby,  když  budou ubytovávány osoby přicházející  z  Ukrajiny,  aby  byly
osvobozeny od místního poplatku z pobytu, s tím, že tento poplatek vybírají jednotlivé městské
části. To znamená, je tady usnesení, které směřuje k tomu, že náš Odbor rozpočtu a financování
převezme tu kompetenci  nadřízeného správce daně a vydá rozhodnutí  o prominutí  místního
poplatku z pobytu tadyvtěchto případech. A následně, to je v tom usnesení 2, budeme souhlasit
se záměrem poskytnutí  kompenzace  městským částem v souvislosti  s  tím,  že  přijdou  o ten
příjem z toho poplatku z pobytu. Připomenu jenom, že obdobný princip jsme dělali  v případě
prominutí poplatků za umístění restauračních zahrádek v době covidu, kdy jsme chtěli, aby na ty
zahrádky chodilo co nejvíc lidí,  a chtěli  jsme zvýhodnit  gastro zařízení.  Takže ten princip už
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máme nějakým způsobem nachystaný a teď tedy veďme debatu o tom, jestli vůbec tento bod
zařadíme, nebo ne. Případně pokud debata nebude, tak dám hlasovat o zařazení tohoto bodu na
program. Tak, nikdo není přihlášení, takže zahajuju hlasování, kdo souhlasí s tím, aby tento bod
byl  zařazený  
na program dnešního jednání:

Hlasování č. 124: 42 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB souhlasí
s připojením statutárního města Brna k Portské politické deklaraci týkající se posílení klimaticky
neutrálních metropolitních oblastí v rámci fóra Evropských metropolitních institucí (EMA),  jejíž
text v anglickém originálu a českém překladu tvoří přílohu č. 106 tohoto zápisu.
Ověřená příloha je uložena na Organizačním odboru MMB. 
 

142. Prominutí   místního   poplatku   z   pobytu   v   souvislosti   s   ubytováním   osob   prchajících  
před válečným konfliktem z území Ukrajiny – záměr poskytnutí  kompenzace městským
částem
Rozprava
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Takže  nyní  budeme  projednávat  tadytento  bod  a  zahajuji  diskusi  k  tomuto  bodu.  Nikdo  se
nehlásí,  jenom opakuji,  s podnětem přišel  pan starosta Ides a pan náměstek Oliva se svým
týmem okamžitě zareagovali a ten materiál nachystali. Nevím, jestli některý z pánů chce něco
doplnit? 
JUDr. Jiří Oliva, náměstek primátorky:
Já jenom, že to úplně nebyl můj tým, že to byli pracovníci Organizačního odboru, kterým bych
chtěl poděkovat. 
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Dobře, děkuji. Ale tak já to beru, že jsme všichni jeden tým, tady na magistrátě. Každopádně se
připojuji k poděkování těm, kteří to tak rychle zvládli. Tak, pan starosta Ides. 
Jiří Ides:
Já jen krátce. Na nás se dnes ráno ve Slatině obrátili  z  ubytovny,  kde ubytovali  ukrajinskou
rodinu,  s  tímto  podnětem,  takže  jsme  na  to  se  snažili  zareagovat  právě  prostřednictvím
Zastupitelstva města Brna a věřím, že to bude i pro ostatní městské části tým správným krokem, i
pro celé město Brno.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka: 
Super,  děkuji.  Tak,  nikdo  další  do  diskuse,  takže  můžeme  přistoupit  k  hlasování.  Zahajuji
hlasování:

Hlasování č. 125: 43 - 0 - 0 

Schválené usnesení:
ZMB doporučuje 
Odboru rozpočtu a financování MMB.

 převzít kompetence nadřízeného správce daně podle § 19 zákona č. 280/2009 Sb., daňový
řád, ve znění pozdějších předpisů, ve věci prominutí místního poplatku z pobytu podle §
16b  zákona  č.  565/1990  Sb.,  o  místních  poplatcích,  ve  znění  pozdějších  předpisů,
osobám prchajícím před válečným konfliktem z území Ukrajiny a ubytovaným na území
statutárního města Brna;

 vydat rozhodnutí o prominutí místního poplatku z pobytu podle § 16b zákona č. 565/1990
Sb.,  o místních poplatcích,  ve znění pozdějších předpisů,  v souvislosti  s ubytováním
osob prchajících před válečným konfliktem z území Ukrajiny.

ZMB souhlasí
se  záměrem  poskytnutí  kompenzace  městským  částem  v  souvislosti  s  poklesem  příjmů
jednotlivých městských částí u místního poplatku z pobytu z důvodu prominutí místního poplatku
z pobytu osobám prchajícím před válečným konfliktem z území Ukrajiny.

3. Dotazy, připomínky a podněty členů Zastupitelstva města Brna
(dle ust. § 82, písm. b, zák. č. 128/2000 Sb., o obcích, v platném znění)
JUDr. Robert Kerndl, náměstek primátorky:
Vážená paní primátorko, já bych rád navázal na pana náměstka Hladíka a chtěl bych říct, že
souhlasím s tím, že mám vždycky pravdu. To znamená, letmým pohledem na web – mateřské
školy, jsem zjistil, že mají 8 tříd – včelky, veverky, medvídky, berušky, koťata, broučky, motýlky 
a křečky. To znamená, tím zřizovatelem vlastně, jedním, je teda osmitřídka. Je pravda, že tam

https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-125-43572.html
https://apl.brno.cz/protokoly-zmb/zmb-z8-36/20220301-124-43468.html


asi ty další 3 třídy se teda pronajímají nějakému spolku, dalšímu, ale pod tím jedním zřizovatelem
jsem měl pravdu.
Ing. Karin Karasová:
Já bych se chtěla zeptat kulturní sekce vedení města Brna, že 12. 2. bylo 700 let od narození
Jana  Jindřicha  Lucemburského.  Byl  to  vlastně  první  moravský  markrabě,  zakladatel
augustiniánského kláštera,  také kartuziánského kláštera u nás v Králově Poli  a je to vlastně
moravský markrabě, který byl tátou Jošta, a byl to bratr Karla IV., což si myslím, že je velmi
významná osobnost. Tak se chci zeptat, proč neproběhla aspoň nějaká zmínka někde v tisku,
nebo někde jinde, vzhledem k tomu, kolik peněz dáváme na jiné kulturní akce?
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Tak, nevím, jestli bude teď z úrovně pana radního Fišera možná nějaká reakce? Bude. 
Ing. Marek Fišer, člen Rady města Brna:
Děkuji za podnět. Možná by bylo fajn, příště třeba, takovej podnět dat dřív. A jestli se ptáte na to,
proč neproběhlo něco v tisku, tak to bych se zeptal vzadu, novinářů.
Ing. Karin Karasová:
Já úplně nevím, co Vám na to odpovědět, ale já jsem vůbec nepočítala, že by se tím vůbec nikdo
nezabýval. Si myslím, že 700 let od výročí narození, tak si myslím, že už, já nevím, jaké větší
výročí ještě očekáváte? Byl to první moravský markrabě.
JUDr. Markéta Vaňková, primátorka:
Já, za sebe, jenom můžu říci, že souhlasím s paní starostkou. Významné události bychom měli
mít pod kontrolou. Já, za sebe, osobně, musím říci, že, a přiznám se k tomu, že jsem třeba já,
osobně, podcenila výročí narození Jana Skácela. Také jsem se to dozvěděla, z mého pohledu,
poměrně pozdě, já nevím, třeba měsíc před, což jsem také nepovažovala za úplně šťastné. A
také jsem to řešila.  Prostě stávají  se takové věci.  Nejen na Odboru kultury,  ale i  jinde.  Měli
bychom mít tydle věci pod kontrolou, ale prostě, bohužel, nikdo nejsme neomylní. Nevím. Paní
vedoucí Vorlíčková určitě se k tomu nějak postaví. Odpovíme Vám.
Ing. Marek Fišer, člen Rady města Brna:
Tak, já jsem nechtěl být nějakej, jako jízlivej, nebo tak, jo? Já jsem si toho třeba všiml díky, právě
a  iniciativě  Králova  Pole  a  myslím  si,  že  je  fajn,  že  to  Královo  Pole  nějakým  způsobem
připomnělo, aspoň prostřednictvích, svých sítí. A myslím si, že to bylo důstojné. Takže děkuji
paní starostce, že aspoň ona na to nezapomněla.

Informativní zprávy:
· Informativní  zpráva o vyřízení  dotazů,  připomínek a podnětů občanů ze zasedání Zastupitelstva

města Brna č. Z8/35 konaného dne 25. 1. 2022
· Informativní zpráva o vyřízení dotazů, připomínek a podnětů členů ZMB ze zasedání Zastupitelstva

města Brna č. Z8/35 konaného dne 25. 1. 2022
· Informativní zpráva – Podání adresovaná Zastupitelstvu města Brna
· Informativní zpráva o plnění úkolů zadaných Zastupitelstvem města Brna
· Informativní zpráva – Stav pořizovaných územně plánovacích dokumentací a územně plánovacích

podkladů - únor 2022
· Informativní  zpráva  -  Výroční  zpráva  o  rozvoji  obecního  školství  ve  městě  Brně  za  školní  

rok 2020/2021 včetně doplňku
· Informativní zpráva o činnosti Odboru implementace evropských fondů MMB za rok 2021
JUDr.  Markéta  Vaňková,  primátorka,  ukončila  zasedání  Zastupitelstva  města  Brna  
(ve 12:10 hod.). 

JUDr. Markéta Vaňková v. r. Mgr. Petr Hladík v. r.

primátorka 1. náměstek primátorky

Ověřovatelé
Vít Prýgl v. r.
Ing. David Grund v. r.
David Aleš v. r.
V Brně dne 10. března 2022
Zápis zpracovala Jana Sovová, Organizační odbor MMB
Usnesení zapsala Marie Doubravová, Organizační odbor MMB


